
 

ACTA NÚM. 20240000012  DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 26  DE 
SETEMBRE DE  2024. 
 
A Montcada i Reixac, a la Sala de sessions de l‟Ajuntament de l‟edifici Casa de la Vila del carrer 
Major núm. 32, a dos quarts de set de la tarda,  del dia 26 de setembre de 2024,  es reuneixen, 
sota la presidència de l‟Alcalde, Sr. Bartolomé Egea Sabaté, els membres de la Corporació, per tal 
de celebrar sessió ordinària. 
 
Hi assisteixen: 
Nom        Càrrec  Grup 
BARTOLOMÉ EGEA SABATÉ    Alcalde PSC-CP,qui presideix 
ENCARNACIÓN LÓPEZ SOLA    Regidora PSC-CP 
ALBERT CARANDELL LUQUE    Regidor PSC-CP 
DAMARIS SANCHEZ DURAN    Regidora PSC-CP 
ANDREU IRUELA ESCUDERO    Regidor PSC-CP 
ADORACIÓN ALCALA PUERTA    Regidora PSC-CP 
CARLES VILALTA BALART     Regidor PSC-CP 
LAURA CAMPOS FERRER     Regidora ECPMIR-C 
MARÍA DEL MAR SEMPERE MATINEZ   Regidora ECPMIR-C 
JESSICA SEGOVIA ALVAREZ    Regidora ECPMIR-C 
JUAN CARLOS DE LA TORRE VILLARINO  Regidor ECPMIR-C 
JOSÉ MARIA RODRÍGUEZ TORREGROSA  Regidor ECPMIR-C 
JORDI SÁNCHEZ ESCRIGAS    Regidor ERC-AM 
JUDIT RODRIGUEZ MORENO    Regidora  ERC-AM 
GERARD GARRIDO GUTIERREZ    Regidor ERC-AM 
LAURA TORT SAEZ      Regidora ERC-AM 
DAVID ZAMBRANA LORENZO    Regidor PP 
DANIEL LÓPEZ ROSELL     Regidor PP 
RAFAEL RUIZ LOPEZ     Regidor VIVIMIR 
ANABEL MORENO SORIA     Regidora VIVIMIR 
SANTIAGO HERNÁNDEZ GURRI    Regidor VOX 
 
Es troben presents: 
Secretària: 
Sra. Maria José López Pallarès 
Interventor: 
Sr. David Magriñá Estivill 
 
ORDRE DEL DIA 
 
El Sr. Alcalde pren la paraula: Abans de tractar els assumptes inclosos a l‟ordre del dia de la 
sessió, farem un minut de silenci per les víctimes de violència de gènere i vicària; també per les 
dues víctimes més que ha hagut a Montcada a les vies del ferrocarril, amb el que ja són 182; i per 
últim, pel traspàs del nostre veí Paco Perez de Can Sant Joan.    
 

1. QÜESTIONS PRÈVIES 
 
1.1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR NÚM. 2024000011 DE 18 DEJULIOL 
DE 2024. 
 
S'aprova l‟acta  núm. 2024000011 de 18 de juliol de 2024, per unanimitat, amb el vot a favor dels 
21 membres assistents a la sessió. 
 



 

1.2 DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL DECRET 
1435/2024 DE 5 DE JULIOL DE 2024, FINS EL DECRET NÚM. 1677/2024 DE 13 DE 
SETEMBRE DE 2024. 
 
En compliment del que disposa l‟article 42 del Reglament d‟Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568, de 28 de novembre de 1986, hom 
dóna compte dels decrets dictats per l‟Alcaldia, des del núm. 20240001435, de data 5 de juliol de  
2024, fins el núm. 20240001677, de 13 de setembre de 2024. 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
2. ASSUMPTES DE L'ÀREA ECONÒMICA I RECURSOS HUMANS 
 
2.1 APROVACIÓ D'EXPEDIENTS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT DINTRE DEL PRESSUPOST 
2024. 
La Sra. López, presidenta de l‟Àea Econòmica i Recursos Humans, explica la proposta: Com és 
habitual, comentarem les dues modificacions juntes i comencem per la primera modificació de 
crèdit, la 2.1 a) Rectificació per errades materials per acord del ple de data 27 de juny d‟aquest 
any relatiu a l‟aprovació de modificació de crèdit dintre del pressupost 2024. En el llistat de 
projectes amb finançament afectat amb crèdit disponible finançat amb el programa de crèdit local 
de la Diputació (el PCL) es va detectar que el projecte número 221121, transformació gespes i 
remodelació de recs per import de 975,53€ es troba afectat no pel PCL, sinó pel romanent d‟una 
subvenció de la mateixa Diputació. En conseqüència, l‟import es redueix al total de 77.094,35€. 
Pel que fa al projecte 221113, Parc del Turó Blau, simplement no es pot donar com a finalitzat 
encara perquè no s‟ha donat fi al procediment administratiu que implica el tràmit de la subvenció 
de la Diputació de Barcelona. 
Passaríem a la següent modificació de crèdit, la 2.1 b) Modificació pressupostària per crèdit 
extraordinari, suplement de crèdit i modificació de l‟annex d‟inversions de l‟exercici 2024. El 
pressupost inicial d‟1 milió i mig d‟euros per inversió es va fer en un moment determinat, basant-se 
en la informació i previsions econòmiques que es tenien en aquell moment; els pressupostos es 
fan d‟acord amb estimacions inicials i estan subjectes a modificacions segons com evolucioni la 
situació. És crucial que la ciutadania entengui per què es fa aquesta modificació; són noves 
necessitats després d‟una anàlisi exhaustiva de com està la població de Montcada i Reixac, han 
sortit necessitats i projectes prioritaris que no estaven contemplats en el pressupost inicial. S‟ha 
treballat conjuntament amb institucions com l‟AMB i la Diputació de Barcelona, aquestes 
negociacions han donat el seu fruit i s‟ha aconseguit un augment de finançament per dur a terme 
més projectes que beneficiaran aquest municipi. Per aprofitar aquestes noves formes de 
finançament extern, cal ajustar l‟annex d‟inversions, mitjançant una modificació de crèdit. Aquestes 
col·laboracions són un èxit de les gestions fetes durant els darrers mesos i permeten al municipi 
beneficiar-se d‟inversions que d‟altra manera no haurien estat possibles amb el pressupost inicial. 
Com ja sabeu, les modificacions de crèdit són un mecanisme habitual per adaptar el pressupost a 
les necessitats reals al llarg de tot l‟any. A més, aquest procés segueix la normativa vigent i 
s‟aprova en el ple municipal amb la màxima transparència i supervisió. La modificació que 
s‟aprova avui no és una simple modificació de les inversions 2024, sinó que és fruit d‟un treball de 
totes les àrees de l‟Ajuntament per poder tenir clares les inversions de mandat 2024-2027.  
Això permetrà avançar en objectius importants per a la ciutat, com la millora de la qualitat de vida i 
la sostenibilitat. Remarcar que la modificació de crèdit aprovada pel Ple és una conseqüència 
directa d‟aquestes negociacions exitoses amb les entitats supramunicipals. Gràcies a aquest 
esforç, Montcada i Reixac rebrà més recursos que es revertiran en millores visibles i duradores 
per a tothom. En resum, l‟únic projecte que hi havia inicialment i que de moment es queda sense 
finançament en el 2024,  perquè està en projecte d‟estudi que és el projecte de l‟hort urbà. 
Hi ha cinc projectes que es canvien de finançament que inicialment anaven per PCL i ara passen 
a ser finançats per entitats supramunicipals i són: 



 

-Els dosprojectes informàtics, passen a la Línia 1 Programa General d‟Inversions Diputació. 
-El Mobiliari de la Casa Larratea passa a finançar-se amb la Línia 2 del Programa General 
d‟Inversions de la Diputació. 
-Les Millores en equipaments esportius, es converteix en un nou projecte finançat amb part de la 
subvenció no executada del Programa d'actuacions de cohesió territorial (PACTE) 20-23. 
-Projecte de Parc, verd urbà i jocs infantils es fiançarà amb la subvenció del Pla de Sostenibilitat 
Ambiental (PSA) 21-26, de l‟ AMB. 
-El projecte d‟Asfaltats 2024 passa a denominar-se Vials municipals. Aquest fet fa unificar quatre 
projectes més, per millorar l‟eficiència de la seva gestió.  
Amb tot això ens permet augmentar el crèdit en els projectes com: 
-Rehabilitació Riera 5 fase 2 amb un augment de 10.425,83€ 
-Reparació i adequació en equipaments esportius amb un augment de 100.000,00€ 
-Millores en equipaments municipals amb un augment de 360.000,00€ 
-Instal·lacions Tèrmiques de dependències amb un augment de 120.000,00€ 
-Millores de equipaments culturals amb un augment de 130.000,00€ 
-Adquisició de Infraestructures tècniques actes de ciutat amb un augment de 40.000,00€ 
-Escales mecàniques o actuacions en espais públics amb un augment de 100.000,00€ 
I, per últim, incorporem dos projectes nous que són: plaça Larramendi,  per un import de 
550.000,00 €, i aparcament soterrament,  tan necessaris per a Montcada, per un import de 
150.000,00€.  
 
El Sr. Hernández, portaveu del grup municipal Vox, expressa: Farem un vot diferencial. A la 
primera, la a), votarem a favor. Pel que fa a la 2.1 b), ens abstindrem. Gràcies. 
 
El Sr. Garrido, regidor del grup municipal ERC-AM, intervé: Jo m'estendré una mica perquè també 
m'agradaria posar en antecedents aquesta modificació de crèdit, bàsicament perquè és una 
modificació de crèdit que modifica el pressupost 2024 amb un import bastant considerable en el 
tema de les inversions; estem a setembre de 2024, per tant, ja no podem dir-li pressupost del 
2024, sinó que li hauríem de dir pressupost 2025. Perquè l'any 2023 es va aprovar el pressupost 
2024 solament amb 1,5 milions d'euros amb inversions a Montcada per a l'any 2024 i, nosaltres, 
també vam dir que hi havia manca d'ambició política, de capacitat de gestió bàsicament perquè no 
veiem un projecte de ciutat ni una planificació concreta per part d'aquest equip de govern perquè 
ja ha passat més d'un any d'ençà que aquesta coalició de govern va iniciar i, encara la ciutadania 
ni l'oposició sabem quin és el PAM, ni els objectius principals, ni les línies d'actuació d'aquest 
govern municipal. Per tant, quan ens diuen que han de complir amb els objectius principals, doncs, 
sincerament no sabem quins són els objectius principals perquè encara no s'han anunciat ni 
aquests objectius ni les línies d'actuacions d'aquest equip de govern. I aleshores ens plantem a 
l'octubre amb una modificació de crèdit que és modificar el préstec d'inversions, de passar d'1,5 
milions d'euros a 2,7 milions d'euros, per tant, això són 1,2 milions d'euros més en inversions i, 
aquesta proposta ens arriba tard, perquè la Comissió Informativa es va convocar dimecres i 
aquesta proposta va arribar divendres, per tant, òbviament, estudiar-se una macromodificació de 
crèdit que suposa moltes coses, perquè clar, no només suposa el que posa en aquest paper, 
perquè incrementar el deute suposa moltes coses. Perquè implicarà que en un futur, segurament, 
prendre una sèrie de mesures per a poder fer front a aquest increment d'1,5 a 2,7 milions d'euros, 
perquè també hi ha altres deutes pendents que s'han de sol·licitar i suposo que en els pròxims 
mesos ho portaran en aquest ple, com per exemple la sentència de Vinyals, que són 4,5 milions 
d'euros, que això suposarà un increment considerable del deute. Per tant, ens tornarem a posar 
vora els 23 o 24 milions d'euros, que això ens aproparà aproximadament, si els ingressos corrents 
es mantenen, perquè clar, la ràtio es calcula amb els ingressos reals de l'Ajuntament corrents; és 
a dir, per posar-vos un exemple tothom cobra una nòmina a final de mes i hi ha unes ràtios que es 
basen en el fet que la nòmina ha de cobrir les despeses com menjar, la roba, etc, més les quotes 
dels préstecs que tu tinguis. Si aquest indicador és 0, és a dir, la nòmina et cobreix això o és 
positiu, és a dir, tens un estalvi, doncs, està bé. Però, ens trobarem que segurament aquesta ràtio 



 

pot ser negatiu, i aquí, aleshores, hi ha conseqüències. Per tant, a més a més, ens trobem que hi 
ha hagut un any perdut, perquè s'executaran un 0% de les inversions previstes pel 2024, perquè 
clar, s'ha de sol•licitar el préstec, la sol·licitud no és fàcil perquè tens un període; s'ha de signar i 
després s'ha de fer el reconeixement del crèdit, que vol dir que l'altra administració, la Diputació, et 
diu: "ok, jo et dono 2,7 milions d'euros i aleshores tu com a Ajuntament ja pots començar les 
inversions", però clar, començar no vol dir començar l'endemà, has de fer projectes, has de licitar-
los, etc. Per tant, aquest 2024 diguem que ja s'ha perdut. Per tant, mala planificació i manca 
d'ambició per part d'aquest equip de govern.  
També, volem aprofitar perquè jo crec que s'ha perdut una oportunitat, perquè aquest govern 
també deia que la política d'habitatge era prioritària; ostres, si es demana 1,2 milions d'euros més, 
destinar a recuperar la partida de tanteig i retracte o fer alguna intenció en destinar polítiques 
d'habitatge, doncs, hagués estat una oportunitat. Però, és una oportunitat que com hem dit, s'ha 
perdut. Bàsicament, volíem dir que aquest any s'ha perdut, i volia comentar el risc que hi ha amb 
això, que no només incrementa el deute, perquè clar, l'any que ve, segurament no s'haurà de 
retornar ni pagar cap quota d'aquest préstec, però l'any 2026 sí. I què significa, que com bé he 
explicat abans, si la diferència és negativa, només hi ha dues solucions: o incrementes impostos o 
taxes o fas malabars, o retalles serveis o despesa, perquè si no, no podràs aprovar el pressupost 
en equilibri, que es diu pressupostari, perquè no dona. Per tant, ens trobarem segurament en un 
any 2026 crític o es prendran les decisions de cara al 2025, perquè encara no sabem les 
ordenances fiscals ni el pressupost, i per tant això ja es tenia en previsió.  
Nosaltres no estem en contra que es facin inversions, però, òbviament, sí que estem en contra 
que s'incrementi el deute. Òbviament, està bé, aconseguir subvencions, això també ho diem. Però 
clar, si sabem d'on venim -d'una situació bastant delicada, amb el deute i amb els problemes 
financers-, doncs tenir precaució i no demanar la totalitat de l'amortització que tenies prevista 
aquest any; doncs, ara demanes la totalitat de previsió del préstec, és a dir, demano 2,7 milions 
quan amortitzo 2,7 milions. Perquè sabem que hi ha més deutes pendents de sol.licitar i a 
demanar per fer front unes sentències judicials que han sortit.  
Doncs, per acabar, això és el que volíem dir. És a dir, s'ha perdut un any, perquè venim al 
setembre amb una modificació de crèdit del préstec que es vol demanar, és a dir, encara s'ha de 
demanar i ens l'han d'atorgar; per tant, aquest any no s'executarà cap mena d'inversió, fet que 
demostra aquesta manca d'objectius i aquesta manca de planificació per part d'aquest equip de 
govern municipal per la ciutat de Montcada i també, que hi haurà un increment del deute a 
31/12/2024 per les arques municipals. I, també, veiem que hi ha molts milions d'euros i jo no sé si 
el flux de caixa, és a dir, si la tresoreria serà capaç d'aguantar tot aquest flux de diners, perquè si 
no s'haurà de demanar també, un préstec a curt termini, no per quantitats que es feien abans de 5 
o 8 milions, però potser 1 o 2 milions sí. I això, també, incrementarà encara més el deute.  
Per tant, ens podem trobar amb una situació delicada un altre cop i fer un pla econòmic financer 
durant l'any vinent de cara al 2026 i la resta d'anys. Per això, el nostre vot serà a favor de la 
primera modificació de crèdit i en contra de la segona. 
 
La Sra. Campos, portaveu del grup municipal ECPMIR-C, manifesta: Nosaltres també farem 
aquest vot diferenciat, votarem a favor de la primera modificació de crèdit i votarem en contra de la 
segona. No ens ficarem en les inversions, això no deixen de ser prioritats d'aquest nou equip de 
govern, del PSC, del PP i de Vivim, i perquè tampoc volem originar disputes ni competències entre 
els barris; si vostès han cregut que aquestes noves necessitats que han analitzat exhaustivament 
són la realitat a la qual s'ha de fer front, això ho deixem de banda, encara que nosaltres tindríem 
coses a dir al respecte. 
El que passa és que sí que ens sorprèn aquesta modificació de crèdit. Ens sorprèn que facin 
aquesta modificació de crèdit modificant les inversions del 2024, quan encara no s'ha exhaurit el 
pressupost del 2024 i quan encara no sabem quin és el seu full de ruta, el seu model de ciutat, ja 
que no tenim el Pla d'Actuació Municipal, els hi hem estat demanant. Per tant, això denota una 
vegada més com governa aquest equip de govern, a cop d'improvisació i sense cap mena de 
planificació. Vostès augmenten les inversions en 1,2 milions d'euros, perquè, bàsicament, donen 



 

de baixa algunes partides, fan ajustaments de costos i s'incorporen, evidentment, aquestes 
subvencions que arriben d'altres administracions supramunicipals i perquè augmenten les 
operacions a llarg termini, és a dir, incrementen i augmenten el deute d'aquest Ajuntament, estan 
vostès hipotecant els comptes de l'Administració local de Montcada i Reixac. 
Tornaran vostès a fer aquesta política, aquesta praxi irresponsable amb els comptes de 
l'Ajuntament? Clar, és que a nosaltres ens hagués encantat fer moltes més coses de les que vam 
fer: arreglar les voreres que hi ha molta necessitat, els asfaltatges de tots i cadascun dels barris, 
millorar i dignificar l'espai públic; i no vam poder. No vam poder perquè vam haver de fer front a un 
pagament d'unes expropiacions que ens vam trobar heretades i vam actuar amb responsabilitat. 
El que no vam fer va ser estirar més la mà que la màniga, que és el que jo crec que està fent 
aquest equip de govern amb aquesta modificació de crèdit. Vam passar aquests vuit anys, no amb 
totes les inversions que ens hagués agradat, evidentment, però recuperant la solvència i la 
capacitat econòmica d'aquest Ajuntament, i sobretot també davant dels bancs, que recordem que 
els bancs no ens volíem fer ni cap mena de préstec.  
Per tant, solvència i capacitat econòmica. I en un any i mig ja estan vostès, torno a dir, estirant 
més la mà que la màniga. Miri, nosaltres esperarem a veure la seva proposta d'ordenances 
fiscals, per veure quina serà aquesta injecció d'ingressos per poder pal·liar o per poder corregir o 
minimitzar aquest increment de deute per evitar aquesta situació delicada en la qual ens podem 
trobar a partir de l'any 2026. 
 
La Sra. López expressa: D'acord, he pres nota d'algunes coses, encara que no podré contestar a 
totes. Sí que està clar que el valor d'endeutament augmentarà, encara que aquesta ampliació ens 
permetrà fer actuacions urgents i necessàries per a Montcada. No val tot i no cal frivolitzar, i li dic 
una cosa, irresponsable és deixar morir el municipi.  
Hi ha una modificació a l'annex d'inversions, aquesta modificació s'ha fet perquè compleixi en tot 
moment l'estabilitat pressupostària i la regla de la despesa.  
Hi ha finançaments que s'han canviat, com el mobiliari Larratea, que era per PCL i ara és per PGI, 
és a dir, s'han canviat els finançaments. En resum, aquesta modificació de crèdit és per a unificar 
projectes, es modifica la procedència dels ingressos d'alguns d'ells i s'amplia el crèdit destinat a 
part d'aquests projectes.  
De tot el que s'ha dit, em quedo amb el fet que els nous projectes milloren la qualitat de vida, 
augmenten el benestar comunitari del nostre municipi, millores en estructures públiques, espais 
verds, servei per als ciutadans i projectes prioritaris. I això és el que vol aquest equip de govern. 
 
El Sr. Garrido exposa: No, si no dic que no sigui una reforma de les fonts de finançament ni que 
sigui moure finançament, però heu tingut tot el 2024 per fer aquestes modificacions de 
finançament de projectes a altres projectes, però clar, jo entenc que fins a l'estiu no s'ha tingut clar 
quins són els projectes que volia fer aquest equip de govern, s'ha vist que no es tenien tots els 
recursos i ara venim al setembre, després de gairebé tot un any de la seva aprovació, amb una 
modificació de l'annex d'inversions, que això suposarà que s'ha perdut, com he dit, tot un any 
sencer per fer inversions, i òbviament, totes les inversions són bones, però clar, aquí ens trobem 
que també hem de ser responsables amb la gestió de les finances municipals. I hem de tenir un 
marge de maniobra però si aquest marge de maniobra l'escurcem i el deixem encara més petit, 
suposarà conseqüències en l'àmbit financer d'aquest Ajuntament, que ara, a curt termini, 
evidentment no tindrà conseqüències, però la mirada ha de ser a mitjà o llarg termini, perquè és 
que si no, a curt termini podem fer obres faraòniques, com ja es van fer a la seva època, i això 
vulguem o no, pot hipotecar en un futur l'Ajuntament i mai sabem el que passarà. Perquè quan va 
venir la Covid, ningú sabia que venia la Covid i ningú s'esperava que hi hagués un increment de 
costos de manera exponencial, que hauríem de repetir licitacions tres o quatre vegades perquè hi 
ha un increment brutal dels preus que això fa trontollar les finances, però és que això ningú ho 
podia preveure. I, aleshores, ens podem trobar que l'any 2026 o 2027 hi hagi una guerra a Orient 
que pugi els costos del petroli, dels materials encara més, i ens trobem que tenim un deute que ha 
pujat, que els ingressos ens baixen perquè, òbviament, si hi ha menys activitat econòmica perquè 



 

hi ha una crisi, baixen els ingressos, i, per tant, aleshores ens trobem que el deute incrementa de 
manera exponencial perquè la ràtio és això, el deute entre els ingressos corrents.  
Per tant, hem de jugar amb aquest marge de maniobra per tenir aquesta seguretat que si hi ha 
qualsevol desequilibri es pugui ajustar en aquell moment o en el futur i no hipotecar les finances. 
És a dir, podeu demanar aquest préstec perquè us heu trobat unes finances que no estaven com 
les vam trobar nosaltres en el seu dia. Perquè, clar, òbviament, nosaltres haguéssim pogut estirar 
més el braç que la màniga i aquí no hagués passat res, però no, vam ser responsables amb les 
finances són el tot de l'Ajuntament, perquè si no hi ha recursos, no hi ha serveis, no hi ha millora 
de qualitat d'aquests serveis.  
Per tant, jo el que demano és responsabilitat en les finances i que tinguem en compte molts altres 
factors a l'hora de demanar o incrementar el deute perquè mai sabem el que pot passar. Aquesta 
és la meva reflexió.  
 
La Sra. Campos indica: Nosaltres no frivolitzem de cap de les maneres, el problema és que vostès 
tenen la pell molt fina; vostè s'enfada. A veure, Sra. López, ja li vaig dir una vegada, és el “abc” de 
política, de primer de regidor o regidora, vostès governen, nosaltres estem a l'oposició; i la nostra 
feina i la nostra tasca és fiscalitzar la feina de govern i dir allò que creiem que no s'està fent bé o 
amb el que no estem d'acord. I, amb això, vostès no s'han d'enfadar i ho han d'acceptar, perquè 
torno a dir, és el “abc” de la política.  
 
La Sra. López conclou: Per tancar el punt, el que tenim clar és que no hem perdut el temps. Els 
projectes, com ja he dit a la meva intervenció, són els mateixos, l'únic que s'han afegit dos 
projectes. I li puc assegurar que sí, que portem un any, però fa un any que treballem molt, perquè 
hem fet molts canvis en l'àmbit organitzatiu i, precisament, per poder fer tots aquests canvis 
d'inversions fa mesos que treballem amb les supramunicipals, així que no digui que anem tard, 
perquè, igualment, quan jo a vostès els demanava l'estat d'execució mai era entregat a temps. 
Però ja està, no vull entrar més en polèmica. Com he dit abans, jo em quedo amb els projectes 
que milloren la qualitat de vida, augment del benestar comunitari, millores en les estructures 
públiques, espais verds, servei per als ciutadans i projectes prioritaris. 
 
2.1.A Modificació de crèdit 77/2024/MC 
 
Vist l‟acord de Ple de data 27 de juny de 2024 relatiu a l‟aprovació de modificació de crèdits dintre 
del pressupost 2024 (77/2024-MC). 
 
Vist l‟acord PRIMER en el que s‟aprovava el número d‟expedient 000077/2024-MC de modificació 
de crèdit per crèdit extraordinari i modificació de l‟annex d‟inversions per import total de 
78.069,88€, i es va incloure en la relació de la baixa de crèdits disponible finançat amb préstec el 
crèdit següent: 
 

PARTIDA Denominació Import 

401/17100/63900/221121 Transformació gespes i remodelació regs 975,53 € 

 
Tenint en compte que s‟ha revisat l‟acord esmentat, i s‟ha detectat una errada material en relació a 
la informació del projecte número 221121, que no ha de constar ja que és un projecte finalitzat 
amb finançament procedent d‟una subvenció de la Diputació de Barcelona, i en conseqüència 
l‟import total de l‟acord passa a ser de 77.094,35€. 
 
Vist que l‟acord SEGON de citada aprovació, en la que es dona compte de la finalització dels 
projectes d‟inversió amb finançament afectat, es van incloure els projectes següents: 
 

PROJECTE Nom del projecte 

221113 Parc del Turó Blau 



 

221121 Transformació gespes i remodelació regs 

 
Tenint en compte que s‟ha revisat l‟acord esmentat, i s‟ha detectat una errada material en la que 
es va incloure el citat projecte número 221113 i no es pot donar com a finalitzat perquè encara té 
execució de la despesa en curs. Pel que fa al projecte número 221121 la seva finalització es va 
dur a terme amb la justificació de la subvenció. 
 
Atès que de conformitat amb el que disposa l‟article 109 de la llei 39/2015, d'1 d'octubre, del 
procediment administratiu comú de les Administracions Públiques, les administracions públiques 
poden rectificar, en qualsevol moment, d'ofici o a instància dels interessats, els errors materials, 
de fet o aritmètics existents en els seus actes. 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans, i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 20 de setembre de 
2024, 
  
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la sessió que 
formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la rectificació d‟errades materials detectades en els acords de Ple de data 27 de 
juny de 2024 (expedient 77/2024-MC), tal com es descriuen en els punts esmentats en la part 
expositiva d‟aquesta proposta. 
 
SEGON. La resta de l‟acord queda en els mateixos termes en que ha estat aprovat en data 27 de 
juny de 2024. 
 
2.1.B Modificació de crèdit  107/2024/MC 
 
Vist l‟informe del Coordinador de l‟ Àrea Econòmica adjunt a l‟expedient i signat en data 19 de 
setembre. 
 
Atès que l'Ajuntament aprovarà la sol·licitud d‟un préstec per un import superior al previst 
inicialment en el pressupost de l'exercici 2024 i que aquest fet, suposa una modificació 
pressupostària per ajustar l'afectació d'aquests fons a les partides corresponents. 
 
Atès que alguns projectes d'inversió previstos per al 2024 han sofert ajustaments en els seus 
costos o àmbit d'execució, requerint modificacions en les partides d‟inversió assignades.  
 
Atès l‟ article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel RDL 
2/2004 de 5 març i els articles 34 a 38 del RD 500/1990 de 20 d‟abril pel qual es desenvolupa el 
Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes 
Locals, en matèria de pressupost. 
 
Tenint en compte el que disposa la Base d‟Execució 8a del Pressupost de l‟any en curs. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans, i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 20 de setembre de 
2024, 
 
El Ple acorda, amb l'abstenció del regidor del grup municipal VOX (1), amb 9 vots en contra dels 
membres del grup municipal ECPMIR-C (5) i ERC-AM (4), i amb 11 vots a favor dels membres 
dels grups municipals PSC-P (7), PP (2) i VIVIMIR (2). 
 



 

PRIMER. Aprovar l‟expedient 107/2024-MC de modificació pressupostària per crèdit extraordinari i 
modificació de l‟annex d‟inversions, segons el detall següent: 
 

241310 –Plaça Larramendi 

Conceptes d‟ingrés Descripció Import 

201/17100/91300 /241310 Operacions a llarg termini 550.000,00  

TOTAL  pressupost d‟ ingressos 550.000,00  

 

Partida de despesa Descripció Import 

302/17100/63200/241310 Plaça Larramendi 550.000,00  

TOTAL pressupost de despesa 550.000,00  

 
241311 –Aparcament Soterrament 

Conceptes d‟ingrés Descripció Import 

201/15102/91300 /241311 Operacions a llarg termini 150.000,00  

TOTAL  pressupost d‟ ingressos 150.000,00  

 

Partida de despesa Descripció Import 

302/15102/61900/241311 Aparcament Soterrament 150.000,00  

TOTAL pressupost de despesa 150.000,00  

 
SEGON. Aprovar l‟expedient 107/2024-MC de modificació pressupostària per suplement de 
crèdit, segons el detall següent: 
 
FINANÇAMENT:  

1. Baixa de crèdits 

Partida Projecte Nom del projecte Import 

205 92600 64100 231303 Aplicacions informàtiques 25.000,00  

205 92603 62600 231302 Equips informàtics per processos informació 25.000,00  

302 15100 61900 241303 Urbanisme tàctic 15.422,52  

302 15320 61900 241306 Asfaltats 2024 100.000,00  

401 15331 63900 231606 
Adequació i millora de la mobilitat marques 
vials 20.000,00  

401 16000 61900 231602 Millora Xarxa Clavegueram 60.000,00  

401 17100 62300 241402 Verd urbà, Parcs i jocs infantils 30.000,00  

501 17002 62700 241513 Inversions en Hort Urbà 10.000,00  

503 33601 62500 241515 Mobiliari Casa Larratea 25.000,00  

503 92080 63200 241516 Millores instal·lacions socioeducatives 10.000,00  

510 34200 63200 241517 Millores en equipaments esportius 25.000,00  

Total per baixa de crèdits 345.422,52  

 
2. Majors ingressos per increment de l‟import de les operacions a llarg termini 

Partida Projecte Nom del projecte Import 

201 15220 91300 231109 Operacions a llarg termini 6.198,31   

201 15333 91300 231601 Operacions a llarg termini 59.855,00   

201 34217 91300 231608 Operacions a llarg termini 59.855,00   

201 92080 91300 231605 Operacions a llarg termini 215.475,00   



 

201 92083 91300 241401 Operacions a llarg termini 71.800,00   

201 33601 91300 241514 Operacions a llarg termini 77.820,00   

201 92401 91300 241518 Operacions a llarg termini 24.000,00   

Total per increment import operacions a llarg termini 515.003,31  

 
ALTA DE CRÈDITS: 

Partida Projecte Nom del projecte Import 

302 15220 63200 231109 Rehabilitació Riera 5 Fase II 10.425,83  

401 15333 63300 231601 Escales mecàniques 100.000,00  

401 34217 63900 231608 Esports reparació o adequació instal·lacions 100.000,00  

401 92080 62200 231605 Millores equipaments municipals 360.000,00  

401 92083 63900 241401 Instal·lacions tèrmiques dependències 120.000,00  

501 33601 63200 241514 Millores equipaments culturals 130.000,00  

511 92401 62300 241518 
Adquisició infraestructures tècniques actes de 
ciutat 

40.000,00  

Total per alta de crèdits: 860.425,83  

 
TERCER. Modificació de la font de finançament dels projectes detallats a continuació i inclosos a 
l‟annex d‟inversions de l‟exercici corrent, quedant de la següent manera: 
 

PROJECTE 
     231303 
 

Aplicacions informàtiques 
  

       CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

2025 205 92600 76100 231303 Subv PGI (Línia 1) 125.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  125.000,00  

             

 PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

2025 205 92600 64100 231303 Aplicacions informàtiques 125.000,00  

TOTAL pressupost despeses 125.000,00  

 

PROJECTE 
     231302 
 

Equips informàtics per processos informació 
  

       CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

2025 205 92603 76100 231302 Subv PGI (Línia 1) 125.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  125.000,00  

             

 PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

2025 205 92603 64100 231302 
Equips informàtics per processos 
informació 

125.000,00  

TOTAL pressupost despeses 125.000,00  

 

PROJECTE 
     241402 
 

Verd urbà, Parcs i jocs infantils 
  

       CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

2025 401 17100 76400 241402 Subv AMB PSA 2021-2026 1.950.000,00  



 

TOTAL pressupost ingressos  1.950.000,00  

             

 PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

2025 401 17100 62300 241402 Verd urbà, Parcs i jocs infantils 1.950.000,00  

TOTAL pressupost despeses 1.950.000,00  

 

PROJECTE 

     241517 
 

Millores en equipaments esportius 
  

       CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

2025 510 15104 76400 241517 Subvenció AMB PACTE 20-23 745.351,04  

TOTAL pressupost ingressos  745.351,04  

             

 PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

2025 510 15104 63200 241517 
Millores en equipaments 
esportius 

745.351,04  

TOTAL pressupost despeses 745.351,04  

 
QUART. Desistir la iniciació dels següents projectes d‟inversions inclosos a l‟annex d‟inversions 
2024. 

Projecte Nom del projecte Motivació del desestiment 

241303 Urbanisme tàctic 
Actuacions incloses al  projecte 
241306  

241413 Inversions en Hort Urbà Projecte en estudi 

241516 Millores instal·lacions socioeducatives 
Actuacions incloses al  projecte 
241514 

 
CINQUÈ.- Canviar la denominació del projecte número 241306 -“Asfaltats 2024” per “Vials 
Municipals”. 

 
SISÈ. Modificar l‟Annex d‟Inversions del pressupost de l‟exercici corrent quedant de la següent 
manera: 
241310 –Plaça Larramendi 

Conceptes d‟ingrés Descripció Import 

201/17100/91300 /241310 Operacions a llarg termini 550.000,00  

TOTAL  pressupost d‟ ingressos 550.000,00  

 

Partida de despesa Descripció Import 

302/17100/63200/241310 Plaça Larramendi 550.000,00  

TOTAL pressupost de despesa 550.000,00  

 
241311 –Aparcament Soterrament 

Conceptes d‟ingrés Descripció Import 

201/15102/91300 /241311 Operacions a llarg termini 150.000,00  

TOTAL  pressupost d‟ ingressos 150.000,00  

 

Partida de despesa Descripció Import 

302/15102/61900/241311 Aparcament Soterrament 150.000,00  

TOTAL pressupost de despesa 150.000,00  

 



 

PROJECTE 
     231303 
 

Aplicacions informàtiques 
  

       CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

2024 201 92600 91300 231303 Operacions a llarg termini (2023) 100.000,00  

2025 205 92600 76100 231303 Subv PGI (Línia 1) 125.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  225.000,00  

             

 PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

2024 205 92600 64100 231303 Aplicacions informàtiques 100.000,00  

2025 205 92600 64100 231303 Aplicacions informàtiques 125.000,00  

TOTAL pressupost despeses 225.000,00  

 

PROJECTE 
     231302 
 

Equips informàtics per processos informació 
  

       CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

2024 201 92603 91300 231302 Operacions a llarg termini (2023) 100.000,00  

2025 205 92603 76100 231302 Subv PGI (Línia 1) 125.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  225.000,00  

             

 PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

2024 205 92603 64100 231302 
Equips informàtics per processos 
informació 

100.000,00  

2025 205 92603 64100 231302 
Equips informàtics per processos 
informació 

125.000,00  

TOTAL pressupost despeses 225.000,00  

 

PROJECTE 
     231601 
 

Escales mecàniques 
 

      CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

201 15333 91300 231601 Operacions a llarg termini (2023) 50.000,00  

201 15333 91300 231601 Operacions a llarg termini (2024) 150.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  200.000,00  

            

PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

401 15333 63300 231601 Escales mecàniques 200.000,00 

TOTAL pressupost despeses 200.000,00 

 

PROJECTE 
     231608 
 

Esports reparació o adequació instal·lacions 
 

      CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

201 34217 91300 231608 Operacions a llarg termini (2023) 100.000,00  

201 34217 91300 231608 Operacions a llarg termini (2024) 150.000,00 

TOTAL pressupost ingressos  250.000,00  

            

PARTIDA DESPES   Nom partida Import 



 

401 34217 63300 231608 
Esports reparació o adequació 
instal·lacions 250.000,00  

TOTAL pressupost despeses 250.000,00  

 

PROJECTE 
     231605 
 

Millores equipaments municipals 
 

      CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

201 93100 87010 231605 Romanent Tresoreria afectat (2022) 20.000,00  

201 92000 91300 231605 Operacions a llarg termini (2023) 140.000,00  

201 92000 76100 231605 PGI Línea 2: Subv. de la DIBA 15.032,93 

201 92080 91300 231605 Operacions a llarg termini (2024) 540.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  715.032,93 

            

PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

401 92080 62200 231605 Millores equipaments municipals 715.032,93 

TOTAL pressupost despeses 715.032,93 

 

PROJECTE 
     241401 
 

Instal·lacions tèrmiques dependències 
 

      CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

201 92083 91300 241401 Operacions a llarg termini (2024) 180.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  180.000,00  

            

PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

401 92083 63900 241401 Instal·lacions tèrmiques dependències 180.000,00  

TOTAL pressupost despeses 180.000,00  

 

PROJECTE 
     241518 
 

Adquisició infraestructures tècniques actes de ciutat 
 

      CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

201 92401 91300 241518 Operacions a llarg termini (2024) 50.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  50.000,00  

            

PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

511 92401 62300 241518 
Adquisició infraestructures tècniques 
actes de ciutat 50.000,00  

TOTAL pressupost despeses 50.000,00  

 

PROJECTE 
     241514 
 

Millores equipaments culturals 
 

      CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

201 92083 91300 241514 Operacions a llarg termini (2024) 150.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  150.000,00  

            

PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

510 33601 63200 241514 Millores equipaments culturals 150.000,00  



 

TOTAL pressupost despeses 150.000,00  

 

PROJECTE 
     231109 
 

Rehabilitació Riera 5 Fase II 
 

      CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

201 15220 91300 231109 Operacions a llarg termini (2023) 99.000,00 

201 15220 91300 231109 Operacions a llarg termini (2024) 145.425,83  

TOTAL pressupost ingressos  244.425,83 

            

PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

302 15220 63200 231109 Rehabilitació Riera 5 Fase II 244.425,83 

TOTAL pressupost despeses  244.425,83 

 

PROJECTE 
     241402 
 

Verd urbà, Parcs i jocs infantils 
  

       CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

2025 401 17100 76400 241402 Subv AMB PSA 2021-2026 
1.950.000,00  

TOTAL pressupost ingressos  1.950.000,00  

             

 PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

2025 401 17100 62300 241402 
Verd urbà, Parcs i jocs 
infantils 1.950.000,00  

TOTAL pressupost despeses 1.950.000,00  

 

PROJECTE 

     241517 

 
Millores en equipaments esportius 

  

       CONCEPTE INGRÉS   Nom concepte Import 

2025 
510 15104 76400 241517 Subvenció AMB PACTE 20-23 745.351,04  

TOTAL pressupost ingressos  745.351,04  

             

 PARTIDA DESPES   Nom partida Import 

2025 510 15104 63200 241517 
Millores en equipaments 
esportius 

745.351,04  

TOTAL pressupost despeses 745.351,04  

 
SETÈ. Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies hàbils 
mitjançant un anunci que s‟ha de publicar al BOP i al tauler d‟anuncis de la seu electrònica de 
l‟Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les reclamacions i 
suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap reclamació ni suggeriment, 
l‟expedient quedarà aprovat definitivament sense necessitat d‟un nou acord. 
 
2.2 APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT D’OBLIGACIONS EN 
EXERCICIS ANTERIORS. 

La Sra. López explica la proposta: Com a últim punt de l‟Àrea Econòmica i Recursos Humans, 
portem a aprovació el reconeixement de les obligacions mitjançant l‟aprovació d‟un reconeixement 



 

extrajudicial de crèdit d‟una despesa compromesa sense licitació, per import total de 10.497,60€, 
corresponent a les quotes mensuals del servei d'informació i atenció a dones.  

Evidentment, aquesta actuació que realitza la regidoria de Feminisme no podia prescindir de la 
prestació d‟aquest servei indispensable com és l‟atenció psicològica individualitzada i atenció 
psicoterapèutica grupal a dones en situació de violència masclista al nostre municipi. 
 
Antecedents 
 
Vistos els acords presos per Junta de Govern local següents sobre les omissions de la funció 
interventora: 
 

Expedient Data d‟aprovació de l‟acord 

138/2024/ALTHIS 18/06/2024 

153/2024/ALTHIS 09/07/2024 

255/2024/ALTHIS 17/09/2024 

 
En els quals es resol continuar amb el procediment de reconeixement de les obligacions 
mitjançant l‟aprovació d‟un reconeixement extrajudicial de crèdit (REC), així com els informes 
existents a l‟ esmentat expedient, procedeix iniciar la tramitació del reconeixement extrajudicial de 
crèdit d‟aquestes obligacions. 
 
L‟aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l‟expedient. La seva finalitat és 
únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de despeses 
compromeses indegudament, sense perjudici de que s‟hagin d‟exigir les responsabilitats 
corresponents per haver-se realitzat despeses sense consignació pressupostària i/o sense 
cobertura contractual. 
 
Fonaments de dret 
 
1. Base 21 de les Bases d‟execució del pressupost de l‟exercici corrent. 

 
D‟acord amb els antecedents i fonaments de dret indicats, la presidenta de l‟Àrea Econòmica i 
Recursos Humans proposa a la Comissió informativa que dictamini favorablement i proposi al ple 
de la Corporació l‟adopció del següent 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans, i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 20 de setembre de 
2024, 
 
El Ple acorda, amb l'abstenció del regidor del grup municipal VOX (1), amb 20 vots a favor dels 
membres dels grups municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), PP (2) i VIVIMIR (2), el 
següent: 
 
PRIMER. Aprovar el reconeixement extrajudicial de crèdit de les següents obligacions: 
 

Nº. Fra Data 
factura 

Motiu del REC Aplicació 
pressupostària 

Tercer Import total 
amb IVA 

12024002329 
 

03/04/2024 Despesa 
compromesa 
sense licitació 
de contracte 

507/23204/22799 EL SAFAREIG 
GRUP DE 
DONES 

FEMINISTES DE 
CERDANYOLA 

1.504,60€ 



 

 
SEGON. Aprovar els documents comptables inclosos a la llista annexa número 
12024001756 per procedir al pagament de les obligacions per un total de 10.497,60 euros. 
 
3. ASSUMPTES DE L'ÀREA TERRITORIAL 
 
3.1 APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PROJECTE D’URBANITZACIÓ DE LA VORERA NORD 
OEST DEL CARRER BIFURCACIÓ DE MONTCADA I REIXAC. 
El Sr. Iruela, president de l‟Àrea Territorial i Mobilitat, explica la proposta: Avui portem a ple 
l'aprovació definitiva del projecte d'urbanització de la vorera nord-oest del carrer Bifurcació a Can 
Sant Joan, que és la zona del talús d'Adif, el qual ja coneixeu. Com bé sabeu, el carrer Bifurcació 
és una artèria molt important d'entrada i sortida al municipi, per tant, té vital importància en la 
mobilitat d'aquest. Voldria destacar els avantatges de la urbanització de la vorera nord-oest del 
carrer Bifurcació. 
Tindrem una millora de l‟accessibilitat: Amb l‟ampliació de la vorera complirem amb els requisits 
d‟accessibilitat, facilitant el pas de les persones amb mobilitat reduïda i millorant la circulació per a 
vianants. 
Canviarà l‟entorn sent més agradable i acollidor: A través de la nova il·luminació, la vegetació, el 
nou paviment i el mobiliari urbà faran que l‟espai sigui més atractiu i còmode d‟utilitzar, fomentant 
l‟ús de la via pública. 
Incrementarem les places d‟aparcament: Transformant les places d‟aparcament en cordó en 
zones de semibateria, permetrà incrementar les places disponibles, passant de 51 a 77, millorant 
així el nombre de places, tan necessàries al barri de Can Sant Joan. 

12024002330 03/04/2024 Despesa 
compromesa 
sense licitació 
de contracte 

507/23204/22799 EL SAFAREIG 
GRUP DE 
DONES 

FEMINISTES DE 
CERDANYOLA 

1.357,60€ 

12024003033 30/04/2024 Despesa 
compromesa 
sense licitació 
de contracte 

507/23204/22799 EL SAFAREIG 
GRUP DE 
DONES 

FEMINISTES DE 
CERDANYOLA 

2.092,60€ 

12024004495 03/06/2024 Despesa 
compromesa 
sense licitació 
de contracte  

507/23204/22799 EL SAFAREIG 
GRUP DE 
DONES 

FEMINISTES DE 
CERDANYOLA 

1.725,10€ 

12024005386 02/07/2024 Despesa 
compromesa 
sense licitació 
de contracte 

507/23204/22799  EL SAFAREIG 
GRUP DE 
DONES 

FEMINISTES DE 
CERDANYOLA 

1.725,10€ 

12024001082 31/07/2024 Despesa 
compromesa 
sense licitació 
de contracte 

507/23204/22799  EL SAFAREIG 
GRUP DE 
DONES 

FEMINISTES DE 
CERDANYOLA 

2.092,60€ 

 
Total  

 
10.497,60€ 



 

Millorarem la gestió de residus: Amb la conversió dels contenidors soterrats en contenidors de 
superfície, això facilitarà la recollida de residus, millorant l‟eficiència del servei i mantenint el 
municipi més net. 
Millorarem els espais públics: La urbanització contribuirà a crear espais públics dignes, amb zones 
d‟oci i descans que promouran la convivència i la cohesió social entre veïns. 
La seguretat viària: Un disseny adequat de l‟espai reduirà el risc d‟accidents, millorant la seguretat 
tant per a vianants com a vehicles. 
Sostenibilitat ambiental: La incorporació de la vegetació i elements sostenibles contribuirà a un 
entorn més saludable, amb beneficis pel medi ambient i la qualitat de vida dels veïns. 
Dignificació de l‟entrada al municipi: Amb la millora de l‟aspecte de l‟entrada al municipi es 
transmet un missatge de cura i compromís amb la comunitat, dignificant així la percepció del 
municipi davant dels ciutadans de Montcada i dels que són visitants del nostre municipi per 
diferents motius. 
En conclusió, la urbanització de la vorera nord-oest del carrer Bifurcació no només millorarà la 
infraestructura del municipi, sinó que també aportarà nombrosos beneficis socials, econòmics i 
ambientals, contribuint a un millor futur per a tots els nostres ciutadans. Demano la vostra 
aprovació a la proposta. Gràcies. 
 
El Sr. Ruiz, portaveu del grup municipal VIVIMIR, expressa: Cal fer esment que el carrer Bifurcació 
ha estat objecte de diferents modificacions recentment, per tant, ha patit una millora constant, i 
evidentment, pels paràmetres que ha esmentat el Sr. Iruela, de segur que significarà una millora 
del benestar i de l'interès de tota la ciutadania en general i en particular del barri de Can Sant 
Joan. 
 
El Sr. Zambrana, portaveu del grup municipal PP, exposa: Com bé ha fet referència el Sr. Iruela, i 
tenint en compte que un dels principals objectius urbanístics d'aquest equip de govern és la millora 
en les infraestructures, però, sobretot, també la dignificació de les principals vies d'entrada i 
sortida de la ciutat, el fet que puguem dignificar una d'aquestes vies, pacificant, com bé s'ha 
comentat, augmentant el nombre de places d'aparcament a un barri on fan molta falta, entenem 
que és una molt bona notícia pel barri i per a Montcada. 
 
El Sr. Sánchez, portaveu del grup municipal ERC-AM, intervé: Nosaltres votarem a favor i no em 
vull repetir massa. Voldria agrair al Sr. Iruela, que ha fet referència al fet que ho vam encarregar 
nosaltres, no com el Sr. Zambrana que atribueix a aquest equip de govern el fet de millorar les 
infraestructures. Ens alegrem que hi hagi un consens i una continuïtat amb el que vam encarregar 
nosaltres. En qualsevol cas, les bondats han estat explicades, aquest projecte el vam explicar al 
barri de Can Sant Joan, vam fer l'aprovació inicial en el ple de febrer i tothom va votar a favor, vull 
dir que entenem que és un projecte que és bo. Que ha passat des del mes de febrer, que vam 
exposar tot aquest argumentari fins avui, ja que en el període d'exposició pública, s'han presentat 
dues al·legacions, una d'e-distribución demanant que si hi havia afectacions a la xarxa elèctrica 
els aviséssim, i una altra d'Adif, que demanen permís per iniciar les obres quan toqui; que són 
dues modificacions que no modifiquen el projecte, el projecte queda igual.  
Per tant, vam votar a favor i entenem que és positiu i, per tant, mantenim el sentit de vot a favor, 
com no podia ser d'una altra manera. 
 
La Sra. Campos manifesta: Nosaltres també votarem a favor perquè aquesta és una de les grans 
reivindicacions que vam fer com a equip de govern durant els vuit anys, tant en patrimoni d'Adif, 
com en Renfe, com en totes i cada una de les reunions de la Comissió tècnica-política de 
seguiment del soterrament i que a partir d'una visita de l'expresidenta d'Adif, crec que es deia 
Marisa Domínguez, si no m'equivoco, es va accelerar tot. I vam aprofitar aquest talús, un talús que 
només serveix per acumular brutícia i. no només hem guanyat 20 places d'aparcament, que 
evidentment és important, no només en el barri de Can Sant Joan, que aquest és un problema que 
es pot extrapolar a tots els barris de la nostra ciutat, sinó, sobretot i principalment per a dignificar 



 

l'espai públic i guanyar en mobilitat. I, com deia, per dignificar la via pública i l'espai públic, i de 
retruc, dignificar la qualitat de vida de la ciutadania. Per tant, estem contents que continuï 
endavant aquest projecte, que se l'hagin fet seu; i gràcies, Sr. Iruela, per fer esment de com es va 
iniciar aquest projecte de remodelació del carrer Bifurcació. 
 
El Sr. Iruela indica: Vull agrair el sentit del vot. Nosaltres no hem fet altra cosa que treballar amb 
coherència, és a dir, nosaltres aquest projecte ja el vam votar quan el veu presentar i evidentment, 
és una continuïtat. I quan nosaltres no hi siguem, que en algun moment passarà, això és una 
evidència, voldríem que els projectes que són de ciutat tinguin la mateixa continuïtat. 
 
El Sr. Alcalde conclou: Doncs sí, aquest és el camí, no? Tot el que sigui millorar la vida de les 
persones, hem d‟anar tots a una.  
 
I.- Fets 
 
En data 9 de febrer de 2024 des del Servei de Projectes i Obres s‟emet informe favorable a la 
tramitació de l‟aprovació del Projecte d‟urbanització de la vorera nord oest del carrer Bifurcació 
d‟aquest municipi. 
 
L‟esmentat informe posa de manifest l‟objectiu del Projecte en els termes següents:  

 Obtenir una ample de vorera que compleixi els actuals requeriments d‟accessibilitat i 
connecti adequadament els dos costats del carrer Bifurcació. 

 Obtenir un recorregut més amable d‟utilitzar gràcies a la il·luminació, la vegetació, el 
paviment i el mobiliari urbà que s‟hi projecten. 

 Obtenir més places d‟aparcament pel barri de Can Sant Joan transformant les places en 
cordó en zones de semi bateria, passant de les 51 places actuals a les 77 per a cotxe i 
diversos espais per a motos que proposa el projecte. 

 Transformar els contenidors soterrats actuals en contenidors de superfície, atès al nou 
model de recollida del municipi. 

 
El projecte ha estat redactat pel Servei de Projectes, Obres i Mobilitat de l‟Ajuntament de 
Montcada i Reixac essent el termini d‟execució de les obres descrites al projecte de vuit (8) mesos 
i el cost de les obres descrites en el projecte de 849.937,08 €. 
 
Segons la valoració feta pel Servei de Manteniment, el cost del manteniment i conservació anual 
de les obres descrites, d‟acord amb els càlculs adjunts és de 2.065,89 € anuals. 
 
II.- Fonaments de dret 
 
El present projecte fa referència a obres ordinàries de reforma de conformitat amb la classificació 
prevista a l‟article 12 del Decret 179/1995, de 13 de juny pel qual es regula el Reglament d‟obres, 
activitats i serveis. 
 
Definides les obres com a obres ordinàries de reforma els tràmits d‟aprovació estan previstos a 
l‟art. 235.2 del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya (TRLMRLC) i arts 37 
i concordants del Reglament d‟obres, activitats i serveis aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de 
juny (ROAS). 
 
La tramitació del procediment consisteix en l‟aprovació inicial per l‟òrgan competent, informació 
pública per termini de TRENTA DIES i aprovació definitiva la qual podrà ser automática si així 
queda recollit a la resolució inicial. 
 



 

La resolució d‟aprovació definitiva del projecte s‟ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província, al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al butlletí informatiu local, sin‟hi ha i s‟ha d‟inserir al 
tauler d‟anuncis de la corporació. 
 
L‟article 231 de la Llei 9/2017, de contractes del sector públic, estableix que l‟aprovació del 
projecte correspon a l‟òrgan de contractació llevat que aquesta competència estigui 
específicament atribuïda a un altre òrgan per una norma jurídica. Igualment, l‟article 38 del ROAS 
estipula que l‟aprovació dels projectes d‟obres ordinàries correspon als diferents òrgans dels ens 
locals, segons la distribució de competències prevista a la legislació de règim local. 
 
Per la seva banda, l‟article 21.1 o) de la Llei 7/1985, de 2 d‟abril, reguladora de les Bases de 
Règim Local i l‟article 53.1 apartat p) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya estableix la competència de l‟alcalde per a l‟aprovació dels projectes d‟obres i de 
serveis quan sigui competent per a la seva contractació o concessió i estiguin previstos en el 
pressupost. 
 
De conformitat amb el que preveu la Disposició addicional segona de la Llei 9/2017 de 8 de 
novembre, de Contractes del Sector Públic és competència de l‟alcalde la contractació de les 
obres d‟execució del projecte quan el seu valor estimat no superi el 10 per cent dels recursos 
ordinaris del pressupost ni, en tot cas, la quantia dels sis milions d‟euros inclosos els de carácter 
plurianual quan la seva durada no sigui superior a quatre anys, incloses les eventuals pròrrogues, 
sempre que l‟import acumulat de totes les seves anualitats no superi ni el percentatge indicat, 
referit als recursos ordinaris del pressupost del primer exercici, ni la quantia assenyalada. 
 
En el cas que ens ocupa, atès que aquesta competència ha estat delegada al Ple de la 
Corporació, de conformitat amb el Decret d‟Alcaldia de data 21 de juny de 2023. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Territorial i Mobilitat  i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Territorial i Mobilitat, celebrada el dia 20 de setembre de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la sessió que 
formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar definitivament el Projecte d‟urbanització de la vorera nord oest del carrer 
Bifurcació de Montcada i Reixac amb l‟advertiment que no podran iniciar-se les obres sense 
disposar de la concessió demanial que s‟està tramitant a l‟expedient 261/2023 ALTTER així com la 
obtenció de la preceptiva autorització d‟obres per part d‟Administrador de Infraestructuras 
Ferroviarias (ADIF). 
 
SEGON. Publicar el present acord mitjançant el corresponent anuncia al BOP i a l‟e- tauler. 
 
TERCER. Notificar la Resolució a l‟Administrador de Infraestructuras Ferroviarias (ADIF). 
 
4. ASSUMPTES DE L'ÀREA SOCIAL  
 
4.1 APROVACIÓ DE LES BASES REGULADORES DE LA CONVOCATÒRIA D'AJUTS A LA 
PRÀCTICA ESPORTIVA PER A COL·LECTIUS VULNERABLES, TEMPORADA 2024-2025. 
 
El Sr. Vilalta, regidor d‟Esports, explica la proposta: Portem a aprovació les subvencions 
esportives per a famílies amb dificultats econòmiques adreçades a esportistes locals menors de 
21 anys que desenvolupin la seva activitat en un club, participin en jocs escolars o bé participin en 
programes d'activitats per a adults dins de l'oferta municipal. Els esportistes sol·licitants han 



 

d'estar empadronats a Montcada i Reixac. Es subvenciona com a màxim una activitat esportiva 
per persona.  
La partida inicial per a aquest projecte és de 15.000€, la mateixa que en l'exercici anterior. En 
l'exercici passat es va distribuir íntegrament els diners de la partida entre 93 sol·licituds 
aprovades, de les 164 sol·licituds rebudes, rebent una mitja per esportista de 160 euros 
aproximadament. Cal recordar que els ajuts són proporcionals a la despesa i que no pot superar el 
50% del cost total de l'activitat, motiu pel qual van ser denegades les altres 164 sol·licituds, per 
superar barems econòmics, manca de documentació, fora de termini o no compliment de les 
bases. L'indicador de referència que s'utilitza per calcular la subvenció és el salari mínim 
interprofessional ponderat pel nombre de membres de la unitat de convivència. La major part de 
les subvencions es van ingressar directament als clubs, havent-hi una resposta desigual per part 
d'aquests, observant que els clubs que més s'han preocupat per donar suport a les famílies, més 
ajuts han assolit.  
Els ajuts han arribat a tots els barris del municipi, però amb incidència desigual, no sempre 
paral·lela amb els indicadors de vulnerabilitat del barri. La franja amb més ajuts ha estat la de 
l'educació primària seguida de la secundària.  
Com a objectius de millora, ens plantegem reforçar la difusió de la campanya entre els clubs 
menys participatius, incidir en aquells barris més vulnerables on hi ha hagut menys sol·licituds, o 
incidir en la franja adolescent per donar suport econòmic a la pràctica esportiva.  
 
La Sra. Rodríguez, portaveu suplent del gruup municipal ERC-AM, intervé: Nosaltres votarem a 
favor, ja que és una bona notícia que es continuïn beneficiant els fills de famílies vulnerables que 
vulguin practicar l'esport que desitgin, perquè entenem l'esport com a eina de cohesió i formació 
social. Per això, l'anterior equip de govern, ja va iniciar aquesta iniciativa de crear aquest tipus 
d'ajuts quan es va valorar la importància de l'esport en la socialització sana i segura dels infants i 
la necessitat d'assegurar l'accés del mateix a tothom.  
No obstant això, d'igual manera, tot i que l'actual pressupost arriba a totes les famílies que ho 
demanen i compleixen requisits, ens encoratgem a valorar un augment d'aquest pressupost per 
poder buscar fórmules que facin que aquests ajuts arribin a més famílies, per exemple, revisant 
aquest varem econòmic per canviar o augmentar el topall, o promocionant la pràctica de l'esport i 
donant més difusió a aquests ajuts a les escoles, per exemple, per arribar a infants que no 
practiquen cap esport, perquè les seves famílies possiblement desconeixen l'existència d'aquest 
tipus d'ajuts i prioritzen, donada la seva situació de vulnerabilitat, altres despeses bàsiques.  
 
La Sra. Sempere, portaveu 1a suplent del grup municipal ECPMIR-C, expressa: El nostre grup 
votarà a favor, evidentment, a aquest punt, ja que va ser una mesura posada en marxa en el 
nostre mandat i que veiem satisfactòriament com es continua portant a terme per tercer any i la 
bona i extensa acollida que té entre nens, joves i adults també, amb dificultats econòmiques. Així i 
tot, volem demanar millores, perquè creiem que aquest govern no està atenent les xifres d'aquests 
ajuts i el que signifiquen, i m'explico.  
Hi ha hagut 164 sol·licituds rebudes i se n'han aprovat 93, queden 71 denegades. Això són 
gairebé la mateixa quantitat d'aprovades que de denegades i significa que tenim una alta 
demanda en aquestes beques. Veient les xifres de l'any passat, era fonamental que haguessin 
incrementat la partida dels ajuts d'aquestes bases, ja que hi ha hagut gran demanda. Després de 
tres anys, creiem que era necessari incrementar aquesta partida. Nosaltres, de fet, en el seu 
moment, vam incrementar aquests ajuts a la xifra de 15.000 euros per veure quin era el volum de 
demanda, però veient actualment la gran xifra i el volum de sol·licituds, creiem que aquesta 
partida, passi el que passi, s'hauria d'haver incrementat aquest any i no ho han fet, entre altres 
coses perquè ja sabem que no tenen marge dins de l'àrea social per fer increments en partides o 
en ajuts.  
Bé, també, senzillament, perquè no és una prioritat per a aquest govern, i diem això perquè per 
exemple ho hem comprovat; l'altre dia, en els documents comptables de la Junta de Govern, on 



 

vam veure finalment el cost de la pantalla del concert de les "Nancys Rubias", que va ser de 
7.800€ amb IVA. Uns diners que haguessin vingut molt bé, ara per ara, per apujar aquests ajuts.  
Finalment, també, sumar-me a la demanda d‟ERC-AM, on comenten que s'hauria de fer més 
difusió d'aquests ajuts, dins dels centres educatius i en l'àmbit particular, ja que les dades de 
l'informe de gestió, i de fet agraïm els tècnics de l'àrea social que facin aquests informes de gestió 
tan extensos perquè ens ajuden a veure aquestes dades, i aquestes dades el que ens diuen és 
que d'aquests 15.000 euros, només 545 s'han atorgat a famílies esportistes de jocs escolars o a 
activitats esportives per a adults. Per tant, en aquestes col·lectius, hem d'incidir per tal que 
coneguin els ajuts i puguin demanar-los, si s'escau.  
Per tant, els demanem aquestes dues coses, que pugin les partides i que facin més difusió per tal 
de donar l'oportunitat a nens i nenes, joves i adults amb pocs recursos que volen fer l'activitat 
esportiva, però la seva economia no els hi permet. 
 
El Sr. Vilalta conclou: Només agrair el sentit del vot.  
 

El servei d‟Esports de l‟Ajuntament de Montcada i Reixac té la voluntat d‟atorgar ajuts individuals 

per al desenvolupament d‟activitats ordinàries durant la temporada esportiva 2024-2025, amb 

l‟objectiu de promoure, potenciar i diversificar la pràctica i la representativitat de l‟activitat esportiva 

a Montcada i Reixac; 

 
Vistes les bases de la convocatòria d‟ajuts a la pràctica esportiva a famílies amb dificultats 
econòmiques per a la  temporada 2024-2025; 
 
La dotació pressupostària anirà a càrrec de la partida pressupostària núm 510/34100/48103 
Promoció i foment de l‟esport: Beques esportives i l‟import màxim serà de 15.000,00 €; 
 
Vist l‟informe tècnic emès per la Cap d‟Esports en data 10/09/2024 i que consta a l‟expedient 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Social  i previ dictamen de la Comissió Informativa de 
l'Àrea Social, celebrada el dia 20 de setembre de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la sessió que 
formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar les bases reguladores i la convocatòria per a l‟atorgament d‟ajuts a la pràctica 
esportiva per a col·lectius vulnerables per a la temporada 2024-2025.   
 
SEGON. Aprovar la llista número 12024001711 PLE_DOCS que conté el document comptable A 
número 24883 d‟import 15.000,00€. 
 
 
5. ASSUMPTES D’ALCALDIA 
 

5.1 APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LES CARACTERÍSTIQUES ESSENCIALS 

EN RELACIÓ AL CANVI D’UBICACIÓ DEL MERCAT DE VENDA NO SEDENTÀRIA DE 

MONTCADA CENTRE; I MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DELS 

MERCATS DE VENDA NO SEDENTÀRIA DE MONTCADA I REIXAC. 

La Sra. Sánchez, regidora de Serveis Municipals i Comerç, explica la proposta: Avui portem 
l'aprovació inicial de la modificació del canvi d'ubicació del mercat de venda no sedentària i de 
l'Ordenança. Des de la regidoria de Comerç de Montcada Avança, hem estat treballant per donar 



 

solucions des del minut ú, tant els paradistes com els ciutadans per diferents motius, per la 
seguretat o pel tema dels lavabos o de la calor. Sobre el mes de febrer vam fer una reunió amb els 
paradistes per comentar uns temes i es va proposar el canvi de la ubicació sota l'autopista C-33. 
Era la primera reunió formal que tenien els paradistes amb l'Ajuntament des de feia més de deu 
anys, la veritat és que em va sobtar molt. La iniciativa va ser molt bé rebuda i vam indicar que 
faríem una prova pilot durant aquests tres mesos de calor. Els resultats van arribar abans de la 
finalització de la prova pilot, va ser molt ben agafada per la ciutadania perquè tenia molta 
accessibilitat, estaven més confortables, l'espai i l'oferta del mercat era molt millor.  
Aquest trasllat representa una oportunitat per reactivar el mercat, per incrementar l'afluència de 
públic i fomentar el comerç local. Amb tot això el que volem és garantir que podem impulsar i 
renovar el nostre mercat municipal, que com bé sabeu, és el nostre mercat de referència. I, per 
arribar fins aquí, i sense oblidar-nos de l'altre mercat que també tenim i després de l'èxit de la 
prova pilot, iniciem els tràmits com marca la llei: 
- Fem consulta pública, on totes les al·legacions van ser positives. 
- Treballem en comissió de l'estudi de l'ordenança del mercat. 
- Modificació de l'ordenança, que per a ser un tema que s‟actualitza cada any, estava obsoleta des 
de feia més de tresanys, on fins i tot apareixia l'adreça de Bonavista. 
- Projecte d'establiment, un pla de seguretat i una memòria justificativa. 
I amb tot això ens trobem avui aquí per a la seva aprovació inicial. Gràcies. 
 
El Sr. Ruiz expressa: M'agradaria, si em permeten, fer un petit historiograma sobre aquest punt 
que venim avui a aprovar i és que, si em permeten, diré el següent. Vivim Montcada i Reixac es va 
fundar el 2019, a les portes de les eleccions municipals i un dels punts que volíem portar nosaltres 
a terme, precisament, era el traspàs, el canvi d'ubicació d'aquest mercat dels dimecres del carrer 
Bonavista, Santiago Rusiñol i Rocamora, precisament al Camí de la Font Freda. Evidentment, no 
va poder ser, perquè no vam formar part del govern, però, durant la pandèmia, doncs, per motius, 
segurament, de salut, no de voluntat política, sinó de salut, es va fer realitat aquest canvi 
d'ubicació. Automàticament, va ser un èxit, no és per res, però podríem dir que la lògica va 
imperar en aquest sentit i vam aplicar, nosaltres, la millora contínua.  
La millora contínua era parlar amb la gent, que en aquell moment estava satisfeta amb aquest 
canvi d'ubicació i el que van comentar era que, durant aquest estiu, feia molta calor i vam 
proposar era que durant l'estiu es traspassés o hi hagués un canvi d'ubicació d'aquest mercat a 
sota de l'autopista. Evidentment, nosaltres el 2023, durant les eleccions, ho vam proposar i bé, 
doncs, formem part com bé saben, d'aquest govern i és un dels primers punts que vam posar 
damunt la taula amb els nostres socis de govern. Estem satisfets, Sra. Sánchez, de veritat, per la 
feina feta, l'enhorabona a vostè en particular i en general a tot l'equip tècnic. I bé, també li dic que 
continuï la millora continua, que fa falta per a aquest emplaçament que és bàsic per al nostre 
municipi, per la dinamització del comerç, no només del mateix mercat, sinó també del petit comerç 
que l'envolta i bé, té aquí la porta oberta per parlar d'això.  
Voldria donar les gràcies, per acabar, al nostre company José Uribe, que ha estat al capdavant 
d'aquesta millora constant, i sobretot, donar també les gràcies al José Luis, disculpin perquè no 
me'n recordo del cognom, que era un dels supervisors, que s'ha jubilat, agrair-li la tasca de 
supervisió durant aquests anys. Evidentment, el nostre vot serà a favor.  
 
El Sr. Zambrana exposa: Com ja se sap, hem tingut oportunitat de parlar amb els paradistes en 
diferents ocasions, és una petició que ja havien formulat i sol·licitat fa ja molt de temps i creiem 
que era necessària, ja no únicament per als paradistes, sinó també per als usuaris del mercat, que 
el que fa és deixar-los en un entorn més còmode per a la compra del mercat. Per tant, celebrem 
que aquest canvi es realitzi i volem felicitar l'equip tècnic i a la regidora Sánchez.  
 
El Sr. Garrido intervé: Primer, cal comentar que el nostre vot serà favorable, tal com vam comentar 
a la Comissió de l'ordenança. Tots els canvis que siguin positius i la ciutadania així ho valori, com 
ja vam comentar moltes vegades, allargarem la mà per ajudar en tot allò que sigui necessari. 



 

Òbviament, el mercat es va canviar després de la pandèmia per motius de salut i també per 
voluntat política, perquè no hi ha cap modificació sense que hi hagi una voluntat política al darrere 
i, bàsicament, perquè al centre era viable fer-ho amb les mesures de seguretat, l'únic que s'havia 
d'ampliar per als carrers paral·lels, i aleshores es va decidir canviar-ho, que era una oportunitat 
poder canviar-ho a un lloc més espaiós, que tingués oportunitat de creixement com és la zona del 
Pla d'en Coll i Montcada Nova i això es va fer en el seu moment. I ara s'ha pres la decisió de 
posar-ho sota l'autopista, que en aquell moment, certament, es va valorar perquè, òbviament una 
reunió convocada per e-mail no es va fer, però sí que jo vaig atendre en el meu despatx, dues o 
tres vegades, els representants dels paradistes; llavors els vaig atendre, vaig escoltar les seves 
demandes i una de les seves demandes era el tema de la calor. Clar, posar els tendals suposava 
una inversió molt gran i, a més, era inviable, logística i urbanísticament, llavors es va valorar 
posar-ho sota l'autopista, però en aquell moment, conjuntament amb l'equip de via pública i 
l'inspector, el Sr. Martínez, es va acordar que no era viable, però si ara s'ha pogut fer, doncs mira, 
endavant i si així ho valora positivament la ciutadania, millor.  
També, celebrem que Vivim, per fi, compleixi un punt del seu programa, quan en el seu programa 
electoral hi ha dos punts que no podran complir, perquè, bàsicament, al mateix equip de govern en 
el qual està vostè ara, no li permeten fer-ho, que és la connexió de la C-17 a la C-33, perquè se 
l'ha denegat l'Àrea Metropolitana, i la gossera, perquè, finalment es farà. I, sincerament, també és 
una mica estrany que vostè faci bandera d'una cosa quan actualment no és responsable i 
permeti'm posar molt en dubte que sigui gràcies a vostè i al seu grup polític. 
 
La Sra. Campos manifesta: Nosaltres també votarem a favor, ja els hem dit moltes vegades, quan 
els projectes i els punts que porten són positius i ajuden a millorar la vida de les persones i a 
millorar el nostre municipi, allí ens trobaran sempre. Per tant, si aquest canvi d'ubicació del 
mercat, la gent, els paradistes i la ciutadania ho han valorat positivament, doncs, endavant i 
felicitats. Ja ho han explicat, nosaltres en el seu moment també vam intentar fer aquests canvis, 
se'ns va dir que tècnicament no era possible, però si han canviat els requisits i les condicions 
perquè sigui possible, em sembla genial, molt millor i més còmode per a tothom. I, també, vull que 
quedi clar, i a més ho havia apuntat, però és el que passa quan intervé un exsoci de govern 
abans: evidentment, no hi ha actuació sense voluntat política. És cert que la pandèmia i la Covid 
van accelerar el canvi d'ubicació, la Covid només va actuar com un accelerant perquè es fes 
aquest canvi, però, evidentment, hi havia la voluntat política i va servir per poder esponjar el 
mercat i que la gent pogués continuar comprant amb molta més seguretat, però no hi ha cap 
actuació sense voluntat política.  
 
La Sra. Sánchez expressa: Jo no dic que no hi hagués voluntat política, jo del que em queixo és 
que fins i tot avui m'ha costat trobar com es va fer el canvi, va ser per Decret. Era un canvi 
temporal, segons indica el Decret, però s'havia d'haver fet el tràmit, que és el que s'ha fet ara, 
portem quasi un mes i mig fent això, però la meva queixa és que no es va fer el tràmit, hi havia 
tres anys per fer-ho i no es va fer.  
Vull donar les gràcies al Sr. Garrido per la seva intervenció, que no és la que sempre fa de 
"nosaltres ho vam deixar tot bé i vosaltres només ho heu seguit", agraeixo que hagi estat humil en 
aquesta ocasió, de veritat. I també voldria aprofitar per agrair el treball incansable que ha fet 
l'equip de comerç de Montcada Avança i les altres àrees de l'Ajuntament implicades en aquest 
canvi de mercat, perquè jo crec que quasi totes les àrees han tingut a veure amb això i sobretot 
vull agrair la tasca que ha fet l'inspector José Luis Martínez perquè ha sigut espectacular, ja que 
és molt difícil lidiar amb els paradistes i ho vaig veure en la reunió formal que es va fer, van venir 
tots els paradistes i no és fàcil, però s'ha de fer. I res més, agrair el sentit del vot, aquest equip de 
govern està molt content amb els resultats; crec que és una gran oportunitat per a tenir un mercat 
de venda no sedentària, que ens el mereixem i que sigui un mercat de referència en tot el Vallès.  
 
El Sr. Alcalde conclou: Bé, jo també volia tancar el punt, però ja ho heu dit tot. Aquest és el camí, 
jo penso, que govern, paradistes, clients i oposició anem tots agafats de la mà, que Montcada 



 

avanci, que Montcada guanyi. Sí que és veritat que encara queden algunes cosetes, alguns 
detalls, però també anirem per feina. De mica en mica, els problemes que tenim, per exemple 
quan plou, dignificar una mica més la zona, que també ho farem; però moltes gràcies per aquesta 
aprovació inicial. 
 

L‟Ajuntament de Montcada i Reixac, per acord de la Junta de Govern Local adoptat en la sessió 
del dia 14 de maig de 2024, va aprovar el canvi temporal d‟ubicació de parades del mercat de 
venda no sedentària de Montcada Centre a sota el pont de l‟autopista de la C33, a portar a terme 
durant la temporada d‟estiu.  
 
L‟experiència va resultar molt positiva i el passat mes de juliol es va presentar al Registre General 
de l‟ajuntament la sol·licitud de nombrosos paradistes, amb número de registre d‟entrada 
2024020475, exposant la seva satisfacció amb aquesta nova ubicació del mercat de venda no 
sedentària sota autopista C33 i sol·licitant a l‟administració municipal que aquesta ubicació es 
mantingui durant tot l‟any. 
 
Vist que per Decret de l'Alcaldia 1537/2024, de data 26 de juliol de 2024, s va incoar l'expedient 
per a l‟aprovació de la modificació de les característiques essencials en relació al canvi d‟ubicació 
del mercat de venda no sedentària de Montcada Centre, i modificació de l‟ordenança reguladora 
dels mercats de venda no sedentària de Montcada i Reixac; es va iniciar el tràmit de  consulta 
prèvia, mitjançant la inserció del corresponent anunci al Portal web municipal, per recollir l‟opinió 
dels ciutadans i organitzacions potencialment afectades; i es va constituir una Comissió d‟Estudi 
encarregada d‟estudiar la dita modificació. 
 
Vist l‟informe del Servei de Desenvolupament Econòmic Local-Comerç, on es posa de manifest la 
conveniència d'aprovar el canvi d‟ubicació del mercat de venda no sedentària, així com aprovar 
també la modificació de l'ordenança corresponent. 
 
Atès que, tal com disposa l‟article 3.2 del Decret 162/2015, de 14 de juny, de venda no sedentària 
en mercat de marxants, un canvi d‟ubicació d‟un mercat de marxants constitueix una modificació 
de les característiques essencials del mercat;  
 
Atès que d‟acord amb el que disposa l‟article 3.1 del Decret 162/2015, la creació i extinció dels 
mercats de marxants, així com la modificació de les característiques essencials, es sotmet al 
procediment previst a la secció 1 del capítol 2 del títol 5 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel 
qual s‟aprova el Reglament d‟obres, activitats i serveis dels ens locals, ROAS, que és el 
procediment previst per a l‟establiment, prestació i supressió de serveis locals; 
 
Vist que en l‟inici de la tramitació i en compliment de l‟article 133 de la Llei 39/2015, d‟1 d‟octubre, 
del procediment administratiu comú de les administracions públiques, es va portar a terme una 
consulta pública mitjançant el Portal web municipal, per recollir l‟opinió dels veïns i veïnes i de les 
organitzacions més representatives potencialment afectades per les normes que es revisen. 
 
Es fa constar que durant la consulta prèvia es van presentar diferents escrits manifestant la 
conformitat amb el canvi i demanant que el canvi sigui permanent. 
 
Atès que a continuació, i en compliment del que disposa l‟article 61 i 62 del Reglament d‟obres, 
activitats i serveis dels ens locals de Catalunya, aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny, es va 
constituir la Comissió d‟Estudi encarregada de redactar el text del projecte de modificació de 
l‟ordenança municipal de circulació de vianants i de vehicles, i del reglament regulador del servei 
d‟estacionament amb limitació horària 
 



 

Atès que la dita Comissió d‟Estudi, que s'ha reunit en sessió de 10 de setembre de 2024, per a la 
l'estudi i preparació de la modificació dels dits textos normatius, i amb la proposta de redacció que 
es porta a aprovació del Ple; 
 
Vist allò que estableixen l‟article art. 49 de la llei 7/1985, de 2 d‟abril, reguladora de les bases de 
règim local, l‟article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s‟aprova el Reglament 
d‟obres, activitats i serveis dels ens locals, i l‟article 178 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d‟abril, 
pel qual s‟aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; 
 
Vista la proposta de l‟Alcaldia i previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àrea d‟Alcaldia, 
celebrada el dia 20 de setembre de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la sessió que 
formen la Corporació municipal, el següent 
 

PRIMER. Aprovar inicialment el projecte de modificació de les característiques essencials en 
relació al canvi d‟ubicació del mercat de venda no sedentària de Montcada Centre, d‟acord amb la 
Memòria, el Projecte i els Plànols que formen part de l‟expedient. 
 
SEGON. Aprovar inicialment la modificació de l‟ordenança municipal reguladora dels mercats de 
venda no sedentària de Montcada i Reixac, que comporta la modificació dels articles següents: 
 
ARTICLE 2. HORARIS, DIES I LLOC DE CELEBRACIÓ 
 
On diu: 
 
“L‟activitat de venda en els mercats es durà a terme entre les 7 hores i les 13 hores. 
El mercat de Montcada Centre tindrà lloc tots els dimecres i el mercat de Can Sant Joan tots els 
dimarts amb una periodicitat setmanal, inclòs quan aquests dies coincideixin amb alguna festivitat. 
El mercat de Montcada Centre es desenvoluparà dins I'àmbit delimitat pels carrers Bonavista, 
Santiago Rusiñol, Rocamora i el mercat de Can San Joan es desenvoluparà al llarg del carrer 
Reixagó i Plaça del Bosc. 
L‟alcaldia o l‟òrgan delegat competent podrà autoritzar l‟ampliació tant de dies com de l'horari si 
per raons turístiques, flux de públic o de persones o dies assenyalats es considera convenient. A 
tal efecte aprovarà un calendari anual on es recollirà l‟horari i els festius de cada any. 
L‟Ajuntament, podrà ampliar o reduir l‟espai assignat al mercat, donant compte amb la suficient 
antelació i amb informació detallada, als titulars de les autoritzacions i a la ciutadania.” 
 
Ha de dir:  
 
“L‟activitat de venda en els mercats es durà a terme entre les 8 hores i les 14 hores. 
El mercat de Montcada Centre tindrà lloc tots els dimecres i el mercat de Can Sant Joan tots els 
dimarts amb una periodicitat setmanal, inclòs quan aquests dies coincideixin amb alguna festivitat. 
El mercat de Montcada Centre es desenvoluparà dins l‟àmbit delimitat del pàrquing de sota 
l’autopista C33 delimitat entre els carrers: Camí Font Freda, Rambla Països Catalans, Carrer 
de les Escoles i Carrer Girona.  
El mercat de Can San Joan es desenvoluparà al llarg del carrer Reixagó i Plaça del Bosc. 
L‟Alcaldia o l‟òrgan delegat competent podrà autoritzar l‟ampliació tant de dies com de l'horari si 
per raons turístiques, flux de públic o de persones o dies assenyalats es considera convenient. A 
tal efecte aprovarà un calendari anual on es recollirà l‟horari i els festius de cada any. 
L‟Ajuntament, podrà ampliar o reduir l‟espai assignat al mercat, donant compte amb la suficient 
antelació i amb informació detallada, als titulars de les autoritzacions i a la ciutadania.” 
 



 

ARTICLE 5. UBICACIÓ I SEPARACIÓ ENTRE PARADES.  
 
On diu: 
 
“La ubicació de les parades ha de preservar els portals dels habitatges, les entrades de comerços 
i les terrasses lliures d‟obstacles, i per això estaran delimitades. 
Entre cada parada hi ha d‟haver una separació mínima de 0,5 metres.“ 
 
Ha de dir: 
 
“La ubicació de les parades de Montcada Centre ha de preservar els accessos al recinte del 
pàrquing, les voreres i les pilones que delimiten el pàrquing i/o qualsevol altre element que estigui 
delimitat. 
La ubicació de les parades de Can Sant Joan ha de preservar els portals dels habitatges, les 
entrades de comerços i les terrasses lliures d‟obstacles, i per això estaran delimitades. 
Per raons de seguretat, entre cada parada hi ha d‟haver una separació mínima de 0,5 metres.“ 
 
ARTICLE 15. VACANTS.  
 
On diu: 
 
 “Quan hi hagin parades buides o vacants, el titular d‟una autorització podrà, sempre que 
l'estructura del mercat ho permeti, ocupar la parada contigua, d'acord amb les condicions 
següents: 
a) Únicament poden optar a l‟ocupació els titulars del lloc de venda situats immediatament al 
costat de la parada que es trobi vacant. 
b) Si les persones interessades en l‟ocupació de la parada vacant són els dos titulars 
d‟immediatament al costat s'han de repartir els metres de la mateixa manera deixant una 
separació entre les parades de 0,5 metres. 
c) S‟han de respectar els portals dels habitatges i les entrades dels comerços lliures d'obstacIes, 
així com atendre altres indicacions que puguin ser efectuades pel personal del mercat o que 
impossibilitin l‟ocupació de l'espai vacant.” 
 
Ha de dir: 
 
“Quan hi hagin parades buides o vacants, el titular d‟una autorització podrà, sempre que 
l'estructura del mercat ho permeti, ocupar la parada contigua, d'acord amb les condicions 
següents: 

a) Únicament poden optar a l‟ocupació els titulars del lloc de venda situats immediatament al 
costat de la parada que es trobi vacant. 

b) Si les persones interessades en l‟ocupació de la parada vacant són els dos titulars 
d‟immediatament al costat s'han de repartir els metres de la mateixa manera deixant una separació 
entre les parades de 0,5 metres. 
c) S‟han de respectar el espais indicats a l’article 5 de la present Ordenança, així com atendre 
altres indicacions que puguin ser efectuades pel personal del mercat o que impossibilitin l‟ocupació 
de l'espai vacant.” 
 
ARTICLE 16. TRANSMISSIÓ DE L’AUTORITZACIÓ.  
 
On diu:  
 
“A) REQUISITS DE TRANSMISSIÓ DE L‟AUTORITZACIÓ: 
El titular de l'autorització haurà d‟exercir personalment l'activitat. 



 

No obstant això, podrà transmetre l‟autorització prèvia comunicació a l‟Ajuntament, pel termini que 
resti de l‟autorització o de la pròrroga i per la mateixa activitat per la qual va ser concedida 
l'autorització inicial, en els supòsits següents: 
a) per cessament voluntari del titular de l'activitat en tots els mercats, sempre i quan hagin 
transcorregut 5 anys des de la seva obtenció. El transmetent no pot tornar a optar a cap nova 
llicència en el mateix mercat durant un període de 5 anys en cas que es reincorporés a l'activitat 
professional de venda no sedentària. 
b) per situacions sobrevingudes, no atribuïbles a la voluntat del marxant, com ara casos 
d'incapacitat laboral, malaltia o situacions anàlogues, acreditades degudament. 
c) per mort del titular. En aquest supòsit, l‟autorització podrà ser transmesa d'acord amb les 
disposicions testamentàries i successòries. El successor haurà de comunicar a l‟Ajuntament, en el 
termini de dos mesos, la mort del titular, adjuntant una còpia autoritzada del pertinent títol 
successori, i presentar una sol·licitud perquè se li transmeti l'autorització. Quan puguin concórrer 
diversos interessats en la transmissió mortis causa s‟acompanyarà amb la sol·licitud un escrit en 
el què manifestin la seva renúncia expressa del seu dret en favor de l'adquirent.” 
 
Ha de dir: 
 
“A) REQUISITS DE TRANSMISSIÓ DE L‟AUTORITZACIÓ: 
El titular de l'autorització haurà d‟exercir personalment l'activitat. 
No obstant això, podrà transmetre l‟autorització prèvia comunicació a l‟Ajuntament, pel termini que 
resti de l‟autorització o de la pròrroga i per la mateixa activitat per la qual va ser concedida 
l'autorització inicial, en els supòsits següents: 
a) per cessament voluntari del titular de l'activitat professional de venda o activitat de serveis en 
tots els mercats, sempre i quan hagin transcorregut 5 anys des de la seva obtenció. El transmetent 
no podrà tornar a optar a cap nova llicència en el mateix mercat durant un període de 5 anys en 
cas que es reincorporés a l'activitat professional de venda no sedentària. 
b) per situacions sobrevingudes, no atribuïbles a la voluntat del marxant, com ara casos 
d'incapacitat permanent i/o absoluta per exercir la venda no sedentària, gran invalidesa o 
situacions anàlogues, degudament acreditades.  
c) Cessió en favor del cònjuge o parella estable, o en favor d’un familiar de fins al segon 
grau. Els graus de parentiu indicats inclouen:  
- Quan el vincle familiar és de consanguinitat: el primer grau, a progenitors i fills, el segon 
grau, a avis, nets i germans.  
- Quan el vincle familiar és d’afinitat: el primer grau, a sogres, gendres i joves; el segon 
grau, a cunyats/des. 
d) per mort del titular. En aquest supòsit, l‟autorització podrà ser transmesa d'acord amb les 
disposicions testamentàries i successòries. El successor haurà de comunicar a l‟Ajuntament, en el 
termini de dos mesos, la mort del titular, adjuntant una còpia autoritzada del pertinent títol 
successori, i presentar una sol·licitud perquè se li transmeti l'autorització. Quan puguin concórrer 
diversos interessats en la transmissió mortis causa s‟acompanyarà amb la sol·licitud un escrit en 
el què manifestin la seva renúncia expressa del seu dret en favor de l'adquirent. 
 
B) PROCEDIMENT DE TRANSMISSIÓ DE L’AUTORITZACIÓ  

 
1. Cessament voluntari o situacions sobrevingudes 
El titular que pretengui transmetre l’autorització en aquests supòsits, haurà de presentar 
una sol·licitud a l’ajuntament, indicant les dades de la parada (número, metres lineals i 
producte autoritzat), el motiu de la transmissió i l’import sol·licitat per a la transmissió. 
 
L’ajuntament té dret de tanteig sobre les ofertes que li siguin presentades, d’acord amb el 
previst a la Llei 18/2017, d’1 d’agost, de Comerç, serveis i fires de Catalunya. 



 

Si l’ajuntament decideix no exercir el dret de tanteig, haurà de donar trasllat de les ofertes 
de transmissió, prioritàriament, als marxants que, tot i complir els requisits per a accedir a 
places de característiques similars en el mercat, hagin quedat exclosos per raó de 
puntuació en el darrer concurs de concurrència competitiva que s’hagi convocat. Si hi ha 
diversos interessats que compleixin les condicions per optar a la plaça oferta, s’ha 
d’adjudicar per sorteig. 
 
Quan mitjançant l’anterior previsió no fos possible la transmissió, l’ajuntament haurà de 
convocar una oferta pública, i detallar les característiques de la parada i l’import sol·licitat 
per a la transmissió. Les condicions que hauran de complir els interessats en concórrer a 
aquesta oferta pública es detallaran a les bases de l’oferta. Si hi ha diversos interessats que 
compleixin les condicions per optar a la plaça oferta, s’adjudicarà per sorteig. 
 
En el supòsit que ningú concorregués a aquesta oferta pública, o que tot i concórrer-hi 
finalment no es pogués adjudicar a cap dels sol·licitants per manca de compliment dels 
requisits necessaris, el transmetent podrà continuar exercint l’activitat a la parada, o 
renunciar a l’autorització. 
 
2. Cessió en favor del cònjuge, parella estable o familiar fins al segon grau 

La persona cedent i la persona cessionària hauran de presentar conjuntament una 

sol·licitud de transmissió a l’ajuntament, indicant les dades de la parada (número, metres 

lineals i producte autoritzat). 

Aquestes persones hauran de d’acreditar documentalment que existeix la relació o grau de 

familiaritat exigits. 

Si la cessió no es pogués resoldre favorablement, per no aportar la documentació 

necessària o per no existir la relació o grau de relació o familiaritat, el titular de la parada 

podrà continuar exercint l’activitat amb normalitat a la parada, o renunciar a l’autorització. 

3. Mort del titular 

L’interessat haurà de comunicar a l’ajuntament la mort del titular, adjuntant el certificat de 

defunció, en el termini de dos mesos.  

L’autorització podrà ser transmesa d’acord amb les disposicions testamentàries i 

successòries.  

El successor ha de sol·licitar a l’ajuntament la transmissió al seu favor en el termini de dos 

mesos des de l’acceptació de l’herència.  

La transmissió requereix la presentació prèvia d’una còpia autoritzada o testimoni literal de 

l’escriptura d’acceptació de l’herència. En el cas de legataris, s’admetrà la documentació 

prevista al Reglament hipotecari per a la inscripció de béns immobles a favor del legatari.  

D’acord amb l’article 81 del Reglament hipotecari aquesta documentació pot ser: 
a) Escriptura de manifestació de llegat atorgada pel mateix legatari sempre que no hi hagi 

legitimaris i aquell estigui facultat expressament pel testador per possessionar-se de la 

cosa llegada. 



 

b) Escriptura de partició d'herència o d'aprovació i protocol·lització d'operacions 

particionals formalitzada pel comptador-partidor en què s'assigni al legatari l'immoble o els 

immobles llegats. 

c) Escriptura de lliurament atorgada pel legatari i comptador-partidor o marmessor facultat 

per fer el lliurament o, si no, per l'hereu o hereus. 

d) Sol·licitud del legatari quan tota l'herència s'hagi distribuït en llegats i no hi hagi 

comptador-partidor, ni s'hagi facultat al marmessor per al lliurament. 

Només s’autoritzarà la transmissió si el successor reuneix els requisits per a l’obtenció de 

l’autorització per a l’exercici de la venda no sedentària previstos a l’article corresponent.  

Si el successor és menor d’edat o major incapacitat, s’actuarà d’acord amb el que disposi a 

aquests efectes la legislació civil. 

4. Disposicions comunes 

El titular de la parada haurà de mantenir la parada oberta al mercat, mentre es tramiti i 

resolgui el procediment de transmissió, d’acord amb les següents precisions: 

- En els supòsits de transmissió per cessament voluntari, fins que es notifiqui la resolució 

favorable. 

- En els supòsits de la transmissió per situacions sobrevingudes, fins que es notifiqui la 

resolució favorable, llevat que el titular de la parada justifiqui documentalment que la causa 

sobrevinguda li impedeix fer-ho. 

- En els supòsits de transmissió per cessió voluntària, fins que es notifiqui la resolució 

favorable. 

En tots els casos, la persona cessionària haurà d’acreditar documentalment, abans de 

resoldre’s favorablement el procediment de transmissió, el compliment de tots els requisits 

exigits per a l’exercici de la venda no sedentària previstos a l’article 8 d’aquesta Ordenança.  

A més, perquè es pugui efectuar una transmissió, caldrà acreditar que s’està al corrent del 

pagament de les taxes establertes per l’ajuntament relacionades amb l’exercici de 

l’activitat, com ara per a la utilització del domini públic i/o per a la retribució dels serveis de 

recepció obligatòria.” 

ARTICLE 17. EXTINCIÓ DE L’AUTORITZACIÓ.  
 
On diu: 
 
“L'autorització municipal s'extingirà, sense dret a indemnització ni a compensacions de cap mena, 
en els següents supòsits: 

- Exhauriment del termini pel qual fou inicialment atorgada, llevat de pròrroga. 
- Renúncia expressa i escrita formulada pel titular. 
- A conseqüència d'una resolució ferma recaiguda en un procediment sancionador, motivat per la 
comissió d'infraccions degudament tipificades que comportin aparellada la revocació de 
l'autorització. 
- A conseqüència d'un procediment de revocació de l'autorització per incompliment de les 



 

condicions per a l'exercici de la venda no sedentària en mercats de marxants. 
- Per mort, incapacitat o dissolució de la persona jurídica, sens perjudici de la possibilitat de 
transmissió prevista en l‟article 15. “ 
 

Ha de dir:  

 

“L'autorització municipal s'extingirà, sense dret a indemnització ni a compensacions de cap mena, 
en els següents supòsits: 

- Exhauriment del termini pel qual fou inicialment atorgada, llevat de pròrroga. 
- Renúncia expressa i escrita formulada pel titular. 
- A conseqüència d'una resolució ferma recaiguda en un procediment sancionador, motivat per la 
comissió d'infraccions degudament tipificades que comportin aparellada la revocació de 
l'autorització. 
- A conseqüència d'un procediment de revocació de l'autorització per incompliment de les 
condicions per a l'exercici de la venda no sedentària en mercats de marxants. 
- Per mort, incapacitat o dissolució de la persona jurídica, sens perjudici de la possibilitat de 
transmissió prevista en l’article 16 apartat A).” 
 
ARTICLE 19. HORARIS DE MUNTATGE I DESMUNTATGE DE LES PARADES.  
 
On diu: 
 
“El muntatge es realitzarà des de les 6 hores fins a les 8 hores per a les parades de fruita i 
verdura, i de les 7 hores fins a les 8.30 hores per a la resta de productes. El desmuntatge s'haurà 
de realitzar obligatòriament des de les 13 hores fins les 14.30 hores. Només en aquest horari els 
vehicles dels paradistes podran tenir accés de càrrega i descàrrega, operacions a fer amb la 
màxima celeritat possible. 
La neteja de les vies públiques ocupades pel mercat es portarà a terme entre les 14‟30 hores i les 
17 hores, en que s'obriran a la circulació de vehicles, en cas que hi estigui permesa la circulació. 
En cas d'alguna inclemència climatològica o supòsit de força major, i amb autorització prèvia del 
responsable del mercat es podran variar els horaris indicats. 
Des de les 7 hores i fins a les 17 hores es prohibeix la circulació de tot tipus de vehicles en l‟àmbit 
del mercat, excepte el recollit en aquest article i els vehicles d‟emergència o de serveis 
municipals.” 
 
Ha de dir:  
 
“El muntatge es realitzarà com a màxim dues hores abans de l’inici de la venda i el 
desmuntatge haurà de finalitzar obligatòriament a les 16:00h, no podent començar abans de 
l’hora de fi del mercat.  
Només en aquest horari els vehicles dels paradistes podran tenir accés de càrrega i descàrrega, 
operacions a fer amb la màxima celeritat possible. 
La neteja de les vies públiques ocupades pel mercat es portarà a terme entre les 14‟30 hores i les 
17 hores, en que s'obriran a la circulació de vehicles, en cas que hi estigui permesa la circulació. 
En cas d'alguna inclemència climatològica o supòsit de força major, i amb autorització prèvia del 
responsable del mercat es podran variar els horaris indicats. 
Dues hores abans de l’inici de l’activitat de venda i fins les 17h, es prohibeix la circulació de tot 
tipus de vehicles en l‟àmbit del mercat, excepte el recollit en aquest article i els vehicles 
d‟emergència o de serveis municipals.” 
 
ARTICLE 23. DRETS I OBLIGACIONS.  

 
On diu: 



 

 
“A1...En relació amb l'Ajuntament: 

- Rebre la informació actualitzada de tots aquells aspectes que modifiquin o afectin la venda. 
- Obtenir autorització per tal de no assistir al mercat durant un període per causa justificada, però 
sense quedar eximits del pagament de les taxes corresponents. 

- Sol·licitar el canvi de lloc i/o la seva ampliació. 
- Transmetre l'autorització en els casos previstos a l‟article 15. 
- Nomenar representants i constituir entitats de representació. 
- Promoure i impulsar comercialment el mercat així com adoptar mesures que tendeixin a 
l'increment de la qualitat i la competitivitat. 

- Trobar l'espai de venda net i lliure d‟obstacles....” 
 

Ha de dir:  
 
“A1...En relació amb l'Ajuntament: 

- Rebre la informació actualitzada de tots aquells aspectes que modifiquin o afectin la venda. 
- Obtenir autorització per tal de no assistir al mercat durant un període per causa justificada, però 
sense quedar eximits del pagament de les taxes corresponents. 
- Sol·licitar el canvi de lloc i/o la seva ampliació. 
- Transmetre l'autorització en els casos previstos a l’article 16. 
- Nomenar representants i constituir entitats de representació. 
- Promoure i impulsar comercialment el mercat així com adoptar mesures que tendeixin a 
l'increment de la qualitat i la competitivitat. 
- Trobar l'espai de venda net i lliure d‟obstacles....” 

 
ARTICLE 25. ABSÈNCIES JUSTIFICADES.  
 
On diu: 
 

“Es consideren absències justificades, sempre que estiguin degudament acreditades, les 
següents: 

1. Matrimoni. 
2. Naixement de fill o malaltia greu o mort de parents fins al segon grau de consanguinitat o 

afinitat. 
3. Trasllat de domicili habitual. 
4. El temps indispensable, pel compliment d'un deure inexcusable de caràcter públic i 

personal, comprenent l‟exercici del dret de vot. 
5. L'avaria del vehicle en què es transportà la mercaderia, que dificulti el desenvolupament 

normal de l‟activitat comercial.” 
 
Ha de dir: 
 
“Es consideren absències justificades, sempre que estiguin degudament acreditades, les 
següents: 

1. Malaltia greu del titular, quan es presentin els justificants mèdics preceptius que 
l‟acreditin. 

2. Dues setmanes de realització del mercat en cas de matrimoni. 
3. Tres setmanes de realització del mercat en casos de naixement de fill o malaltia greu o 

mort de parents fins al segon grau de consanguinitat o afinitat. Quan per aquest motiu es 
necessiti fer un desplaçament fora del terme municipal, el termini serà de 4 setmanes.  

4. Una setmana de realització del mercat per trasllat de domicili habitual. 
5. El temps indispensable, pel compliment d'un deure inexcusable de caràcter públic i 

personal, comprenent l‟exercici del dret de vot. 



 

6. L'avaria del vehicle en què es transportà la mercaderia, que dificulti el desenvolupament 
normal de l‟activitat comercial. 

7. Circumstàncies meteorològiques d‟especial rellevància que dificultin la presència al 
mercat.” 

 
ARTICLE 26. VIGILÀNCIA, GESTIÓ I CONTROL DURANT LA CELEBRACIÓ DEL MERCAT. 
MODIFICAT 
 
On diu: 
 
“Correspon a l'Ajuntament exercir la vigilància i inspecció del mercat. Podrà adoptar les mesures 
cautelars necessàries, incloses la immobilització i el decomís dels productes adulterats, 
deteriorats, falsificats o fraudulents que puguin suposar un risc pel consumidor. 
Aquestes mesures seran independents de les sancions que correspongui imposar. 
En el cas d‟infracció que pugui afectar a la seguretat dels productes alimentaris posats a la venda, 
les autoritats encarregades del control adoptaran les mesures necessàries amb la finalitat de 
controlar-ne el risc per a la salut. 
L‟Ajuntament designarà el Personal del Mercat, a qui li correspondrà el control del mercat, situar 
els marxants als seus respectius llocs de venda, resoldre les incidències que puguin sorgir en la 
instal·lació i transcurs del mercat, i tot allò que afecti a l‟ordre i la neteja. Serà l'encarregat de 
vetllar per el bon funcionament del mercat, i donar compte dels fets i incidències. 
Correspon a la Policia Municipal la vigilància, l'ordre públic, l'ordenació del trànsit de la zona de 
mercat, així com col„laborar amb el personal tècnic quan es requereixin dels seus serveis. 
Correspon a la Inspecció Sanitària, examinar, les condicions sanitàries dels articles d'aIimentació 
destinats a la venda i ordenar el decomís dels productes en condicions deficients. 
Correspon a Protecció Civil el pla de protecció del mercat. 
Correspon a Serveis Municipals vetllar per les instal·lacions adequades. 
Qualsevol altra inspecció, degudament acreditada també pot efectuar controls sobre els àmbits de 
les seves competències sectorials, en relació a l'activitat comercial dels marxants en el mercat.” 
 
Ha de dir: 
 
“Correspon a l'Ajuntament exercir la vigilància i inspecció del mercat. Podrà adoptar les mesures 
cautelars necessàries, incloses la immobilització i el decomís dels productes adulterats, 
deteriorats, falsificats o fraudulents que puguin suposar un risc pel consumidor. 
Aquestes mesures seran independents de les sancions que correspongui imposar. 
En el cas d‟infracció que pugui afectar a la seguretat dels productes alimentaris posats a la venda, 
les autoritats encarregades del control adoptaran les mesures necessàries amb la finalitat de 
controlar-ne el risc per a la salut. 
L‟Ajuntament designarà el Personal del Mercat, a qui li correspondrà el control del mercat, situar 
els marxants als seus respectius llocs de venda, resoldre les incidències que puguin sorgir en la 
instal·lació i transcurs del mercat, i tot allò que afecti a l‟ordre i la neteja. Serà l'encarregat de 
vetllar per el bon funcionament del mercat, i donar compte dels fets i incidències a l‟òrgan 
competent.  
Correspon a la Policia Municipal la vigilància, l'ordre públic, l'ordenació del trànsit de la zona de 

mercat, així com col„laborar amb el personal tècnic o el personal del mercat quan es requereixin 

dels seus serveis.  

Correspon a la Inspecció Sanitària, examinar, les condicions sanitàries dels articles d‟alimentació 

destinats a la venda i ordenar el decomís dels productes en condicions deficients. 

Correspon a Protecció Civil el pla de protecció del mercat. 



 

Correspon a Serveis Municipals gestionar i mantenir les infraestructures i serveis públics 

locals com la neteja viària, l'enllumenat, la gestió de residus, l'aigua i el clavegueram.  

Qualsevol altra inspecció, degudament acreditada també pot efectuar controls sobre els àmbits de 

les seves competències sectorials, en relació a l'activitat comercial dels marxants en el mercat.” 

ARTICLE 27. TIPUS D’INFRACCIONS.  
 
On diu: 
 
“Les infraccions comeses pels titulars dels llocs de venda seran qualificades de Ileus, greus i molt 

greus. Les infraccions prescriuran: 

 les Ileus als sis mesos. 

 les greus als dos anys. 

 i les molt greus als tres anys. 
A efectes del còmput del termini de prescripció, aquest es considerarà iniciat a partir de la data de 

comissió de la infracció. En el cas d'infraccions continuades, es tindrà en compte la data de 

finalització de l'activitat il·lícita. 

 
INFRACCIONS LLEUS. 

Tindran consideració d‟infraccions Ileus: 

1. El comportament que produeixi molèsties al públic o altres paradistes i el contrari a les normes 
de convivència dins el recinte del mercat. 
2. L'incorrecte dipòsit dels embolcalls i productes excedents de l‟activitat en la recollida selectiva. 
3. L'incompliment dels horaris de descàrrega, venda i desmuntatge de les parades. 
4. No tenir a disposició dels agents de l'autoritat que li requereixen la documentació relativa a la 

parada. 
5. L'incompliment de qualsevol de les disposicions que conté I‟Ordenança. que no tinguin el 
caràcter de greus o molt greus. 
6. Realitzar operacions de pesada i mesura, fora de la vista del públic.  
 

INFRACCIONS GREUS. 

Tindran consideració d'infraccions greus: 

1. La reincidència d'infraccions Ileus dins el període d'un any. 
2. La manca de neteja del lloc reservat i el seu entorn, mentre es realitza la venda i un cop 
finalitzat el mercat i retirades les instal·lacions. 
3. La negativa o la resistència a subministrar dades o a facilitar la informació requerida pel 
personal autoritzat, amb vista al compliment de les funcions d'informació, investigació i inspecció 
en les matèries objecte de la present ordenança, com també el fet de subministrar informació 
inexacta. 
4. Les discussions que produeixen escàndol, dins el recinte del mercat. 
5. La desobediència a les instruccions que discrecionalment i pel bon funcionament del mercat 
doni el personal del mercat. 
6. L‟actuació expressa que provoqui danys a béns públics o privats. 
7. La venda de productes no compresos en la corresponent autorització. 
8. Llençar brossa o deixalles de qualsevol mena fora dels espais habilitats. 
9. La modificació de la configuració, grandària i ocupació de les parades sense autorització del 



 

personal del mercat o sense ajustar-se a les condicions d'aquesta. 
10. No tenir a disposició del personal d'inspecció les factures i comprovants de compra dels 
productes que es posin a la venda. 
11. Posar música o megafonia, a excepció de les parades específicament destinades a la venda 
d'articIes musicals i sempre que en aquest cas el volum no molesti ni a la resta de comerciants 
ni als ciutadans. 
12. La connivència amb la venda il·legal. 
13. Circular amb el vehicle fora de l‟horari autoritzat. 

 
INFRACCIONS MOLT GREUS. 

Tindran consideració d‟infraccions molt greus: 

1. La reincidència d'infraccions greus dins el període d'un any. 
2. El fet de subministrar informació o documentació falsa. 
3. Les baralles amb empentes o cops, dins el recinte del mercat. 
4. El sotsarrendament o cessió de part o de la totalitat de l'espai autoritzat. 
5. Tenir treballant a la parada menors, en edat d‟escolaritat obligatòria. 
6. La resistència, la coacció o la represàlia, o la temptativa de fer-ne, contra els funcionaris 

facultats per a l'exercici de la funció d‟investigació, de vigilància o d‟inspecció en les matèries 
objecte de l'Ordenança. 

7. L'absència injustificada del lloc reservat al mercat sense la deguda justificació i comunicació a 
l‟Ajuntament per un temps de 4 dies consecutius o 8 dies alterns en un trimestre. S'exclou el 
període normal de vacances, que també ha de comunicar-se per escrit. 

8. Les infraccions per frau, adulteració o engany. 
9. No atendre les directrius del Pla d‟Emergència, 
10. Exercir l'activitat sense autorització municipal.” 

 
Ha de dir: 
 
“Els titulars de les autoritzacions per la venda ambulant als mercats de Montcada i Reixac 

estan subjectes al règim d’infraccions i sancions tipificades en aquesta Ordenança i en la 

normativa sectorial aplicable en matèria de venda no sedentària i anàlegs, així com també 

l’ordenament vigent en matèria de defensa als consumidors i usuaris.  

Les infraccions seran qualificades de lleus, greus i molt greus.  

Les infraccions prescriuran: 

 les lleus als sis mesos 

 les greus als dos anys 

 i les molt greus als tres anys 
Són responsables de les infraccions, les persones que hi participen, les que contribueixen a 

cometre-la o que en faciliten la comissió, i també les persones que adquireixen els béns o els 

serveis oferts. 

A efectes del còmput del termini de prescripció, es considerarà iniciat a partir de la data de 

comissió de la infracció. En cas d‟infraccions continuades, es tindrà en compte la data de 

finalització de l‟activitat il·lícita. 

 
INFRACCIONS LLEUS. 



 

Tindran consideració d‟infraccions lleus: 

1. El comportament que produeixi molèsties al públic o altres paradistes i el que sigui contrari 
a les normes de convivència dins el recinte del mercat. 

2. L’exercici de la venda no sedentària fora de les dates, dels horaris, del perímetre o de 
l’itinerari autoritzats, i també la que incompleixi les dimensions o condicions d’accés 
establertes per l’ordenança municipal. 

3. L’exercici de la venda no sedentària sense tenir visible l’autorització de l’ajuntament 
corresponent, que s’ha d’exhibir de manera permanent a la parada de venda o al 
vehicle botiga. 

4. L‟incorrecte dipòsit dels embolcalls i productes excedents de l‟activitat. 
5. L‟incompliment dels horaris de descàrrega, venda, muntatge i desmuntatge de les parades. 
6. Fer operacions de pesada i mesura fora de la vista del públic. 
7. L'exercici de la venda no sedentària en espais de titularitat privada incomplint el que 

estableix la llei 18/2017, de l'1 d'agost, de comerç, serveis i fires, per als establiments 
comercials en general. 

8. No proporcionar tiquets de compra, factura o comprovant de venda a tothom. 
9. El canvi d‟emplaçament sense autorització. 
10. No exhibir els preus de venda al públic de les mercaderies. 
11. L‟incompliment de qualsevol de les disposicions que conte l‟ordenança, que no tinguin el 

caràcter de greus o molt greus. 
 

INFRACCIONS GREUS.  

Tindran consideració d‟infraccions greus: 

1. La reincidència en la comissió d‟infraccions lleus dins del període de dos anys. 
2. La manca de neteja del lloc reservat i el seu entorn, mentre es fa la venda i un cop finalitzat 

el mercat i retirades les instal·lacions. 
3. La negativa o la resistència a subministrar dades o a facilitar la informació requerida pel 

personal autoritzat, amb vista al compliment de les funcions d‟inspecció, d‟informació o 
investigació i en les matèries objecte d‟aquesta ordenança, com també el fet de 
subministrar informació inexacta o parcial a les autoritats competents o als seus agents en 
compliment de les funcions d‟inspecció, informació, investigació en les matèries objecte 
d‟aquesta ordenança. 

4. Manipular, traslladar o fer desaparèixer les mostres dipositades o les mercaderies 
intervingudes pels funcionaris competents com a mesura cautelar. 

5. No tenir a disposició del personal d´inspecció les factures i comprovants de compra dels 
productes que es posin a la venda.  

6. La manca de respecte o consideració als clients, altres venedors, assentador 
municipal o altres funcionaris que prestin serveis al mercat. Les discussions que 
produeixen escàndol i les baralles , dins el recinte del mercat.  

7. Fer foc a la parada o dins del recinte del mercat. 
8. Les discussions que produeixin escàndol dins el recinte del mercat. 
9. La desobediència de les instruccions que discrecionalment i pel bon funcionament del 

mercat doni el personal del mercat. 
10. L‟actuació expressa que provoqui danys a béns públics o privats. 
11. La venda de productes no compresos en la corresponent autorització. 
12. Llençar brossa o deixalles de qualsevol mena fora dels espais habilitats. 
13. La modificació de la configuració, grandària i ocupació de les parades sense 

autorització del personal del mercat o sense ajustar-se a les condicions marcades. 



 

14. Posar música o megafonia, a excepció de les parades específicament destinades a la 
venda d‟articles musicals i sempre que en aquest cas el volum no molesti ni la resta de 
comerciants ni els ciutadans. 

15. La connivència amb la venda il·legal. 
16. Circular amb el vehicle fora de l‟horari autoritzat. 
17. El sotsarrendament o cessió de part o de la totalitat de l‟espai autoritzat. 
18. L’absència injustificada del lloc reservat al mercat sense la deguda justificació i 

comunicació a l’ajuntament per un temps durant 4 dies seguits de mercat o 7 dies de 
manera alternada en el període de 6 mesos. S’exclou el període normal de vacances, 
que també ha de comunicar-se per escrit. 

19. Ofertar com a rebaixats articles defectuosos o adquirits expressament per a tal 
finalitat. 

20. Vendre o exhibir productes que incitin a l’odi o que siguin sexistes o homòfobs  
21. No satisfer les taxes i tributs municipals que corresponguin. El procediment 

sancionador s’iniciarà a partir de l’ impagament de dues liquidacions de la taxa per 
la utilització privativa o l’aprofitament especial del domini públic. 

 
INFRACCIONS MOLT GREUS.  

1. La comissió de dues o més infraccions greus en el període de cinc anys, sempre que 
no es produeixin com a conseqüència de la reincidència en infraccions lleus. 

2. El fet de subministrar informació o documentació falsa. 
3. Les baralles amb empentes o cops, dins el recinte del mercat. 
4. El sotsarrendament o cessió de part o de la totalitat de l’espai autoritzat. 
5. Tenir treballant a la parada menors, en edat d’escolaritat obligatòria. 
6. La resistència, la coacció o la represàlia, o la temptativa de fer-ne, contra els 

funcionaris facultats per a l’exercici de la funció d’investigació, de vigilància o 
d’inspecció en les matèries objecte de l’ordenança. 

7. L’absència injustificada del lloc reservat al mercat sense la deguda justificació i 
comunicació a l’Ajuntament per un temps de 8 dies seguits. S’exclou el període 
normal de vacances, que també ha de comunicar-se per escrit. 

8. Les infraccions per frau, adulteració o engany 
9. No atendre les directrius del Pla d’emergència en el cas que aquest s´activés. 
10. Exercir l´activitat sense autorització municipal. 
11. L’ocupació del lloc de venda per persones diferents de les que figuren en 

l’autorització municipal, i no relacionades amb aquesta. 
12. Donar-se de baixa, el titular o els treballadors que aquest tingui contractats, del 

règim de la Seguretat Social durant la vigència de la llicència, no estar donat d’alta al 
cens d’obligats tributaris, o no tenir contractada una pòlissa de responsabilitat civil 
per un import mínim de 300.000,00 € 

13. Incomplir la normativa de seguretat alimentària.” 
 

ARTICLE 28. SANCIONS.  
 
On diu:  
 
“Les sancions que es poden imposar consisteixen en multes pecuniàries i en la suspensió o 
revocació absoluta de l‟autorització. 

- Infraccions lleus: 
 
I.Advertiment. 
II. Suspensió de l'autorització de 1 a 3 setmanes. 
IlI. Multa fins 750,00 EUR. 



 

 
Infraccions greus. 

I. Suspensió de l‟autorització de 1 a 6 mesos. 
II. Multa de 751,00 EUR fins 1.500,00 EUR. 

 
Infraccions molt greus: 

I. Revocació de l'autorització. 
II. Multa de 1,501,00 EUR fins 3.000,00 EUR. 

 
Es poden imposar aquestes sancions sens perjudici d'altres mesures complementàries com: 
 

- La intervenció dels productes exhibits, com a acció de cautela i prevenció de riscos a la 
salut de les persones. 

- El cessament immediat de l‟activitat de venda no sedentària quan s‟exerceixi sense 
disposar de la preceptiva autorització.” 

 
Ha de dir: 
 

“Les sancions que es poden imposar consisteixen en multes pecuniàries i en la suspensió o 

revocació absoluta de l‟autorització. 

- En infraccions lleus es podrà imposar: 
I. Advertiment. 
II. Multa fins a 750,00 €. 

- En infraccions greus es podrà imposar: 
I. Suspensió de l‟autorització d‟1 a 6 mesos, sense tenir dret a la devolució de les 

taxes satisfetes ni a indemnització ni a compensació de cap mena. 
II. Multa de 751,00 € a 1.500,00 €. 

- En infraccions molt greus es podrà imposar: 
I. Revocació definitiva de l‟autorització sense tenir dret a la devolució de les taxes 

satisfetes ni a indemnització ni a compensació de cap mena. 
II. Multa de 1.501,00 € fins 3.000,00 € 

Es poden imposar aquestes sancions sens perjudici de les mesures provisionals segons 

disposa l’article 70 de la Llei 18/2017, d’1 agost, de comerç, serveis i fires. 

L’Ajuntament es reserva el dret d’adoptar la mesura cautelar de retirada de la llicència 

mentre duri la tramitació de l’expedient sancionador. 

Es poden imposar aquestes sancions sens perjudici d‟altres mesures complementàries com: 

• La intervenció dels productes exhibits, com a acció de cautela i prevenció de riscos a la salut 
de les persones. 

• El cessament immediat de l‟activitat de venda no sedentària quan s‟exerceixi sense disposar 
de la preceptiva autorització.” 

 
ARTICLE 29. GRADACIÓ DE LES SANCIONS.  
 
On diu:  
 
“L‟aplicació de la sanció es gradua tenint en compte les circumstàncies següents: 
1. L'escena dels defectes derivats de l‟incompliment d‟aquestes normes, sempre que d‟aquest 
incompliment no s*hagin derivat perjudicis directes a tercers. 
2. La reincidència quan no sigui determinant de la infracció. 



 

3. El grau d'intencionaIitat. 
4. El nombre de consumidors i usuaris afectats. 
5. La quantia del benefici il·lícit. 
6. El volum de vendes. 
7. La situació de predomini de l'infractor al mercat. 
8. La gravetat dels efectes socioeconòmics. 
9. El risc de dany a la salut i seguretat. 
10. A efectes de la reincidència no s'hi computen els antecedents infractors cancel·lats.” 

 
Ha de dir:  
 
“La quantia de les sancions es gradua tenint en compte els criteris següents que poden ser 

atenuants o agreujants: 

1. El reconeixement immediat de la culpabilitat i la manifestació de la voluntat d‟esmena de la 
infracció comesa. 

2. L‟esmena dels defectes derivats de l´incompliment d´aquestes normes, sempre que 
d‟aquest incompliment no s´hagin derivat perjudicis directes a tercers. 

3. La reincidència: s‟entén que hi ha reincidència si l‟infractor ha estat sancionat l‟any 
immediatament anterior per la comissió de la mateixa naturalesa, sempre que s‟hagi 
declarat així per resolució ferma en via administrativa. A efectes de la reincidència, no s‟hi 
computen els antecedents infractors cancel·lats. 

4. El nombre de consumidors i usuaris afectats. 
5. La gravetat dels efectes socioeconòmics. 
6. El grau d‟intencionalitat en la comissió de la infracció. 
7. La quantia del benefici il·lícit. 
8. El volum de vendes. 
9. La situació de predomini de l‟infractor al mercat. 
10. El risc de dany a la salut i seguretat. 
11. La comissió d‟una infracció incomplint una resolució d‟advertiment.” 

 
ARTICLE 30. COMPETÈNCIA I RÈGIM SANCIONADOR.  
 
On diu:  
 
“Correspon a l'Alcalde/essa la competència per imposar les sancions que preveu aquesta 

Ordenança, prèvia la tramitació del corresponent expedient sancionador, d‟acord amb el previst en 

la normativa vigent en matèria de potestat sancionadora. 

Correspon a la Generalitat de Catalunya, mitjançant la direcció general competent en matèria de 

comerç exercir les competències sancionadores en matèria de venda no sedentària, en els 

següents supòsits: 

1. La venda practicada fora dels perímetres o indrets autoritzats o bé amb la transgressió dels 
dies i els horaris establerts per la normativa. 

2. La venda practicada per qualsevol persona no autoritzada o per comerciants que 
incompleixen els requisits que estableixen aquesta IIei, els reglaments o les ordenances 
reguladores. 

3. La venda practicada en llocs que no reuneixen les condicions que estableixen aquest text, 
els reglaments o les ordenances reguladores. 

4. La venda practicada sense exhibir la autorització corresponent de manera visible i 
permanent en la parada de venda. 

5. L‟incompliment dels requisits per a l‟exercici de la venda en vehicles tenda. 



 

6. L‟alcalde/essa, exercirà les competències sancionadores en matèria de salut pública i/o 
consum, d'acord amb el previst en la seva normativa específica, i en qualsevol cas, en els 
següents supòsits: 

7. No tenir a disposiciö del públic els lulls oficials de reclamació, queixa i denúncia i el rètol 
anunciador de la seva existència. 

8. No exhibir els preus de venda al públic de les mercaderies. 
9. No proporcionar tiquet de compra, factura o comprovant de venda a tothom. 
10. L‟incompliment dels requisits higiènic - sanitaris i de les obligacions o prohibicions d‟altres 

normes sanitàries.” 
 
Ha de dir:  
 

1. “Correspon a l‟alcalde/essa la competència d‟imposar les sancions lleus i greus que 
preveu aquesta ordenança, prèvia la tramitació del corresponent expedient sancionador, 
d‟acord amb el que està previst en la normativa vigent en matèria de potestat 
sancionadora. 

2. Correspon a la Generalitat de Catalunya, mitjançant la direcció general competent en 
matèria de comerç exercir la competència per imposar les sancions molt greus. 

3. L‟alcalde/essa, exercirà les competències sancionadores en matèria de salut pública i/o 
consum, d‟acord amb el que es preveu en la seva normativa específica i en qualsevol cas, 
en els supòsits següents: 

a) No tenir a disposició del públic els fulls oficials de reclamació, queixa i denúncia, i el 
rètol que n‟anuncia l‟existència. 

b) No exhibir els preus de venda al públic de les mercaderies. 
c) No proporcionar tiquet de compra, factura o comprovant de venda a tothom. 
d) L‟incompliment dels requisits higiènics i sanitaris i de les obligacions o prohibicions 

d‟altres normes sanitàries.” 
 
DISPOSICIONS ADDICIONALS. 
 
On diu:  
 
“Primera. En tot allò no previst en aquesta Ordenança, s‟aplicaran les normes de règim local. el 
Text refós de la IIei sobre comerç interior, aprovat pel Decret legislatiu 1/1993, de 9 de març, 
sobre comerç interior, modificada per la Llei 7/2011, de 27 de juliol, de mesures fiscals i 
financeres, així com la Llei 33/2003, de 23 de novembre, patrimoni de les administracions 
públiques i el Decret 162/2015, de 14 de Juliol, de venda no sedentària en mercats de marxants. 
Així com la legislació en matèria de consum i salut pública.....” 
 
Ha de dir: 
 
“Primera. En tot allò no previst en aquesta Ordenança, s´aplicaran les normes de règim local, la 
Llei 18/2017, de l‟1 d‟agost, de comerç, serveis i fires així com la Llei 33/2003 de 23 de novembre, 
patrimoni de les administracions públiques i el Decret 162/2015 de 14 de juliol, de venda no 
sedentària en mercats de marxants, en tot allò que no s‟oposi a la Llei18/2017. Així com la 
legislació en matèria de consum i salut pública. ....” 
 
ANNEX ORDENANÇA PROCEDIMENT PER A L'ATORGAMENT DE LES AUTORITZACIONS 
DE VENDA NO SEDENTÀRIA. 
 
On diu:  
 
“Apartat 1. Sol·licitant. 



 

 
Poden sol„licitar l‟autorització municipal per exercir l‟activitat de venda no sedentària les persones 
físiques o jurídiques legalment constituïdes, amb plena capacitat d'obrar, que no estiguin 
compreses en cap dels supòsits de prohibició per contractar amb l‟administració previstos a 
l'article 60 de la Llei de contractes del sector públic. 

 
Apartat 2. Inici del procediment. 
 
El procediment s'iniciarà mitjançant resolució de (òrgan municipal), que es publicarà en el Butlletí 
Oficial de la Província i s'exposarà en el tauler d‟anuncis (i en el seu cas en la pàgina web). 
 
En l'esmentada resolució s'indicarà que el termini per resoldre les sol·licituds presentades serà de 
dos mesos des de la petició i que la manca de resolució expressa ultrapassat aquest termini tindrà 
efectes desestimatoris (arts. 56 i 57 del Reglament de patrimoni dels ens locals, aprovat pel 
Decret 336/1988, de 17 d'octubre). 
 
Les sol·licituds per participar en el procediment hauran d'indicar: 

a) Nom i cognoms del peticionari, o raó social. 
b) Número del DNI/NIF/NIE o CIF en el cas de les persones jurídiques. 
c) Domicili. 
d) Descripció de les instal·lacions i dels articles de venda. 
e) Nombre de metres que precisa ocupar. 
f)  En el cas de persones jurídiques a més es farà constar: 

 

- Referència a la documentació justificativa de la representació legal que ostenta la persona que 

signa la sol·licitud. 

- Referència al nom, domicili, i DNI/CIF/NIE de l'empleat o soci de l'entitat que vagi a fer ús de 
l'autorització per compte d'aquesta. 

 
Amb la sol·licitud caldrà aportar una declaració responsable en la que el sol·licitant manifestà: 

- el compliment dels requisits establerts. 
- disposar de la documentació que ho acrediti a partir de l‟inici de l'activitat. 
- mantenir el seu compliment durant el termini de vigència de l'autorització. 
 
La declaració responsable, a més, haurà d‟incIoure els següents extrems. 
- estar d'alta en l'epígraf corresponent de l‟IAE i al corrent del pagament de la corresponent 
tarifa, o en cas d'exempció, l'alta en el cens d'obligats tributaris. 

- estar al corrent del pagament de les cotitzacions a la Seguretat Social. 
- en el cas de comerciants extracomunitaris, disposar d‟autorització de residència i treball per 
compte propi que estableix la normativa específica vigent. 
- haver contractat o contractar una assegurança de responsabilitat civil amb cobertura dels 
riscos derivats de l'exercici de l'activitat comercial desenvolupada per una cobertura mínima de 
300.000 EUR. 
- complir tots aquells requisits que estableixen les reglamentacions específiques  aplicar als 
productes a vendre.  
 
Apartat 3. Instrucció del procediment. 
 
Quan les sol·licituds no compleixin els requisits establerts en l'apartat anterior, l'Ajuntament 
requerirà a l‟interessat perquè en el termini de deu dies hàbils esmeni la mancança o aporti els 
documents preceptius, amb l'advertiment que de no fer-ho, s'entendrà desistida la seva petició, i 



 

que aquesta s‟arxivarà (art. 68 de la Llei 39/2015, d‟1 d‟octubre del procediment administratiu 
comú de les administracions públiques). 

 
Per formular la proposta de resolució escaient, els serveis tècnics municipals hauran d'emetre 
informe valorant les sol·licituds degudament presentades, i sempre tenint en compte les 
disponibilitats de l'Ajuntament, d'acord amb els criteris definits en l'apartat. 
5 d'aquest annex. 

 
Apartat 4. Tipologia de parades. 
Els llocs de venda a adjudicar, es distribueixen en les següents tipologies de producte: Nombre de 

parades Sector / subsector comercial. 

Sector / subsector 1.  
Sector / subsector 2.  
Sector / subsector 3.  
Sector / subsector 4. 

Apartat 5. Criteris de valoració. 
Als efectes de poder emetre la proposta de resolució, els serveis tècnics municipals que hagin 
d'emetre informe hauran de tenir en compte els criteris de valoració següents: 
 
FORMACIÓ. 
Hores d'activitats formatives acreditades relacionades directament amb l'activitat. Fins a 1 punt. 
 
PRODUCTES. 
Productes del territori, valor afegit, qualitat, raons mediambientals, minimització de residus (venda 
a granel, envasos retornables, etc.), productes sense presència actual al mercat que acompleixin 
determinades característiques que justifiquin la seva priorització, per a la millora del mix comercial, 
o d'altres a valorar. 
 

Fins a 4 punts. 
 
CARACTERÍSTIQUES DEL LLOC DE VENDA. 

 
Qualitat, imatge i seguretat de l'estructura i els components de les parades en base raons d'interès 
general com la protecció als consumidors i dels propis treballadors, la protecció civil i la protecció i 
millora de l'entorn urbà. 

Fins a 3 punts. 

MILLORES EN LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS. 

Serveis addicionals que millorin l'atenció al client. Fins a 2 punts. 

Total puntuació màxima 10 punts. 

La proposta de resolució valorarà numèricament cadascuna de les sol·licituds presentades i 
proposarà l'adjudicació de l‟autorització a la/les que obtingui/n la major puntuació. En cas d'empat 
es procedirà a un sorteig entre aquestes sol·licituds. 

Totes aquelles sol·licituds que no arribin a una puntuació mínima de 5 punts, es consideraran 
desestimades automàticament i no passaran a formar part de la llista d'espera. 
 
Apartat 6. Resolució del procediment. 
 



 

La resolució del procediment correspondrà a Junta de Govern Local que serà qui atorgui les 
corresponents autoritzacions, amb el contingut previst en l'Ordenança de mercats de venda no 
sedentària de data _______ 

Apartat 7. Llista d'espera. 

 
Quan el nombre de sol·licituds superi el d‟autoritzacions a concedir, l‟Ajuntament formarà una llista 
d‟espera en la que s'incIouran les que han restat excloses. Aquesta llista s'ordenarà per grups de 
productes i dins de cadascú s‟incIouran les sol·licituds per ordre decreixent de la puntuasió 
obtinguda. 
 
Si el titular d'una autorització renunciés a la mateixa, així com també si l‟autorització restés sense 
efecte per qualsevol altra causa, l'Ajuntament podrà concedir-la atenent-se a l‟ordre de la llista 
d'espera del corresponent grup de productes. 
Aquesta llista d'espera tindrà una vigència màxima de dos anys des de la data de resolució de 
l‟últim concurs.” 

 
Ha de dir:  
 
“Apartat 1. Sol·licitant. 
Poden sol„licitar l‟autorització municipal per exercir l‟activitat de venda no sedentària les persones 
físiques o jurídiques legalment constituïdes, amb plena capacitat d'obrar, que no estiguin 
compreses en cap dels supòsits de prohibició per contractar amb l‟administració previstos a 
l'article 60 de la Llei de contractes del sector públic. 

 
Apartat 2. Inici del procediment. 
El procediment s'iniciarà mitjançant resolució de (òrgan municipal), que es publicarà en el Butlletí 
Oficial de la Província i s'exposarà en el tauler d‟anuncis (i en el seu cas en la pàgina web). 
 
En l'esmentada resolució s'indicarà que el termini per resoldre les sol·licituds presentades serà de 
dos mesos des de la petició i que la manca de resolució expressa ultrapassat aquest termini tindrà 
efectes desestimatoris (arts. 56 i 57 del Reglament de patrimoni dels ens locals, aprovat pel 
Decret 336/1988, de 17 d'octubre). 
 
Les sol·licituds per participar en el procediment hauran d'indicar: 

a) Nom i cognoms del peticionari, o raó social. 
b) Número del DNI/NIF/NIE o CIF en el cas de les persones jurídiques. 
c) Domicili. 
d) Descripció de les instal·lacions i dels articles de venda. 
e) Nombre de metres que precisa ocupar. 
f) f} En el cas de persones jurídiques a més es farà constar: 

 
-  Referència a la documentació justificativa de la representació legal que ostenta la persona que 
signa la sol·licitud. 
- Referència al nom, domicili, i DNI/CIF/NIE de l'empleat o soci de l'entitat que vagi a fer ús de 
l'autorització per compte d'aquesta. 

 
Amb la sol·licitud caldrà aportar una declaració responsable en la que el sol·licitant manifestà: 

- el compliment dels requisits establerts. 
- disposar de la documentació que ho acrediti a partir de l‟inici de l'activitat. 
- mantenir el seu compliment durant el termini de vigència de l'autorització. 
 
La declaració responsable, a més, haurà d‟incIoure els següents extrems. 
- estar d'alta en l'epígraf corresponent de l‟IAE i al corrent del pagament de la corresponent 



 

tarifa, o en cas d'exempció, l'alta en el cens d'obligats tributaris. 
- estar al corrent del pagament de les cotitzacions a la Seguretat Social. 

- en el cas de comerciants extracomunitaris, disposar d‟autorització de residència i treball per 
compte propi que estableix la normativa específica vigent. 
- haver contractat o contractar una assegurança de responsabilitat civil amb cobertura dels 
riscos derivats de l'exercici de l'activitat comercial desenvolupada per una cobertura mínima de 
300.000 EUR. 
- complir tots aquells requisits que estableixen les reglamentacions específiques  aplicar als 
productes a vendre.  
 
Apartat 3. Instrucció del procediment. 
 
Quan les sol·licituds no compleixin els requisits establerts en l'apartat anterior, l'Ajuntament 
requerirà a l‟interessat perquè en el termini de deu dies hàbils esmeni la mancança o aporti els 
documents preceptius, amb l'advertiment que de no fer-ho, s'entendrà desistida la seva petició, i 
que aquesta s‟arxivarà (art. 68 de la Llei 39/2015, d‟1 d‟octubre del procediment administratiu 
comú de les administracions públiques). 
 
Per formular la proposta de resolució escaient, els serveis tècnics municipals hauran d'emetre 
informe valorant les sol·licituds degudament presentades, i sempre tenint en compte les 
disponibilitats de l'Ajuntament, d'acord amb els criteris definits en l'apartat. 
5 d'aquest annex. 

 
Apartat 4. Tipologia de parades. 
 
Els llocs de venda a adjudicar, es distribueixen en les següents tipologies de producte:  

Nombre de parades Sector / subsector comercial. 

 Sector / subsector 1.  

 Sector / subsector 2.  

 Sector / subsector 3.  

 Sector / subsector 4.  

 .............................. 

 Sector / subsector "n" 

Apartat 5. Criteris de valoració. 

 
Als efectes de poder emetre la proposta de resolució, els serveis tècnics municipals que hagin 
d'emetre informe hauran de tenir en compte els criteris de valoració següents: 
 

FORMACIÓ.  
Hores d'activitats formatives acreditades 
relacionades directament amb l'activitat 

Fins a 10 
punts 

MIX COMERCIAL Si s‟escau, es pot establir puntuacions mes altes 

per aquelles activitats que es considerin 

Fins a 10 
punts 



 

prioritaries. 

PRODUCTES Productes del territori, valor afegit, qualitat, raons 
mediambientals, minimització de residus (venda a 
granel, envasos retornables, etc.), productes sense 
presència actual al mercat que acompleixin 
determinades característiques que justifiquin la 
seva priorització, per a la millora del mix comercial, 
o d'altres a valorar. 
 

Fins a 10 
punts. 

CARACTERÍSTIQU
ES DEL LLOC DE 
VENDA. 
 

Qualitat, imatge i seguretat de l'estructura i els 
components de les parades en base raons 
d'interès general com la protecció als consumidors 
i dels propis treballadors, la protecció civil i la 
protecció i millora de l'entorn urbà. 
 

Fins a 10 
punts. 

MILLORES EN LA 
PRESTACIÓ DELS 
SERVEIS. 
 

Serveis addicionals que millorin l'atenció al client Fins a 10 
punts. 

CRITERIS PER 
DESFER 
DESEMPATS EN 
LA VALORACIO 
 

Perfil socioeconòmic dels sol·licitants/Dedicació 
empresarial (parcial o total) 

Fins a 10 
punts. 

Total puntuació màxima 60 punts 

 
La proposta de resolució valorarà numèricament cadascuna de les sol·licituds presentades i 
proposarà l'adjudicació de l‟autorització a la/les que obtingui/n la major puntuació. En cas d'empat 
es procedirà a un sorteig entre aquestes sol·licituds. 
 
Totes aquelles sol·licituds que no arribin a una puntuació mínima de 30 punts, es consideraran 
desestimades automàticament i no passaran a formar part de la llista d'espera. 
 
Apartat 6. Resolució del procediment. 
 
La resolució del procediment correspondrà a Alcaldia o per delegació a la Junta de Govern Local, 
que serà qui atorgui les corresponents autoritzacions, amb el contingut previst en l'Ordenança de 
mercats de venda no sedentària. 
 
Apartat 7. Llista d'espera. 
 
Quan el nombre de sol·licituds superi el d‟autoritzacions a concedir, l‟Ajuntament formarà una llista 
d‟espera en la que s‟inclouran les que han restat excloses. Aquesta llista s'ordenarà per grups de 
productes i dins de cadascú s‟inclouran les sol·licituds per ordre decreixent de la puntuació 
obtinguda. 
Si el titular d'una autorització renunciés a la mateixa, així com també si l‟autorització restés sense 
efecte per qualsevol altra causa, l'Ajuntament podrà concedir-la atenent-se a l‟ordre de la llista 
d'espera del corresponent grup de productes. 
 
Aquesta llista d'espera tindrà una vigència màxima de dos anys des de la data de resolució de 
l‟últim concurs.” 
 



 

SEGON. Sotmetre l‟expedient a informació pública, pel termini de trenta dies, mitjançant un anunci 
que s‟ha de publicar al BOP, al DOGC, a un dels mitjans de comunicació escrita diària, a la pàgina 
web municipal www.montcada.cat i l‟e-tauler d‟anuncis de la Corporació, a fi que s‟hi puguin 
presentar al·legacions, reclamacions o suggeriments. 
 
TERCER. Considerar definitivament aprovat el projecte de modificació de les característiques 
essencials en relació al canvi d‟ubicació del mercat de venda no sedentària de Montcada Centre; i 
considerar definitivament aprovada lamodificació de l‟ordenança municipal reguladora dels 
mercats de venda no sedentària de Montcada i Reixac, sense necessitat d‟un nou acord, si durant 
el termini d‟informació pública no s‟hi formula cap al·legació, reclamació o suggeriment. 
 
QUART. Complir els tràmits subsegüents en ordre a la comunicació de l‟aprovació de l‟ordenança 

a la Generalitat de Catalunya i a la Subdelegació del Govern de l‟Estat a Catalunya, i a la posterior 

publicació dels textos definitivament aprovats. 

 

5.2 RENOVACIÓ DEL CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE L’ORGANISME AUTÒNOM 
D’INFORMACIÓ LOCAL “MONTCADA COMUNICACIÓ. 

El Sr. Alcalde explica la proposta: L‟article 8 de l‟organisme autònom Montcada Comunicació 
disposa que el Consell d‟Administració assumeix el govern i la gestió superior de Montcada 
Comunicació i està integrat pels membres següents: 
a) El President. 
b) Els consellers. Ha d‟haver-hi un mínim de 5 i un màxim de 8. Són proposats pels grups polítics 
municipals amb voluntat de consens, i són nomenats pel Ple de l‟Ajuntament. No poden ser 
càrrecs electes. Cada conseller té un vot. 
El Consell d'administració es renova dintre del termini d'un any a partir de la data de constitució de 
l'ajuntament, després de la celebració de les eleccions locals. Mentre es faci la renovació, els 
consellers continuen exercint llur funció fins a la presa de possessió dels nous càrrecs. Si el Ple ho 
estima oportú, els consellers podran ser reelegits. En cas de vacant, aquesta serà coberta seguint 
el procediment ja esmentat. Procedeix la renovació d'aquests membres, per haver finalitzat el 
període de vigència del nomenament dels anteriors membres. Es va comunicar als grups 
municipals que podien presentar propostes, i que des del si del mateix Consell d'Administració de 
l'organisme autònom Montcada Comunicació es va fer una proposta de noms. Hi ha membres del 
Consell disposats a acceptar continuar en el càrrec a l'espera que hi hagi, com a mínim, dos 
candidats/es més per procedir a la renovació total del Consell. El tema de la renovació del Consell 
d'administració es va comentar a les sessions de la Comissió Informativa. Es va proposar el 
nomenament dels quatre membres que accepten continuar i dos nous membres, si bé el tema va 
quedar pendent, per si encara hi havia alguna altra proposta i perquè els grups municipals ho 
poguessin debatre, fins a la reunió de la Junta de Portaveus. Però s'ha celebrat la reunió de la 
Junta de Portaveus sense que s'hagi presentat cap proposta més, per la qual cosa es proposa la 
renovació del Consell d'administració. 
Els membres actuals serien: 
- Sr. Francisco Ávila Molero 
- Sra. Marisol Orta Ruiz 
- Sra. Carme Picart Pubill 
- Sra. Eva Garcia Pagan 
- Sra. Gemma Soriano Mas 
- Sr. Sergi Colete Álvaro 
 
El Sr. Ruiz indica : El nostre vot serà a favor. Volem donar les gràcies a les persones que han 
sortit de ser consellers i donar les gràcies a les persones que avui es nomenen com a nous 
consellers i desitjar-los una bona feina. 
 



 

El Sr. Sánchez exposa: Nosaltres fa molts anys érem crítics amb el funcionament d‟aquest Consell 
d‟Administració, perquè enteníem que estava excessivament polititzat i vam aconseguir entre tots 
fer aquest planter de periodistes que teníem a Montcada, aquesta professionalitat i aquest rigor i 
aquest renom que estan adquirint. La veritat és que a Montcada tenim un planter d‟actors, 
d‟escriptors, de músics i d‟esportistes important i, ara, també, podem dir que tenim periodistes de 
renom i està molt bé que s‟aprofitin en aquest Consell d‟Administració. I, la veritat és que quan van 
proposar el nom de la Gemma Soriano i del Sergi Colete, vam pensar que podrien fer aportacions 
positives i, per tant, votarem a favor. És cert que queden un parell de places per cobrir i tenim 
altres candidats que han quedat fora o que podríem buscar altres perfils també que ajudessin a 
millorar la composició i ajudar a enriquir aquest consell. En definitiva, votarem a favor; i agrair el 
fet d‟aprofitar aquesta professionalitat de periodistes de renom que comencem a tenir a Montcada 
per sort. 
 
La Sra. Campos expressa: Nosaltres també votarem a favor, evidentment, d'aquestes dues noves 
incorporacions. Volia aprofitar per agrair a aquestes dues persones, a la Gemma i al Sergio, que 
tot just s'incorporen. Bé, i no només a ells, a tots els que els han precedit, per haver acceptat 
aquesta proposta de membres del Consell de l'OAIL, per vetllar i per garantir la imparcialitat i el 
bon funcionament dels nostres mitjans de comunicació, a més uns mitjans de comunicació que 
són referents en altres municipis. Per tant, gràcies a aquestes dues noves incorporacions; a la 
Gemma la conec bé i estic convençuda que farà una bona feina, el Sergio no el conec tant, però 
he mirat les seves xarxes i crec que aquest punt de frescor de la seva joventut també serà positiu 
dins del Consell de l'OAIL. Vull agrair també al Xavier Paredes, que tot just deixa de ser conseller 
de l'OAIL, per la seva paciència, que com bé sabem, a vegades costa trobar aquests noms, 
aquests perfils, i s'acaba dilatant una mica més en el temps el fet de passar pel Ple aquests nous 
nomenaments de consellers i conselleres; el Xavi ja porta molts anys i ha fet una gran tasca. Així 
que el nostre vot serà a favor. I vull agrair-li, alcalde, perquè nosaltres, com ja li vaig comentar en 
la Comissió, és veritat que és culpa i responsabilitat nostra, ja que no vam entendre que aquest 
punt anava al Ple de setembre, per tant, no vam fer arribar a temps la nostra proposta; si vostè 
dona la mà per tal que així pugui ser, li farem arribar en els dies vinents.. 
El Sr. Alcalde conclou: Gràcies, el punt quedaria tancat. També, dir el mateix, els nous, la Gemma 
Soriano i el Sergi Colete, benvinguts siguin. Jo estic segur que faran una bona tasca; i al Xavier 
Paredes, el mateix, moltes gràcies per la tasca que ha fet. 
 
Vist que l‟article 8 de l‟organisme autònom Montcada Comunicació disposa que el Consell 
d‟Administració assumeix el govern i la gestió superior de Montcada Comunicació i està integrat 
pels membres següents: 
 
a) El President. 
b) Els consellers. Ha d‟haver-hi un mínim de 5 i un màxim de 8. Són proposats pels grups polítics 

municipals amb voluntat de consens, i són nomenats pel Ple de l‟Ajuntament. No poden ser 
càrrecs electes. Cada conseller té un vot. 

 
Atès que els membres del Consell d‟Administració de l‟OAIL cessen en la forma prevista a l‟article 
8.3 dels Estatuts: “El Consell d‟administració es renova dintre del termini d‟un any a partir de la 
data de constitució de l‟ajuntament, després de la celebració de les eleccions locals. En tant es 
faci la renovació, els consellers continuen exercint llur funció fins a la presa de possessió dels 
nous càrrecs. Si el Ple ho estima oportú, els consellers podran ser reelegits. En cas de vacant, 
aquesta serà coberta seguint el procediment ja esmentat”. 
 
Atès que procedeix la renovació d‟aquests membres, per haver finalitzat el període de vigència del 
nomenament  dels anteriors membres; 
 



 

Atès que es va comunicar als grups municipals que podien presentar propostes, i que des del si 
del propi Consell d‟Administració de l‟organisme autònom Montcada Comunicació es va fer una 
proposta de noms; 
 
Atès que hi ha membres del Consell disposats a acceptar continuar en el càrrec a l‟espera que hi 
hagi, com a mínim, dos candidats/es més per procedir a la renovació total del Consell; 
 
Atès que el tema de la renovació del Consell d‟administració es va comentar a les sessions de la 
Comissió Informativa dels assumptes d‟Alcaldia dels dies 21 de juny i 20 de setembre de 2024; 
 
Atès que en la sessió de la Comissió Informativa d‟Alcaldia de data 20 de setembre de 2024 
l‟alcalde que subscriu va proposar el nomenament dels quatre membres que accepten continuar i 
dos nous membres, d‟entre les persones proposades, si bé el tema va quedar pendent, per si 
encara havia alguna altra proposta i perquè els grups municipals ho poguessin debatre, fins la 
reunió de la Junta de Portaveus del dia 25 de setembre de 2024; 
 
Atès que s‟ha celebrat la reunió de la Junta de Portaveu avui dia 25 de setembre de 2024 sense 
que s‟hagi presentar cap proposta més, pel que l‟Alcaldia proposa a provació del Ple la renovació 
del Consell d‟administració de l‟organisme autònom Montcada Comunicació en els termes 
dictaminats per la Comissió Informativa del dia 20 de setembre de 2024. 
 
Vista la proposta de l‟Alcaldia i previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àrea d‟Alcaldia, 
celebrada el dia 20 de setembre de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la sessió que 
formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Agrair als membres del Consell d‟Administració de Montcada Comunicació que han 
cessat com a tals, el seu interès, la seva dedicació, i els serveis prestats durant el temps que han 
estat membres d‟aquest òrgan. 
 
SEGON. Nomenar consellers/res membres del Consell d‟Administració de l‟organisme autònom 
d‟informació local “Montcada Comunicació”, les següents persones: 
 
- Sr. Francisco Ávila Molero 
- Sra. Marisol Orta Ruiz 
- Sra. Carme Picart Pubill 
- Sra. Eva Garcia Pagan 
- Sra. Gemma Soriano Mas 
- Sergi Colete Álvaro 
 
TERCER. Agrair a aquestes persones que acceptin la responsabilitat de formar part d‟aquest 
òrgan. 
 
6. RATIFICACIONS I ASSABENTATS 
 
No n‟hi haguè 
 
7. MOCIONS 
 
7.1. MOCIÓ SOBRE LA SITUACIÓ DE LES DONES AFGANESES 
La Sra. Alcalà, portaveu suplent del grup municipal PSC-CP, presenta la moció:. Al ple de 
setembre de 2021, ja vam aprovar una moció sobre la situació de les dones i nenes afganeses, 



 

després de l'arriba al poder del règim taliban. Avui, tornem a ser aquí, presentant una altra moció 
sobre el mateix tema, perquè el problema s'ha agreujat significativament. El règim dels talibans 
que governa amb mà de ferro a l'Afganistan des de fa tres anys, té obligació d'ordenar el bé i 
prohibir el mal, i es veu que el combat contra el mal inclou, principalment, retallar els drets de les 
dones fins al mínim possible. Els talibans han violat les normes internacionals, particularment 
contra les dones i les nenes, les minories ètniques, les defensores dels drets humans i les 
persones LGTBIQ+, i han aïllat l'Afganistan, augmentant la gana i la pobresa. Han eliminat les 
dones de la vida pública, això inclou prohibir a les dones treballar fora de casa, l'accés a l'atenció 
sanitària sense anar acompanyada d'un familiar home, l'educació només fins al sisè grau, han 
aplicat violentament un codi de vestimenta deshumanitzador, han negat la presència de les dones 
en l'espai públic i han desmantellat el sistema de suport a les víctimes de la violència de gènere, 
violència que s'ha normalitzat, incloent-hi els matrimonis forçats.  
Amb la nova llei aprovada, anomenada "Llei de Promoció de la Virtut i Prevenció del Vici", 
s'amplien aquestes restriccions i s'exigeix a les dones que no s'escoltin les seves veus en públic, 
privant així, encara més a les dones afganeses dels seus drets i llibertats fonamentals, cosa que 
equival a un apartheid de gènere. Des del Ministeri d'Igualtat s'ha anunciat que s'iniciarà una 
ronda d'actuacions a la Unió Europea i altres organismes internacionals per liderar la lluita contra 
l'apartheid de gènere que s'està produint a l'Afganistan i en altres llocs del món i portar la veu de 
les dones afganeses a la Unió Europea i a l'ONU, reivindicant la necessitat d'avançar en igualtat, 
en democràcia i en feminisme a tot el món. Organismes com Amnistia Internacional propugnen el 
reconeixement legal de l'apartheid de gènere com a delicte, ja que, tot i que l'ONU ha qualificat la 
situació de l'Afganistan com a tal, aquest no està reconegut com a crim internacional en l'Estatut 
de Roma de la Cort Penal Internacional. La seva tipificació com a tal atorgaria a la comunitat 
internacional una millor capacitat per respondre de manera afectiva als abusos contra els drets 
humans comesos pels talibans, a més de garantir una sèrie d'eines jurídiques per assegurar que 
els drets de les dones es respectin en tots els aspectes de la seva vida.  
El poderós Ministeri de la Moral i la Prevenció del Vici dels talibans deixarà de cooperar en la 
missió de l'ONU en l'Afganistan per la crítica a la Llei, que va ser recentment adoptada pels 
fonamentalistes. La seva aprovació, però, va atraure condemna de gran part de la comunitat 
internacional. És imprescindible que no deixem que aquestes dones s'enfrontin soles a aquesta 
tragèdia, ja que el dret a la llibertat, l'educació, l'ocupació i decidir sobre les seves vides són drets 
inalienables, que han de ser defensats amb fermesa. Hem de tornar a demanar a la comunitat 
internacional un compromís real i contundent per protegir-les. No és només la seva lluita, és la 
nostra també; la llibertat no es pot negociar. Avui més que mai ens hem d'unir per amplificar les 
seves veus i fer que el món sencer les escolti. No podem abandonar-les i que restin silenciades i 
oblidades pel món.  
Vull agrair al grup municipal d'ECP les seves aportacions fetes als acords de la moció, que jo crec 
que l'enriqueixen i la milloren.  
 
El Sr. Hernández intervé en primer lloc: A veure, nosaltres considerem que aquest tipus de coses 
no toquen des dels Ajuntaments, entenem que això són coses del Ministeri d'Assumptes Exteriors. 
No és només una qüestió que es violin o s'eliminin els drets de dones i nens, sinó d'homes també, 
no és una qüestió únicament de dones. És una cosa que hem vist no només els últims tres anys, 
sinó d'ençà que els americans van marxar d'allà, com aquesta gent han tirat el dret, fent el que els 
hi dona la gana, i el que podem opinar aquí els hi és ben igual. Això és així.  
Llavors, per aquests motius, considerem que aquest tipus de mocions són completament 
irrellevants, que no duen enlloc. A aquesta gent no els importa res el que opini ni Montcada, ni la 
Unió Europea, ni l'ONU, els hi és completament igual. Entenem que, per intentar fer alguna cosa, 
s'hauria d'anar en altres direccions. Per aquests motius, votarem en contra.  
 
El Sr. Ruiz manifesta: En aquesta moció es fa esment l'ONU, que recentment ha tingut lloc la seva 
assemblea. Evidentment, el nostre vot serà a favor, però m'agradaria, si em permeten, reproduir 
un extracte de la intervenció en aquesta Assemblea recent de l'actriu Meryl Streep, que és com 



 

sabeu una activista dels drets de les dones en general i en particular de les dones de l'Afganistan, 
i va dir: "un esquirol té més drets avui que una nena a l'Afganistan, perquè els parcs públics han 
estat tancats a les dones i les nenes pels talibans. Un ocell pot cantar en Kabul, però una nena no 
i una dona tampoc pot fer-ho en públic. Es tracta d'una supressió de la llei natural, això és molt 
estrany. Sento que la comunitat internacional, en conjunt, si s'uneix, pot provocar canvis en 
l'Afganistan i detenir la lenta asfíxia de la meitat de la població." El nostre vot serà a favor. 
 
El Sr. Zambrana exposa: Com no pot ser d'una altra manera, estem d'acord amb aquesta moció, 
ens atenim a aquesta moció i votarem a favor d'aquesta moció. El que ens sembla terrible és que 
en el segle XXI encara hi ha països i governants que vetllen per la no prosperitat de les dones i 
entenem que la comunitat internacional, així com l'ONU al capdavant, haurien de fer més esforços 
per tal d'evitar que en aquests països les dones no puguin accedir als drets fonamentals, a la 
participació política, la sociocultural, la socioeconòmica, etc.  
I per acabar, i no és per entrar en un debat amb el Sr. Hernández, perquè avui vostè i el seu grup 
han perdut una ocasió d'or per posar-se al costat de les Nacions Unides i per posar-se al costat 
dels drets fonamentals de les persones, li asseguro. Avui, vostè i el seu grup, han perdut una 
ocasió d'or per a manifestar la poca traça que cometen molts dictadors en aquest món.  
 
La Sra. Rodríguez expressa: La situació de les dones a l'Afganistan atempta totalment contra els 
drets humans i és profundament preocupant i requereix un compromís i una atenció urgent o 
solidària per part de tota la comunitat internacional. Efectivament, les dones afganeses es troben 
en una situació en què tenen coartades totes les seves llibertats, els seus drets, no poden cantar, 
no poden participar de cap activitat de la vida social, és totalment insòlit i inacceptable.  
Des d‟ERC-AM sempre donarem suport a totes les lluites socials i moviments que defensin els 
valors democràtics de llibertat i igualtat, ja que considerem que totes les institucions tenim un 
paper a desenvolupar en la promoció d'un futur on les dones i les nenes afganeses puguin viure 
en llibertat; és una qüestió de justícia social i drets humans. Per tant, votarem a favor de tots els 
acords. 
 
La Sra. Segovia, regidora del grup municipal ECMIR-C. exposa: Vull començar amb unes paraules 
que vaig dir el setembre de 2021, que tal com ha dit la regidora del grup PSC-CP, és la segona 
vegada que es presenta aquesta moció, però sí que és veritat que s'ha canviat bastant, així que 
gràcies per reconèixer que les nostres aportacions eren interessants com per a millorar aquesta 
moció. Per tant, que vagi per endavant el nostre agraïment i sobretot la bona predisposició de la 
regidora per arribar a un consens. El 2021 vaig iniciar la meva intervenció amb aquesta frase: "La 
presa del poder a l'Afganistan pel fonamentalisme portarà com a conseqüència l'esborrat de les 
dones". Així vaig començar el 2021 i, desgraciadament, amb el pas del temps, hem pogut veure 
com aquesta frase que vaig mencionar el 2021, s'està fent realitat. La veritat és que se'm posen 
els pèls de punta perquè l‟arribada del poder dels talibans a l'Afganistan ha anat confirmant al llarg 
del temps els pitjors prestigis respecte l'abolició dels drets humans en aquest país, especialment 
en vers de les dones i les nenes.  
En l'actualitat, les dones no poden sortir soles, ni anar al metge, ni estudiar, ni treballar o participar 
en la vida social i política. Les dones afganes tampoc tenen instruments per protegir-se de la 
violència masclista a què estan exposades de manera permanent ni decidir sobre el seu matrimoni 
ni la seva maternitat.  
I, ara, faig un prec a tots els que ens escolten i als que sou aquí presents; intentem traslladar-nos 
allà. Amb totes les coses que nosaltres podem fer aquí, sortim soles, anem al carrer, a les 
discoteques, anem aquí, anem allà. Llavors, és que m'entren esgarrifances de pensar que algú 
pugui votar en contra d'això. El darrer atac a la dignitat i als drets de les dones és vetar-les en 
públic, apartar la seva veu i ells xiuxiuejar en privat. Les dones afganeses viuen sota una violència 
institucional que les converteix en esclaves, desposseïdes de qualsevol dret de ciutadania i que es 
posa en perill les seves vides. La vida de les dones afganeses ens importa i no podem quedar-nos 
de costat o posar-nos d'esquena. És per això que reclamem a tota la comunitat internacional, 



 

inclosa l'ONU, la Unió Europea i tots els països que en formen part, que prenguin totes les accions 
que siguin necessàries per fer front a aquesta tragèdia, recolzant la vida, la seguretat i el dret de 
les dones afganeses.  
Les institucions europees han de ser referents de drets, lleis i llibertats, no poden mirar cap a un 
altre costat amb pretextos absurds davant de la gravetat del drama humanitari que plana sobre 
aquell país, especialment sobre les dones i les nenes. Les seves vides són les nostres vides i no 
podem abandonar-les a la sort. Evidentment, que votarem a favor, però sí que ens agradaria 
deixar palès que hi ha un punt que el Partit Socialista no ha incorporat en la moció, que ens 
hagués agradat molt que l'haguessin incorporat, que és el següent.  
Demanaven la suspensió de l'acord de la Unió Europea a Turquia que impedeix l'arribada a 
territori europeu; doncs, l'eliminació del requisit del visat de la ciutadania afganesa que vulgui 
entrar al territori. Sí que és cert, com comentàvem i debatíem amb la regidora Alcalà, es pot 
demanar l'asil, es pot demanar el visat, i té tota la raó. Però sí que és veritat que la realitat no és 
aquesta, la realitat és que no s'està facilitant als immigrants que hi són allà la gestió ni de visats ni 
de les peticions d'asil. Per això, per nosaltres era important incorporar aquest punt. Tot i així, això 
no canvia res i per a nosaltres és un vot a favor rotund. 
 
La Sra. Alcalà conclou: Voldria agrair el sentit del vot. Dir-li al Sr. Hernández que ja sé que som un 
Ajuntament d'una població petita, però el contrari és no fer res. No diem res, no fem res, callem 
nosaltres, callen la resta d'Ajuntaments, callen els governs autonòmics, callen els governs 
centrals? No. I si els talibans tornen a posar una altra llei, tornaré a portar aquesta moció a Ple. No 
sé si vostè hi serà o no, però la pròxima vegada espero, de veritat, que l'aprovi. I, només vull dir-li 
que al règim taliban estan sotmesos les dones i els homes, naturalment. Però, els homes només 
tenen l'obligació de portar barba, enfront de tot el que afecta les dones.  
 
Vist el text de la moció presentada pel grup municipal PSC-CP, el text de la qual és el següent: 
 
“Exposició de Motius 
 
L‟arribada al poder dels talibans a l‟Afganistan l‟any 2021 va posar en risc els drets humans en 
aquest país, especialment envers les dones i les nenes, va alarmar a tota la comunitat 
internacional i van ser nombroses les mostres de recolzament al poble i les dones i nenes 
afganes. 
 
Des del 2021 el país ha entrat en una constant i impune espiral de violència amb una retallada 
flagrant dels drets humans i les llibertats, especialment cap a les persones més vulnerables 
incloent les nenes i les dones que no només les condemna sinó que a més posa en greu risc la 
seva integritat física. 
 
Com ja havia demostrat l‟anterior govern de l‟Estat Islàmic, entre 1996 i 2001, la repressió ver 
les dones ocupa un dels llocs més destacat entre les seves polítiques. La situació de les dones 
afganes durant aquests 5 anys va ser d‟absoluta discriminació, domini i de reclusió: les dones 
no podien sortir de casa soles, ni anar al metge, tenien prohibit estudiar, treballar o participar de 
la vida social i política. Patien una situació de terror continu on tota la seva vida depenia 
enterament de la voluntat d‟un home. Així, quedaven absolutament vulnerables i sense cap 
instrument per protegir-se de la violència masclista a la que estaven exposades de manera 
permanent. Tampoc podien decidir sobre el seu matrimoni o la seva maternitat. 
 
La violència imposada pels talibans va convertir les dones en esclaves. 

 
Durant les últimes dues dècades, tot i que amb moltes deficiències, s‟havien aconseguit 
determinats avenços en la cobertura sanitària, infraestructures, accés de la població a l‟energia 



 

elèctrica, educació i els drets de les dones i les nenes afganes havia progressat de manera 
significativa. 
 
Segons l‟Organització Mundial de la Salut (OMS), durant aquests anys, el 87% de la població, 
incloses les dones, es van poder visitar a centres mèdics, van començar a rebre educació i es 
va permetre incoporar progressivament a les dones a determinats sectors laborals i participar de 
la vida econòmica, política, social i cultural. Malgrat tot, el país continua sent un dels països 
menys desenvolupats del planeta. 

 
L‟arribada de nou al poder dels talibans no només suposa un fre en tot aquest tímid procés que 
s‟havia iniciat, sinó que significa una involució absoluta respecte als tímids avenços aconseguits 
per a les dones en els últims 20 anys. 
 
Amb la recent publicació de la nova llei, coneguda com a “Llei del Silenci”, impulsada pel 
ministeri per a la Propagació de la Virtut i la Prevenció del Vici, es dóna un pas més en les 
discriminacions per raó de gènere establint que les dones cobreixin el seu cos amb l‟objectiu 
d‟evitar temptacions i prohibeix el so de la veu de les dones en públic o que els taxistes no 
puguin portar en cotxe una dona si no van acompanyades d‟un home tutor, entre moltes altres 
prohibicions. 
 
En els darrers dies hem vist vídeos de dones afganes apareixen cantant com a protesta a 
aquesta opressió a la que es tornen a veure sotmeses des de que els talibans recuperessin el 
govern tot just fa 3 anys. Reivindiquen el poder parlar en públic amb frases com “la meva cara 
no és temptació, els teus ulls fabriquen temptacions”. 
 
Las institucions internacionals tampoc no s‟han quedat de braços creuats. Amnistía 
Internacional, Nacions Unides i la Unión Europea han denunciat la llei i veuen com les relacions 
internacionals amb Afganistan es compliquen. 
 
Mentrestant les dones i nenes afganes pateixen, i aguanten com a víctimes atrapades al país, 
sense que la comunitat internacional hagi pogut intervenir de manera significativa per aturar-ho. 
Les mostres de recolzament malauradament no poden aturar per sí mateixes tota la repressió. 
És necessari actuar i fer un pas endavant. 
 
No podem girar la cara als abusos, les tortures, la violència, les detencions il·legals, les 
desaparicions o la censura. És per això que reclamem de manera urgent que tota la comunitat 
internacional, inclosa l‟Organització de Nacions Unides (ONU), la Unió Europea (UE) i tots els 
països que en formen part, emprenguin totes les accions que siguin necessàries per evitar la 
tragèdia, recolzant la vida, la seguretat i els drets de les dones afganes. En el diàleg amb els 
talibans, els drets i llibertats de les dones i nenes no estan en venda, s'han de respectar. Parlem 
de drets humans. Avui són elles, demà podríem ser nosaltres. 
 
Les institucions europees són una referència de drets i llibertats, i no poden mirar cap a un altre 
costat davant la gravetat de la situació al país, especialment amb la violació dels drets humans 
de les dones i nenes. 

 
No podem abandonar-les. 

 
No podem permetre que quedin callades i oblidades pel món. 

 
Per tot això, des del Grup Municipal Socialista instem a l'aprovació pel Ple de Montcada i Reixac 
dels següents: 

 



 

ACORDS 
 
1. Manifestem el nostre rebuig i condemnen la situació de les dones i les nenes a l‟Afganistan i 
donem el nostre suport com a administració pública a totes les accions que tinguin per objectiu 
evitar que es vulnerin els seus drets fonamentals, inclòs el seu dret a decidir sobre la seva 
educació, ocupació, participació política, econòmica, social o cultural, així com el dret a viure 
lliures de violència masclista, erradicant el matrimoni forçat i el matrimoni infantil. 
 
2. Reclamem a la Comunitat Internacional, tant a les Nacions Unides com a la UE, perquè iniciïn 
totes les actuacions necessàries dirigides a preservar la vida de les dones i nenes afganes, de 
forma que tots els processos de diàleg i cooperació actual i futura incloguin la condicionalitat de 
la garantia dels drets de les dones i les nenes, així com el seu reconeixement com a ciutadanes 
de ple dret. 
 
3. Exigim complir amb els compromisos adquirits dins els Objectius de Desenvolupament 
Sostenible (ODS), on l‟objectiu 5 entén la igualtat entre dones i homes com un dels fonaments per 
construir un món pacífic, pròsper i sostenible, i es compromet amb la ciutadania plena de les 
dones, pel qual és imprescindible l‟eliminació de totes les formes de discriminació i la violència 
masclista, en qualsevol de les seves manifestacions. 
 
4. Recolzem la labor duta a terme pel Govern d‟Espanya en l‟adopció de mesures de protecció a 
les dones que es trobin en situació de risc pel simple fet de ser dones, així com a aquelles altres 
que han lluitat i lluiten a favor dels drets de les dones i les nenes, a les defensores dels drets 
humans, i aquelles professionals que durant aquests anys han treballat per la construcció de 
la llibertat i la democràcia a l‟Afganistan. 
 
5. Instar el govern d l´Estat i a la UE l´establiment de vies legals i segures d´accés a la UE a les 
persones que busquin refugi des de l´Afganistan, amb mesures con l´expedició de visats 
humanitaris, la possibilitat de sol-licitar asil en consolats i ambaixades de la UE en els països 
limítrofs amb Afganistan i els corredors humanitaris des de l´Afganistan a països limítrofs amb 
Afganistan i els corredors humanitaris des de l´Afganistan a països segurs i la seva posterior 
acollida, especialment per dones i menors que és el grup que pateix les conseqüenciéncies més 
greus sota mandant talibà. 
 
6. Demanar a la UE el reassentament en condicions dignes de les persones que romanen 
retingudes encara en camps de migrants entre els diferents estats membres de la Unió. 
 
7. Manifestem el nostre compromís com a Ajuntament amb els valors democràtics de llibertat, 
igualtat i fraternitat. I en aquest sentit ens comprometem a impulsar actuacions de conscienciació i 
solidaritat, sobre la situació de les dones a l´Afganistan. Tot declrant-nos municipi d´acollida de 
migrants afganeses especialment de dones i nenes, posant-nos a disposició del Ministeri 
d´Inclusió Social, Seguretat Social i Migracions, per a col-laborar en allò que sigui necessari i 
posible  per l´acollida d´aquestes persones al nostre país. 
 
8. Traslladar aquets acords al Govern Espanyol (Ministeris de Defensa, Igualtat i Afers Exteriors, 
Unió Europea i Cooperació), Congrés dels i les Diputades, al Senat, al Parlament de Catalunya, a 
les entitats municipalistes FMC i ACM, al Fons Català de Cooperació al Desenvolupamnet i a les 
entitats i associacions en defensa dels drets de les dones del nostre municipi.” 
 
El Ple acorda APROVAR-LA, amb un vot en contra del regidor del grup municipal VOX (1), i amb 
20 vots a favor dels membres dels grups municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), PP 
(2) i VIVIMIR (2). 
 



 

7.2. MOCIÓ PER A L’AMPLIACIÓ DE LA XARXA D’ESTACIONAMENT DE VEHICLES 
BICIBOX A MONTCADA I REIXAC 
 
El Sr. Sánchez presenta la moció: Breument, destacar una mica l‟aparcament de bicicletes que hi 
ha implementat a Montcada, està demostrant que és un èxit i està morint de èxit perquè hi ha una 
sobreocupació i que s‟incrementa des de que s‟hi poden aparcar patinets. Això ho podeu consultar 
als informes que fa l‟Àrea Metropolitana de la ocupació i de ús i els que en som usuaris veiem que 
cada vegada hi ha més ús, fins a trobar-nos amb el problema de que està ple, està col·lapsat i que 
està morint d‟èxit. En plena setmana de mobilitat ens vam trobar que els dos Bicibox que tenim hi 
havia ocasions que estava ple, i quan està ple tens un problema perquè no hi ha alternativa. No 
pots esperar al següent tren, per dir-ho d‟alguna manera, com quan els trens estan ocupats, sinó 
que aquí està ple i no pots fer ús d‟això.  
Jo crec que tenint en compte l‟escenari que tenim, de mobilitat i de conflictes per l‟espai públic, 
incrementat en el centre de Montcada i a Can Sant Joan, per unes obres com les del soterrament, 
com les de la plaça de la Pedra, etc., aquí tenim un problema d‟espai públic i de manca 
d‟aparcaments. Tenint en compte que aquest model de bicicleta entès com a transport alternatiu i 
com a transport urbà, per anar a la feina o per anar a estudiar, treu cotxes de l‟espai públic, una 
mesura és intentar provocar aquestes alternatives de mobilitat i aquest canvi de mobilitat, per 
reduir l‟ús del cotxe, fent servir la bicicleta, que pot servir per un determinat sector de població o 
per uns determinats usuaris, com a alternativa, com així s‟està demostrant que funciona i que és 
un èxit. També perquè permet la intermodalitat. A Montcada tenim la sort de tenir un bon servei de 
Ferrocarril. Hi ha molta gent de fora de Montcada o allunyada de les estacions que vol utilitzar 
aquest servei de Ferrocarril i per aproximar-se a les estacions vol venir amb cotxe i són uns 
usuaris que entren en competència amb els veïns de Montcada i incrementem els cotxes. Si 
facilitem estacions de Bicibox a les estacions de tren, podem fer que una part d‟aquests usuaris 
que volen venir fins a les estacions de Montcada en cotxe, ho facin amb bicicleta, i per tant, no 
tenir aquesta ocupació de l‟espai que tenim. També se‟ns ha demanat per part d‟estudiants de 
l‟Institut de la Ferreria la opció d‟anar en bicicleta o inclús a centres de treball. Jo recordo reunions 
que havíem tingut amb l‟empresa Lidl que molts dels seus treballadors venien en bicicleta i 
demanaven poder venir en bicicleta. Per tant, aquestes són mesures concretes i reals, que en 
plena setmana de mobilitat està bé que les implementem i que les acordem perquè també hi ha 
una part de negociació amb l‟Àrea Metropolitana i per això dèiem que assumíssim una part del 
finançament, si fa falta, com Ajuntament, igual que vam demanar amb la moció de la millora de la 
línia de l‟autobús 155. Jo crec que això és una mesura que és econòmica, que és fàcil 
d‟implementar i que podem treure cotxes de l‟espai públic i del centre de Montcada, en un moment 
que tenim problemes d‟aparcament, d‟infraestructures i de obres que són enormes. Per això hem 
presentat aquesta moció.  
També afegim el punt de que es revisi el Pla de Mobilitat Urbana Sostenible, tenint en compte que 
es va aprovar definitivament a l‟octubre del 2018 i que hi havia el compromís de constituir una 
comissió político-tècnica per revisar-lo als sis anys i vencen ara el mes que ve. Per tant, aprofitar 
per recordar aquest compromís d‟aquest propi Pla de Mobilitat Urbana Sostenible de Montcada.  
 
El Sr. Hernández expressa: Aquesta moció, jo sincerament, no la veig. Aquí el que estem fent és 
capturar espai públic per un ús, en el fons, privatiu i no ho veig realment com un problema 
d‟aparcament. Aquí el que estem fent és crear uns pàrquings vigilats per a les bicicletes, en uns 
llocs i en una situació actual a Montcada, on tenim molta precarietat d‟aparcaments. Se‟ns diu que 
està col·lapsat el Bicibox de la R2, però també veig que hi ha una manca impressionant 
d‟aparcament per a motos. Per a vehicles, ara augmentarà amb les obres. No sé on posarem 
aquest altre Bicibox. Veig que l‟aparcament de bicicletes que queda dins de l‟estació està sempre 
buit. Jo crec que realment el problema no és que facin falta Bicibox, sinó que fa falta més 
seguretat, ja que és un problema de robatoris. Entenc que s‟hauria d‟atacar més per aquest camí. 
Jo vaig estar un temps a Alemanya i anava molt en bicicleta. Les deixàvem al carrer, inclús sense 
lligar. Algun cop vaig pensar que m‟havien robat la bicicleta. La meva bicicleta va desaparèixer i al 



 

cap de dos o tres dies, va aparèixer en el lloc on jo l‟havia deixada. Després em van explicar que 
algú s‟havia confós i va agafar la meva bicicleta pensant que era seva i ja està. Penso que és aquí 
on hauríem d‟arribar, no a capturar l‟espai públic, en un moment molt precari per a Montcada. 
Poder dotar de càmeres a aquest aparcament que hi ha dins de l‟estació de la R2. Diferent, 
potser, podria ser el tema de la Ferreria, però també considero que amb unes càmeres això es 
solucionaria. Insisteixo que és un tema de seguretat. Això, a més a més, té un cost, que ho ha de 
pagar tothom i ho volem fer a canvi de reduint més, atacant més o criminalitzant més el vehicle. Jo 
sentint-ho molt, però el nostre vot per aquests motius, serà en contra.  
 
El Sr. Ruiz exposa: Vull donar les gràcies al grup d‟ERC-AM per portar aquesta moció. 
Considerem que el Bicibox és un cas d‟èxit en aquest municipi. Només hi ha dos punts en concret, 
que ja fa algun temps que es van instal·lar i pel que fa a la moció en si mateixa, els punts de la 
proposta estan realment bé, però Sr. Sánchez, això li dic de manera positiva, ens agradaria 
ampliar aquestes peticions a altres barris, com ara Montcada Centre i a la Ribera, que també 
tenen aquestes necessitats. Pel que es veu aquí, és això. L‟Institut Públic la Ferreria, perfecte. 
Potser seria un altre lloc ideal l‟Institut Públic Reixac, al carrer Larramendi. Com dic, el convido a 
venir a la Ribera, perquè vegi que hi ha moltes bicicletes aparcades a fanals i també és un lloc que 
necessita d‟aquest servei. Votarem a favor d‟aquesta moció, tenint en compte que hi ha altres 
punts a afegir, que són aquests proposats.  
 
El Sr. Zambrana manifesta: Aquí també el PP votarà a favor. Com ha explicat el Sr. Sánchez, molt 
ben explicat, i suposo que després el Sr. Iruela, essent el regidor de Mobilitat, farà cinc cèntims 
d‟alguns dels projectes de Mobilitat. Bé és cert, que aquí a Montcada tenim dos problemes 
importants de mobilitat, ara per ara, que són les obres del Soterrament, amb l‟eliminació de les 
places d‟aparcament del carrer Guadiana, etc  i el flux de viatgers que venen de la R4 cap a la R2 
i per tant, el carrer Major, Bogatell i el carrer Generalitat, tenen un flux molt més superior que el 
que hi havia fa un temps. Per tant, tot i anar en vies de la sostenibilitat i en vies d‟aquest canvi 
climàtic, que sembla que no, però corre més del que tenim present...  
Per altra banda, en aquest sentit, voldria fer una puntualització. El fet de tenir més bicicletes, 
comporta tenir més sensibilitat. Però també és cert que tenim una infraestructura que ha costat 
molts diners, que és el carril bici de l‟antiga 150 i encara avui en dia i els caps de setmana, on 
vostès ho poden comprovar perfectament, molts ciclistes no utilitzen aquests espais destinats amb 
diners públics perquè facin una millor mobilitat d‟aquests vehicles. Per tant, no és una 
reivindicació, però sí una puntualització, que voldria fer a tots aquells que utilitzen la bicicleta 
diàriament, que si us plau, només per seguretat, que utilitzin aquestes vies d‟infraestructura. Per 
tant, dit tot això, el nostre vot, insisteixo, serà favorable.  
 
El Sr. de la Torre, regidor del grup municipal ECPMIR-C, manifesta: Crec que el propi argumentari 
de la moció, com l‟argumentari del Sr. Sánchez, són suficientment concloents i contundents; però 
m‟agradaria fer alguna observació, no només per donar compliment al Pla Urbà de Mobilitat que 
es va signar al 2018, sinó perquè la millor demostració és que l‟ús del servei Bicibox continua 
creixent amb molta força, segons les dades de l‟Àrea Metropolitana i donat que la bicicleta 
constitueix una forma econòmica, ecològica i popular, com ha dit el Sr. Sánchez, de moure‟s per la 
nostra ciutat.  
En una Montcada especialment trinxada per infraestructures i a més a més, amb les obres que 
estem patint, aquest transport és fonamental per facilitar i millorar la mobilitat i la connectivitat 
entre barris, d‟una manera sostenible. A més, està demostrat que les ciutats que faciliten l‟ús de 
les bicicletes per mitjà de serveis de lloguer, préstec i carrils bici, que crec que en aquesta matèria 
els darrers vuit anys s‟ha fet una feina molt bona i ha crescut, que ha gairebé duplicat els 
quilometres de bici a Montcada, i els aparcaments especials, com són els Bicibox, fan que aquesta 
ciutat sigui més sostenible i ecològica i la seva contaminació atmosfèrica i acústica és menor i 
millora àmpliament la qualitat de vida, no només dels usuaris de la bici, sinó també de tots els 
veïns i veïnes.  



 

Per tant, si de veritat volem fer dels nostres barris espais més amables, hem d‟implementar 
mesures que facilitin un trànsit cap a una mobilitat més sostenible i no només actes festius, que es 
fan una vegada a l‟any, destinats més que res a cobrir l‟expedient i allunyats de aportar propostes 
reals i de millora. No és una crítica, és una realitat, que hauríem d‟aprendre a millorar. Per tant, 
donarem suport a aquesta moció i agraïm a ERC-AM l‟aportació que fa amb aquesta moció. El 
Bicibox és una proposta que contribueix a crear i millorar aquesta mobilitat.   
 
El Sr. Iruela intervé: Jo, en relació a aquesta moció, com bé sap el Sr. Sánchez, la comparteixo al 
100%. Per tant, que vagi per davant que la votarem a favor. Només voldria puntualitzar diverses 
coses, que són des del moment en què vostè fa incidència en els objectius, que són el dos, el tres, 
el set, el vuit i el nou, del Pla de Mobilitat Urbana que es va aprovar en el 2018. Evidentment, ja 
parlo primer com a PSC-CP, li donem suport, però també li donarem suport com a equip de 
govern. Nosaltres fem una aposta ferma perquè Montcada tingui una mobilitat urbana sostenible. 
Això no podia ser d‟una altra manera, i això va ser també perquè aquesta mateixa moció la vam 
aprovar  a favor l‟any 2018, és a dir, aquest Pla de Mobilitat Urbana.  
El que sí que li he de dir és que des del moment en que nosaltres tenim la responsabilitat des de 
l‟Àrea Territorial, estem mantenint converses constants amb l‟Àrea Metropolitana de Barcelona per 
fer l‟ampliació d‟aquesta xarxa de Bicibox en el municipi, en els espais més estratègics, a nivell de 
comunicació, entre els diferents models de mobilitat que hi ha al tren, al bus o així. Certament, 
estic molt content de la feina que s‟està fent des del Departament de Mobilitat, perquè ben aviat 
podrem donar notícies en aquest sentit per l‟ampliació d‟aquesta xarxa de Bicibox.  
Tot i així, no ens aturem aquí, avui he sentit que hi ha més espais, a part dels que vostè proposa, 
que són punts estratègics que els hem de tenir en compte i no pararem. És a dir, continuarem 
estudiant el tema de la mobilitat dins del nostre municipi. També posant en valor, que això és pel 
senyor Hernández, els beneficis que té l‟ús de la bicicleta a nivell de la mobilitat. És la promoció 
d‟un estil de vida saludable, fomenta l‟activitat física, etc. El Bicibox és molt fàcil d‟utilitzar, hi ha 
tres modalitats, i són molt fàcils, per a la gent que en vol fer ús. Es pot combinar amb el transport 
públic i fomenta la mobilitat urbana sostenible. Té unes avantatges inclús físiques i de salut, que 
vostè em sembla que no les té mai en compte. Per tant, estic molt satisfet amb la gestió, estic 
encantat de que presentin aquesta moció perquè veig que anem en la mateixa línia i tenim una 
visió de ciutat molt semblant. Per tant, la votarem a favor.  
 
El Sr. Sánchez expressa: Agrair el sentit del vot i agrair que s‟aprovi la moció amb el vot favorable 
de tants grups. Només aclarir un parell de coses: Una, quan estem parlant de la competència per 
l‟espai públic, dir que posant aparcaments de bicicleta no entrem en competència amb l‟espai 
públic ocupat pels cotxes. És el contrari. Perquè en un espai on pots posar 14 bicicletes, només hi 
pots posar dos cotxes. Si fas un canvi de mobilitat de la bicicleta al cotxe, alliberes 12 places 
d‟aparcament de cop o més, perquè la bicicleta té una rotació i una mobilitat que no té el cotxe. 
Per tant, aquí no hi ha competència per l‟espai públic, sinó al contrari, estem alliberant espai públic 
gràcies a un canvi de moda d‟esport.  
Després una altra cosa, jo estic totalment a favor de l‟activitat física i de la vida saludable, com no 
podia ser d‟una altra manera i ho aporta la bicicleta. Però jo no he volgut centrar la moció en 
aquests termes, perquè jo entenc la bicicleta com un mode de transport no de oci, sinó laboral. 
Això és el que ens ha de permetre alliberar espais del cotxe. Perquè la bicicleta està molt bé per 
fer esport, per sortir el cap de setmana i per anar a Collserola i a l‟entorn tan maco que tenim, però 
si aconseguim tenir un servei de qualitat que funcioni, i els Bicibox aquests funcionen... Bé, no 
funcionen com haurien de funcionar, perquè falla la connexió del Wifi, perquè hi ha una sèrie de 
problemes on està ubicat el Bicibox actual. Jo és que en sóc usuari, disculpeu. Però si 
aconseguim que funcionin millor i tenir-ne més, ha de ser un model per anar a treballar i un mode 
de mobilitat real que sigui alternatiu o complementari al transport públic del tren o alternatiu al 
cotxe.  
Un parell de coses més. Pel que fa al tema de la seguretat, el Bicibox s‟ha demostrat que és molt 
segur i no implica una despesa de vigilància, perquè no hi ha càmeres, ni vigilants. I a mi no em 



 

consta que hi hagi hagut cap robatori en el Bicibox de Montcada. Per tant, és un tema fiable, 
segur, que allibera espai pel cotxe. Per tant, tot són avantatges. Una altra cosa, el senyor 
Zambrana, quan ha parlat del flux de la R2 a la R4, entenc que és un flux de passatgers. Jo crec 
que això és una oportunitat i no un problema. Penseu que el metro del Passeig de Gràcia, de la 
línia groga a la línia blava hi ha més tros que no de la R2 a la R4. Això és una oportunitat perquè 
la gent vegi Montcada, passi per Montcada, utilitzi el comerç de Montcada i vagi als establiments 
de restauració de Montcada. Vull dir, que això és una oportunitat perquè la gent passi per 
Montcada, que hem de saber aprofitar. Respecte a les ubicacions, bé, fruit també del propi Pla de 
Mobilitat Urbana Sostenible i del coneixement del territori dels tècnics i de tot, creiem que 
aquestes ubicacions, vinculades a l‟orografia de Montcada i als usos i necessitats dels usuaris, 
són les millors. Evidentment, n‟hem posat cinc, perquè entenem que passar de dos a set, és una 
cosa molt positiva. Que se‟n poden posar més? Doncs benvingudes siguin, clar.  
Però bé, jo crec que passar de dos a set està molt bé i hauríem de mirar també l‟aforament que 
tenen aquestes estacions d‟aparcament, quants usuaris hi ha i quina rotació hi ha i en funció 
d‟això, mirar on s‟estableixen. També fet amb aquesta mentalitat de que sigui un transport per 
anar als polígons industrials, que segur que no s‟havia plantejat fins ara, però que ens hem de 
plantejar també i tenim la xarxa ciclable que arriba al polígon de la Ferreria i hi ha molts usuaris i 
molts treballadors de la Ferreria que podrien combinar l‟estació de Montcada Santa Maria amb 
anar fins al lloc de treball i també alliberaria molts cotxes en aquest flux.  Res més. Gràcies pel 
sentit del vot.  
 
Vist el text de la moció presentada pel grup municipal ERC-AM, el text de la qual és el següent: 
 
“Els plans de mobilitat urbana sostenible (en endavant PMUS) són el document bàsic per a 
configurar les estratègies de mobilitat sostenible dels municipis de Catalunya. Tal i com s‟estableix 
a la Llei 9/2003, de 13 de juny, de la mobilitat, l‟elaboració i aprovació dels PMU són obligatòries 
per als municipis que, d‟acord amb la normativa de reguin local o corresponent pla director de 
mobilitat, hagin de prestar al servei de transport col·lectiu urbà de viatgers. 
 
A més, el Pla Director de Mobilitat de la Regió Metropolitana de Barcelona planteja la realització 
dels PMU a tots els municipis que tinguin una població de dret de més de 20.00 habitants. 
Conseqüentment, Montcada Reixac va aprovar definitivament pel Ple de l‟Ajuntament de 25 
d‟octubre de 2018. 
 
L‟objecte del PMU és la configuració d‟estratègies de mobilitat sostenible al municipi de Montcada 
i Reixac. Un cop analitzats l‟escenari real, l‟accessibilitat i la mobilitat de les persones ( a peu, en 
bicicleta i en vehicle privat), el trànsit i la seguretat viària, el transport públic de viatgers (col·lectiu i 
servei de taxi), els aparcaments, el consum energètic i les emissions associades dels vehicles, 
fent una diagnosi de les disfuncions dels sistema de mobilitat, es va definir un model futur de 
mobilitat sostenible, basat en la quantitat de vida, la integració social, un desenvolupament 
econòmic sostenible i en la minimització dels consums energètics dels conjunt dels sistema de 
transport. 
 
Els objectius dels PMUS de Montcada i Reixac recullen els 12 objectius estructurats dins del Pacte 
per la mobilitat de la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat. Entre ells, pel que fa 
referència a l‟ús de la bicicleta con a mode de transport sostenible, en destaca un objectiu 
específic, l‟objectiu 2, i tres de relacionats, el 7, el 8 i el 9. 
 
Objectiu 2: Augmentar la participació de la bicicleta en el conjunt de mitjans de transport d‟ús 
habitual, tot creant les condicions d‟infraestructures, de gestió dels trànsit i d‟educació viària 
necessàries per promoure‟n la utilització. 
 



 

Objectiu 7 : Fomentar la intermobilitat com a mesura per assolir un ús eficient dels diferents 
mitjans de transport en cada tram de la cadena de transport. 
 
Objectiu 8: Millorar la seguretat viària mitjançant la reducció de l‟accidentalitat i respectant l‟espai 
públic destinat a cada mitjà de transport. 
 
Objectiu 9: Controlar i disminuir els nivells de contaminació atmosfèrica i acústica provocats pel 
trànsit. 
 
Per assolir aquests objectius, el PMUS defineix 48 actuacions. Pel que fa referència a la bicicleta, 
dos d‟aquestes actuacions fan referència al proveïment de places d‟aparcament: Fitxa 14 
(increment i homogeneïtat de la senyalització de la xarxa ciclista i dels aparcaments bici) i Fitxa 16 
(Aparcament per a bicicletes). 
 
La implementació de mesures per proveir places d‟aparcament per a bicicletes a través del 
sistema de Bicibox s‟han demostrat un èxit. Així ho demostra la utilització i l‟aforament dels dos 
aparcaments de bicicletes existents a Montcada i la seva evolució. 
 
En plena setmana de la mobilitat, l‟aparcament del carrer Generalitat ha arribat a tenir una 
ocupació del 100%, quedant col·lapsar el servei i deixant desatesa la demanda dels usuaris, 
sense poder cobrir les seves necessitats. 
 
Cal tenir en compte igualment les dificultats d‟aparcament, especialment a Montcada centre com a 
Can Sant Joan, degut a les importants obres en les infraestructures ferroviàries que s‟estan duent 
a  terme. L‟ús com a aparcament de  vehicles privat per accedir a les estacions de tren en els 
entorns d‟aquestes estacions es fa inviable i en competència amb les necessitats d‟aparcament 
dels veïns residents. Per això, el foment de la intermodalitat entre bicicleta i ferrocarril és una bona 
alternativa per a  reduir la pressió de demanda d‟aparcament pel vehicle privat. 
 
Paral·lelament a l‟ús de la bicicleta vinculada a la intermodalitat amb el transport públic ferroviari, 
cal tenir en compte també l‟ús i les possibilitats que ofereix per als equipaments educatius o als 
centre de treball. Així hem rebut demandes de facilitar aparcament de bicicletes per part 
d‟alumnes de l‟Institut de la Ferreria, o de treballadors del Polígon de la Ferreria. 
 
Le mesures de promoció del transport públic i de la mobilitat sostenible, publicitades en aquesta 
Setmana de la Mobilitat, han d‟anar acompanyades i ser complementades amb mesures concretes 
i reals de millora del servei. 
 
Per tot això, per a l‟assoliment dels objectius del PMUS, i coneixedors de les actuals limitacions i 
mancances de la prestació de la prestació del servei d‟aparcament de bicicletes, des del Grup 
Municipal d‟Esquerra Republicana de Montcada i Reixac, demanem: 
 
1 ) Que s‟incrementin els aparcaments de bicicletes de la xarxa Bicibox a Montcada i Reixac, de 
dos a set aparcaments, afegint-ne a les següents ubicacions:  
a) Estació de rodalies de Can Sant Joan – Plaça de la Pedra (Montcada i Bifurcació línees R3 i 
R4. 
b) Institut públic de la ferreria. 
c) Estació de rodalies de Mas Rampinyo (Montcada Ripollet a la R3) 
d) Estació i de rodalies de Terra Nostra (Santa Maria de Montcada, línea R4) 
e) Nova estació a l‟entorn de l‟estació de Montcada i Reixac (línea R2) que complementi 
l‟aparacament existent actualment col·lapsat 
 



 

2) Que s‟acordi entre l‟AMB i l‟Ajuntament de Montcada i Reixac, la dotació pressupostària 
necessària per donar compliment a aquesta millora del servei. 
 
3) Que es traslladi aquesta petició a l‟AMB, especialment a la seva Àrea de Mobilitat, responsable 
del servei Bicibox, demanant que es reculli aquesta  demanda i es defineixi un calendari per a la 
seva implementació. 
 
4) Que es constitueixi i es posi en marxa la comissió político-tècnica que ha de revisar el PMUS de 
Montcada i Reixac passats els 6 anys de la seva aprovació, tal i com recull el propi PMUS.” 
 
El Ple acorda APROVAR-LA, amb un vot en contra del membre del grup municipal VOX (1), i amb 
20 vots a favor dels membres dels grups municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), PP 
(2) i VIVIMIR (2). 
 
7.3. MOCIÓ PER A PRESENTAR LA CANDIDATURA DE MONTCADA I REIXAC PER 
ESDEVENIR CAPITAL DE LA SARDANA PER L’ANY 2027. 
 
El Sr. Carandell, regidor del grup municipal PSC-CP, presenta la moció: Bàsicament, és una 
moció per presentar aquesta candidatura perquè Montcada pugui esdevenir l‟any 2027 capital de 
la sardana, que va emmarcada també en les línies de les polítiques locals de l‟Ajuntament, a favor 
de la cultura popular i tradicional catalana, i en especial del foment de la sardana.  
És una fantàstica oportunitat per poder situar Montcada i Reixac en el mapa cultural i tradicional 
del territori, també per a propostes bones. Esperem que la moció pugui prosperar, podem 
presentar la sol·licitud i guanyar-la, ja que ara mateix hi ha un altre municipi, que és Castellar del 
Vallès, que presentarà candidatura, però Montcada i Reixac s‟ho val més. Esperem tenir sort. 
Només us demano el vot a favor, i esperem que ho podem celebrar i ballar sardanes al 2027, com 
a capital de la sardana.  
 
El Sr. Hernández exposa: El nostre vot serà a favor, perquè entenem que, desgraciadament, la 
sardana, en les últimes generacions, desperta poc interès. A veure si això desperta una mica 
l‟interès per fomentar-la.  
 
El Sr. Ruiz indica: El nostre vot també serà a favor. Considerem que, evidentment, qualsevol cosa 
que sigui atreure a la cultura, és quelcom positiu, i que vingui aquí a Montcada i Reixac, seria no 
només adient, sinó també benvingut. Aleshores, el nostre vot serà a favor. Agrair-vos aquesta 
moció.  
 
El Sr. Zambrana expressa: Nosaltres, quan vam rebre aquesta moció, la veritat és que 
personalment, a mi em va venir una mica la nostàlgia i els dic perquè. En algunes reunions 
familiars, la meva sogra, nascuda a Barcelona, al costat de la Catedral, ens ha explicat en 
diverses ocasions, que ella quan era petita, als anys 60, anava a la plaça Sant Jaume a ballar 
sardanes. Jo en aquest sentit, li recordava també que quan era petit i estudiava a la Salle, teníem 
una hora de sardanes a la setmana, a través de l‟Ateneu i, en aquest sentit, a banda de gaudir 
d‟aquella hora a la setmana de ball de sardanes a l‟escola, vaig tenir l‟oportunitat de formar part 
d‟aquella colla de l‟Ateneu sardanista. Per tant, quan hem rebut aquesta moció no hem mirat cap a 
un altre costat, i evidentment, votarem a favor.  
 
La Sra. Tort, regidora del grup municipal ERC-AM, expressa. Des de Esquerra Republicana i el 
jovent republicà votarem a favor d‟aquesta moció, com no podia ser d‟una altra manera. Com 
sempre hem dit i així ho fem, recolzarem i donarem suport a aquelles propostes que promoguin la 
cultura catalana arreu, i sobretot si es fa al nostre municipi. La sardana és una dansa amb molts 
segles d‟història al nostre país, i que al nostre municipi ha arrelat amb força, gràcies a ciutadans i 



 

ciutadanes, com en Joaquim Castellbí i molts d‟altres, que de forma altruista i desinteressada han 
volgut transmetre la seva passió per la sardana, per tal de que aquesta dança  no es perdi.  
També un reconeixement a les entitats, com l‟Agrupació Sardanista de Terra Nostra, els Amics de 
Reixac i la Unió de Mas Rampinyo, entre d‟altres, per la organització de diferents activitats durant 
l‟any al municipi, per fomentar i visualitzar el ball de la sardana, com l‟Aplec de la sardana, que ja 
va per la seva tercera edició i farà 50 anys al 2027 del seu primer aplec sardanista celebrat al 
1977. O les diferents activitats que es fan a les festes populars del nostre municipi. També instem 
a consultar amb altres entitats culturals del municipi, com l‟Avi, entre d‟altres, perquè puguin 
participar en aquesta candidatura.  
Per tant, reiterem el nostre suport a la moció, perquè Montcada esdevingui capital de la sardana 
l‟any 2027 i estenem la ma per ajudar i treballar conjuntament amb aquesta candidatura.  
 
El Sr. Rodríguez, portaveu 2n suplent del grup municipal ECPMIR-C, intervé: En primer lloc, ens 
sorprèn que presentin aquesta moció com a PSC-CP, estant en el govern. L‟haurien de presentar 
com un punt de l‟ordre del dia, si el que pretenen és que Montcada sigui la capital de la sardana 
l‟any 2027, tret que hi hagi discrepància en l‟equip de govern i necessitin suport de la oposició, que 
no és el cas, o realment sigui una operació de màrqueting i foto, com estem acostumats.  
Aquest ajuntament i el nostre grup ja va aprovar un acord de declaració de la sardana com a 
dança nacional de Catalunya al 2008, i una moció d‟ERC al 2021, per donar suport a la 
candidatura de la sardana a la llista del patrimoni cultural i material de la comunitat de la 
UNESCO.  
Per finalitzar, desitgem que es vegi un suport, des de l‟Ajuntament, a les entitats que 
desenvolupen l‟activitat sardanista, com l‟Agrupació Sardanista Terra Nostra, la Unió de Mas 
Rampinyo i els Amics de Reixac. Esmentar, especialment, al senyor Joaquim Castellví, per la seva 
trajectòria de foment i defensa de la sardana. El nostre vot serà a favor.  
 
El Sr. Carandell indica: Bàsicament, agrair el sentit del vot. Com bé s‟ha dit aquí, aquesta 
candidatura també es presenta en una petita comissió en converses que s‟han mantingut amb 
l‟Agrupació Sardanista de Terra Nostra, la societat cultural i recreativa la Unió de Mas Rampinyo i 
Amics de Reixac, que són les entitats que actualment organitzen de manera directa el món de la 
sardana de Montcada, però que sense cap dubte comptarà també amb un procés participatiu 
durant aquests mesos, per poder obrir candidatura, fer la sol·licitud a som sardana, que és la 
confederació sardanista de comunicat que obrirà el termini a finals de l‟any que ve. Gràcies a tots 
per votar a favor i remarco que apostem per la cultura popular del poble, la catalana sobretot, que 
és la nostra més genuïna i esperem tenir sort i que al 2027 no sigui Castellar del Vallès, sinó 
Montcada i Reixac capital de la sardana.  
 
El Sr. Alcalde conclou: Jo vull felicitar al departament de Cultura per la iniciativa i a tots els que 
participen, que són els que fan els aplecs. També aprofito per convidar-vos l‟1 de desembre, que 
la colla de Terra Nostra fa la diada, i m‟agradaria que aquest any tinguéssim una mica més de 
suport.  
 
Vist el text de la moció presentada pel grup municipal PSC-CP, el text de la qual és el següent: 
 
“La Capital de la Sardana té com a objectius contribuir a ampliar la difusió, el conteu i el prestigi 
social de la sardana, incrementar la seva cohesió en l‟àmbit cultural en els territoris de Catalunya, 
Andorra i Nord de Catalunya i també promoure i projectar el municipi designat com a Capital de la 
Sardana tant a l‟interior com a l‟exterior de les fronteres polítiques del país. 
 
Qualsevol municipi pot aspirar a ser designat Capital de la Sardana. Per ser-ho ha de presentar la 
corresponent candidatura, que la comissió l‟elegeixi com a capital entre les candidatures 
presentades en cada edició i que signi el protocol d‟acceptació corresponent. 
 



 

Atès que Confederació Sardanista de Catalunya organitza la celebració de l‟esdeveniment 
conegut amb el nom de “Capital de la Sardana”. 
 
Atès que aquest esdeveniment s‟organitza amb caràcter de concurrència lliure. 
 
Atès que properament s‟obrirà el termini per a la presentació del projecte per a l‟edició del 2027. 
 
Atès que l a presentació de la sol·licitud comporta el compromís a desenvolupar actes públics de 
foment de la cultura popular, especialment de la sardana duran tot un any. 
 
Atès que un dels requisits és que sol·licitud sigui promoguda per l‟entitat que es dedica al foment 
de la sardana i de la cultura sardanista de la vila. 
 
Atès que es demana que la sol·licitud estigui avalada per l‟aprovació del ple del consistori. 
 
Atès que l‟any 2025 l‟Agrupació Sardanista Terra Nostra celebrarà  ja el seu 50é aniversari (1975-
2025), avalant la seva llarga trajectòria de 50 anys ininterrompudes al municipi. 
 
Atès que l‟any 2027 es commemorarà el 5é del primer aplec sardanista de Reixac (1977-2027). 
 
Atès que l‟Agrupació Sardanista Terra Nostra, la Societat Cultural i Recreativa l‟Anió de Mas 
Rampinyo i l‟Associa-se-li Amics de Reixac tenen la voluntat de formar part de l‟organització de la 
capitalitat en el cas que fos acceptada la candidatura presentada. 
 
Atès que el municipi de Montcada i Reixac mostra el seu compromís amb la cultura popular i el 
foment de la sardana, essent la sardana un element cultura popular i el foment de la sa sardana, 
essent la sardana un element imprescindible en les festes i celebracions populars al llarg del 
temps i essent un espai de trobada comunitària de la vida social i cultural del municipi. 
 
Atès que pensem que la nostra ciutat mereix aquest reconeixement i participar en un 
esdeveniment d‟aquesta categoria. 
 
El grup socialista proposem l‟adopció dels següents acords: 
 
1. Presentar la candidatura del municipi de Montcada i Reixac per esdevenir Capital de la Sardana 
per a l‟any 2027 que impulsa la Confederació Sardanista de Catalunya. 
 
2. Comunicar l‟acord a les entitats interessades en el projecte i a la Confederació Sardanista de 
Catalunya.” 
 
El Ple acorda APROVAR-LA per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la 
sessió que formen la Corporació municipal. 
 

7.4. MOCIÓ PER DEFENSAR UN PACTE LOCAL PEL CATALÀ PER DEFENSAR I 
PROMOUIRE LA LLENGUA CATALANA 

El Sr. Carandell presenta la moció: Bàsicament, aquesta moció va en línea dels acords que es van 
aprovar a l‟octubre passat per ERC-AM en aquest ple, en la proposta que també recollia en el punt 
1 que va sortir endavant, de que Montcada i Reixac impulsi un pla municipal de normalització 
lingüística i aquesta és una moció que remarca un altre cop aquest compromís institucional del 
ple, perquè podem fer un pacte transversal, participatiu, entre totes les forces polítiques del 
municipi i els agents socials.  



 

Bàsicament, aquesta pacte transversal, aquest pacte local pel català, que el vol fer és treballar de 
manera més estreta, que és el que s‟està fent amb el Servei Local de Català de Montcada i Reixac 
i amb el Consorci de Normalització Lingüística. 
Certament, el pacte recollirà els acords que es van establir a l‟octubre de l‟any passat, i només fer 
una menció especial del punt 1, que era revisar i autoritzar el raonament d‟ús del català, que 
encara no s‟ha fet. Us comunico que estem amb converses, des de fa mesos, amb el Consorci per 
a la normalització lingüística, perquè estàvem treballant un reglament base en comú pels 
ajuntaments, ja que hi ha grups d‟ultradreta que estan posant traves en alguns ajuntaments. 
D‟aquesta manera, també demano el vot a favor per aquest pacte per promoure i defensar la 
llengua catalana, i sobretot agafar consciència lingüística al municipi i treballar des de totes les 
realitats.  
 
El Sr. Hernández iindica: Ja els vaig votar en contra la moció passada. Jo els demanaria un pacte 
de  tots, de respectar la llibertat de les persones de parlar amb la llengua que els doni la gana, que 
seria lo únic lògic i raonable. No entenc res d‟aquesta moció, però prefereixo no entendre-ho. El 
que sí que sorprèn és que mencionin que l‟extrema dreta no deixa parlar català. Facin el favor de 
respecta la llibertat de les persones de parlar amb la llengua que els doni la gana. Res més. 
Votaré en contra, evidentment.  
 
El Sr. Ruiz intervé: El nostre vot serà a favor. Crec recordar que a la junta de portaveus, el Sr. 
Sánchez va fer esmena a que d‟acord amb aquesta moció, ens havíem de moure cap a altres 
pactes anteriors. Quan vam fer la reunió de portaveus, crec que van comentar que hi havia algun 
pacte anterior que s‟havia de completar. Doncs estem en aquesta qüestió. Disculpi l‟error. Ens 
agradaria que aquest pacte anterior es completi i, evidentment, donem el vot a favor a aquest nou 
pacte local pel català.    
 
El Sr. Garrido intervé: Jo crec que el senyor Hernández de Vox té una habilitat... La moció la 
presenta el grup PSC-CP, però em donen ganes de respondre-li a ell i no al grup PSC-CP, però és 
realment així. Primer de tot, no entén res, però vostè ha fet la defensa de la moció en català. Per 
tant, m‟estranya que no entengui res de la moció. Això per començar. Entenem quina és la seva 
postura, bàsicament, per les diferents polítiques que està fent arreu, com l‟eliminació de diferents 
publicacions en català, l‟eliminació de la immersió lingüística a les Illes Balears, que per cert, la 
majoria d‟escoles i la comunitat educativa els ha donat l‟esquena, per si no ho sap. No em 
dedicaré més a respondre el que vostè ha dit, i respondré a la moció.  
El nostre vot serà a favor, però tenim algunes coses a dir al respecte. Primer de tot,  semblarà una 
mica estrany, però quan es refereix a consensuada, entenc que queda molt maco, però en el 
moment en què una llengua està en una situació crítica, que a Barcelona és el quart motiu de 
discriminació, parlar la llengua catalana, que és la nostra llengua, ja consensuar amb certs grups, 
que el que volen és no sé si fer-la desaparèixer, però gairebé fer-la desaparèixer, o arraconar-la, 
es fa difícil trobar un tema consensuat respecte a grups que el que volen és que desaparegui o 
limitar el seu ús. Un altre aspecte que volíem remarcar és si presenteu una moció, que em sembla 
bé el pacte local pel català, jo crec que primer, abans de presentar-la, s‟ha de creure en el seu 
sentit. Si volem defensar el català, la millor manera de defensar-lo és utilitzant-lo, i això es fa 
sobretot, si tens un càrrec institucional, i si es té la màxima representació institucional, com és 
l‟Alcaldia, si volem defensar el català, utilitzem-lo en aquells espais institucionals en que ens 
adrecem a la ciutadania, com per exemple, en l‟homenatge que es va fer a la víctima del 
soterrament, que va fer vostè la intervenció en castellà. Aquests espais, són per fer ús de la 
llengua catalana i per defensar-se, com també els plens. Són llocs institucionals, i que serveixen 
per visualitzar l‟ús del català. Si volem defensar-la, la seva màxima defensa és el seu ús. En 
aquest sentit, volíem remarcar això.  
Ens sembla una mica estrany presentar una moció, quan realment, qui té la responsabilitat 
d‟iniciar un pacte local del català, és qui té la responsabilitat de governar, que són vostès, i en  
concret el senyor Carandell, doncs nosaltres veure que presenten una moció perquè s‟aprovi un 



 

pacte local de català sense especificar res, i sincerament l‟explicació de la moció està bé, però la 
moció mateixa diu desenvolupar una llei, quan si vostè té una responsabilitat institucional vostè la 
desenvolupa, la crea i després crea una comissió, es parla d‟aquest pacte local de català i si es 
vol, després es fa una declaració institucional amb els grups amb els que s‟ha arribat a un acord, 
s‟aprova i ja està. Però portar una moció que és fer una acció, quan vostè té responsabilitats, 
doncs es fa una mica contradictori.  
També mostrar la molèstia, que ja ho ha dit vostè, que vam presentar una moció a l‟octubre farà 
un any i encara no hem rebut cap trucada per establir qualsevol mesura o treball, quan vam 
estendre la mà per treballar o qualsevol tipus d‟acció que es vulgui fer, respecte aquest tema i de 
cop i volta ens trobem una moció, quan no hem rebut cap trucada, ni cap missatge per col·laborar, 
per treballar, perquè òbviament, nosaltres estem aquí per treballar, sigui de la forma que sigui, i a 
més, en aquest aspecte, per promocionar, potenciar el català. Com bé diu la moció, i dèiem 
nosaltres, estem en un moment crític, sobretot entre els grups d‟infants i joves, doncs sincerament, 
ens ha molestat en aquest aspecte, perquè creiem que s‟hauria d‟haver fet primer aquesta 
comissió, haver consensuat i creat aquest pacte local del català, i després fer una declaració 
institucional, si es vol, perquè li dones encara més solemnitat. Si hi ha, prèviament, un treball fet 
entre tots i totes, i un acord i s‟ha fet definitivament aquest pacte local, entre tots i totes. Però el 
nostre vot, tot i així, serà a favor.  
 
La Sra. Sempere manifesta: Nosaltres també votarem a favor d‟aquesta moció, però volíem fer 
alguns comentaris. Com ja s‟ha comentat, fa onze mesos, ERC-AM va entrar una moció per a la 
defensa de la llengua catalana, que va quedar aprovada amb els vots en contra de PP i Vox, per 
cert, i vostès Sr. Carandell, van donar suport. Ara, onze mesos després, entren una altra moció 
amb una finalitat idèntica a la de la moció d‟ERC-AM. De fet, la seva moció es diu de manera 
similar, ja que és per defensar i promoure la llengua catalana.  
No entenc res, la veritat, perquè vostès estan al govern, perquè es va aprovar una moció en el seu 
mandat i van adquirir el compromís en aquell ple de posar en marxa el Pla Municipal de 
Normalització Lingüística, entre d‟altres mesures.   
La nostra pregunta és, per què ara aquesta moció, si vostès estan en el govern? El que han de fer 
és posar en marxa les mesures i fer-ho realitat. No necessitem mocions, que per altra banda, és la 
eina que tenim la oposició per fer política. És absurd que vostès que governen, tornin a entrar una 
moció per discutir un tema que ja estava decidit fa un any.  
També els dic una cosa, després de repassar la justificació que va fer vostè de la moció d‟ERC-
AM fa un any, la seva postura ha estat molt fàcil realment, perquè vostè va votar en contra de 
totes les mesures que involucraven al consistori. Ni el reglament d‟ús de la llengua catalana de 
l‟Ajuntament, que ha parlat, que s‟està actualitzant, ni instar a l‟Ajuntament a fer present la llengua 
catalana en tots els àmbits de l‟esfera pública, ni fomentar les polítiques lingüístiques amb 
subvencions o contractacions. El seu pacte o acord de la moció actual només incideix en grups 
polítics i agents socials, però i la resta d‟institucions? És que no li demanem nosaltres des del 
nostre grup, és que el Consell d‟Europa considera que Espanya ha de millorar molt el nivell d‟ús 
del català en l‟àmbit sanitari, en l‟àmbit judicial i sobretot en l‟administració pública. Això ho exigeix 
al govern Espanyol, que és el seu govern, després de la sentència del Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya, que imposa un 25% de classes de castellà a les escoles, si una família ho 
demana. Per tant, no només hem de fomentar l‟ús del català des de les escoles, que ja li dic jo 
que fem tot el possible, dins de l‟escola pública catalana, per fomentar el seu ús, sinó també des 
d‟altres institucions. Això ha de ser un compendi de mesures, on tots estiguem involucrats, i no 
només els partits polítics, que som els que fem les discussions als plens i entrem les mocions, o 
els agents socials, només. Des de les administracions, hem de garantir els recursos, la posada en 
marxa de les iniciatives que fomentin l‟ús de la llengua catalana, a la cultura, a la via pública, als 
espais de relació, però també a les polítiques institucionals, que es posen en marxa al nostre 
municipi, i això, els interpel·la directament a vostès, senyor Carandell. Crear un pacte que deixava 
fora a la meitat del seu govern, per cert abans, que havia votat, ara ha votat a favor, i aquesta 
comissió sesgada no farà que la gent estimi més el català i el parli més.  



 

Per tant, votarem a favor de qualsevol mesura que serveixi per fomentar l‟ús de la llengua 
catalana, perquè estem d‟acord, però la veritat és que aquesta moció que es presenta avui creiem 
que és escassa, poc ambiciosa i bastant millorable.  
 
El Sr. Carandell expressa: Primer de tot, senyor Hernández, vostè per entendre, no entén res. La 
llibertat de parlar la llengua que cadascú vulgui ja existeix, no és una qüestió de mesurar cap 
llengua, sinó de defensar la llengua catalana, que és la del país i que porta anys en crisis, és una 
qüestió de drets.  
A ERC-AM, només dir-los que tenen certa raó en aquest sentit, però aquesta moció va en aquesta 
línia, com ja vaig comunicar per correu escrit, que era de crear consciència, de renovar aquest 
compromís institucional, en aquest plenari de l‟Ajuntament de Montcada i de buscar aquest pacte 
més transversal i més consensuat, en el sentit d‟incloure les accions que es van votar a favor 
l‟octubre de l‟any passat, però d‟una manera més estreta amb el Servei Local Municipal i el 
Consorci, amb la participació d‟entitats i dels agents que creem quan es creï la comissió.  
A la Sra. Sempere, només recordar-li que el PSC-CP en el punt del reglament es va estendre, 
perquè ja enteníem que el reglament, que s‟ha de revisar, ja complíem amb els requisits que 
marquen la norma. El punt 2, instar l‟expressió en català, ja ho manava el reglament actual. 
També recordar que aquest pacte local per defensar i promoure la llengua catalana és una qüestió 
de drets, sense menysprear cap llengua i cap realitat del municipi, en la consciència lingüística. 
Recordem que això ho marca la llei de política lingüística aprovada per la Generalitat de 
Catalunya, el respecte als drets lingüístics. La normativa permet en l‟apartat B de l‟article 4, la 
llibertat d‟expressar-se en qualsevol de les dues llengües oficials, és a dir, català o castellà, 
oralment i per escrit, en les relacions i els actes públics i privats. És cert que Montcada és un 
municipi que està en l‟Àrea Metropolitana, en una de les zones més afectades, que tenen en crisis 
la llengua i l‟ús del català, però hem de ser conscients que hi ha una realitat lingüística i s‟ha de 
respectar. Ara treballem tots plegats per desenvolupar aquest Pacte Local pel Català i incloure 
totes aquestes mesures consensuades i aprovades.  
 
Vist el text de la moció presentada pel grup municipal PSC-CP, el text de la qual és el següent: 
 
“Les dades estadístiques dels darrers anys fan constatar que l‟ús social de la llengua catalana ha 

baixat notablement entre la població, especialment entre els més joves. El català viu una situació 

complexa en l‟actualitat i la llengua s‟ha vist debilitada en la seva funció d‟element cohesionador i 

identitari de la nostra societat. 

En aquest sentit, proposem promoure un Pacte local pel català per dur a terme una política 

lingüística més transversal, més participativa i consensuada que permeti potenciar l‟adopció de la 

llengua catalana i incrementar els nivells de coneixement col·lectiu de la llengua amb l‟objectiu de 

guanyar consciència lingüística, impulsar mesures governamentals de protecció i promoció de la 

llengua catalana i desenvolupar la Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística en el marc 

territorial municipal. 

El Pacte local pel català ha d‟adjudicar a definir una acció pública per a l‟extensió del coneixement 

i l‟ús del català al servei d‟objectius justos i precisos a través de l‟adquisició de compromisos 

consensuats per tractar els temes relacionats amb el català d‟una manera frontal, dialogant i 

adaptada als temps actuals, incloent-hi els màxims agents polítics i socials possibles, 

especialment en col·laboració del Consorci per a la Normalització Lingüística i el Servei Local de 

Català. 

El pacte s‟ha de plantejar com la definició i desenvolupament d‟una sèrie de propostes i mesures 

per promoure la normalització i l‟ús de la llengua catalana en tots els àmbits de la vida quotidiana 



 

de la ciutat amb la finalitat de restablir els vincles emocionals amb la llengua i generar motivació 

per emprar l‟ús del català com a llengua habitual. 

Per tot això, el Grup Municipal Socialista instem al Ple de Montcada i Reixac a l‟aprovació dels 

següents acords: 

1. Adquirir el compromís institucional per preservar i promoure la llengua catalana al municipi 

a través d‟un Pacte local pel català. 

2. Crear una comissió de redacció i seguiment del pacte amb representació dels grups 

polítics i agents socials. 

3. Traslladar els acords al Servei Local de Català de Montcada i Reixac i al Consorci per a la 

Normalització Lingüística.” 

El Ple acorda APROVAR-LA, amb un vot en contra del regidor del grup municipal VOX (1), i amb 
20 vots a favor dels membres dels grups municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), PP 
(2) i VIVIMIR (2). 
 

8. PRECS I PREGUNTES 
 
8.1. Del Sr. Hernández 

Una pregunta pel Sr. Zambrana. En el ple passat li vaig fer una intervenció sobre la queixa d‟un 
veí que preguntava perquè no es denunciava als cotxes que estacionaven a la Riera. Llavors 
vostè em va donar una resposta que em va deixar totalment descol·locat i que em fa pensar que 
no ha entès el que passa. Simplement, quan jo vaig veure que li feien la pregunta i vostè es 
posava a respondre, me‟n vaig adonar que vostè tenia un desconeixement de l‟històric del que allà 
havia passat, i jo l‟únic que vaig pretendre era posar-lo al dia, perquè poguessin prendre la millor 
decisió possible. 
Amb la resposta que m‟ha donat, m‟he quedat completament a quadres i ja no entenc res, però li 
ampliaré la qüestió. Si vostès decideixen, perquè sembla que aquest cap de setmana s‟han posat 
a denunciar furgonetes aparcades, vostès decideixen que com jo li vaig dir, no va existir cap pacte 
del que jo li he mencionat, que hi havia hagut un pacte quan a l‟avinguda Terra Nostra es va fer 
fora a totes les furgonetes i se les va enviar cap el riu, llavors què pensen fer en el carrer de la 
Dalia, que hi ha un senyal de prohibit aparcar, de l‟1 al 15? Allà aparquen tot el mes en l‟únic 
costat on s‟aparca. Què pensen fer? Denunciaran a tots els vehicles que aparquin al carrer de la 
Dàlia entre l‟1 i el 15? O trauran aquest senyal i ho corregiran? S‟haurien de plantejar si aquest 
senyal, que va ser la que va formar la controvèrsia de perquè no s‟estan denunciant als senyors 
que aparquen a la Riera, simplement, si aquest senyal no hagués estat. Potser en el seu dia va 
tenir un sentit; actualment jo li dono voltes per totes bandes i no li veig sentit a que aquest senyal 
hi sigui. Seria lògic que aquest senyal es retirés i que potser es prohibís aparcar just a sota o als 
costats del transformador de baixa tensió.  
Vostès decidiran el que creguin més lògic i convenient, però ara expliqui‟m què  faran amb el 
carrer de la Dàlia. Que corregeixin el defecte del senyal em semblaria lògic, el que no em 
semblaria lògic és que ens poséssim a denunciar a tots els vehicles que aparquin de l‟1 al 15, 
perquè hi ha un senyal que ho diu. Potser que aquest senyal fa anys que hauria d‟haver estat 
corregit, igual que la que hi ha al principi de la Riera, que s‟hauria d‟haver tret potser ja fa molts 
anys.  
Si decideixen mantenir-la, si us plau, digui‟ns quin raonament lògic hi ha per mantenir aquest 
senyal, això per una banda.  
 
8.2. Del Sr. Hernández 



 

Per altra banda, en el carrer de la Rosa, hi ha dues xapes de ferro que porten molt de temps, amb 
uns defectes que hi ha en l‟asfalt i sobre un forat que hi ha en el carrer Nou, tocant a la Riera, una 
reparació que es va fer. Segueix havent-hi allà unes tanques que entorpeixen el pas, i amb el 
forat, tot sense acabar. A veure si això es resol algun dia.  
 
8.3. Del Sr. Garrido 

És un prec que ja va sortir l‟altre dia al Consell de Comerç. És sobre l‟afectació que hi va haver 
quan va venir la consellera i tot el comitè de la Delegació del Govern, que es va ocupar mig carrer 
Major, pràcticament, perquè va ser des de la Casa de la Vila fins l‟inici de la plaça de l‟Església, si 
no m‟equivoco. Entenc que quan ve una consellera, hi un previ avís, imagino. Almenys s‟hauria 
d‟haver informat amb temps als diferents comerciants que hi haurà una ocupació de totes aquelles 
places, perquè ens van arribar queixes dels diferents establiments. Per exemple, el bar que hi ha o 
altres que no van poder fer càrregues i descàrregues de diferents mercaderies per poder abastir el 
local i no va poder posar la terrassa, perquè va estar ocupada durant gairebé bona part del matí.  
La queixa és bàsicament per la manca d‟informació. Demanar que s‟avisi amb temps, perquè 
puguin prevenir o perquè estiguin mentalitzats de que passarà això, perquè no és de bon rebut 
que arribis a obrir el teu establiment i et diguin que no pots posar la terrassa, o no podràs carregar 
i descarregar mercaderies, perquè estarà ocupat gairebé tot el matí. Bàsicament aquest prec, o 
que no s‟ocupin tantes places, sinó que s‟ocupin les dues primeres, perquè aquí han vingut molts 
consellers, han vingut presidents de la Generalitat, i van ocupar les places que hi ha just al davant. 
Bàsicament, el prec és que s‟informi amb temps als comerciants que es vegin afectats per 
qualsevol tall o per qualsevol mesura que s‟apliqui per la visita d‟un conseller, per una eminència, 
o per qualsevol persona que representi una institució. Bàsicament, això.  
 
El Sr. Alcalde respon: 

Moltes gràcies Sr. Garrido, però no era només la consellera, va ser una Junta de Seguretat, que 
va ser complicada la confirmació de tots els consellers que venien, va venir una delegada de 
Govern, un delegat de Govern, va venir un coronel, van venir quatre o cinc caps de la Policia de 
Mossos d‟Esquadra de la Generalitat... Vull dir que, se‟ns en va anar una mica la previsió que 
teníem, però la voluntat no era la de tancar totes les places de pàrking, però a mesura que anaven 
confirmant, ho vam haver de tancar tot. Ho havíem de tancar tot. Ja ho farem millor, per suposat, 
per això no hi ha cap problema. Quan tenim la informació, la podem passar més aviat.  
 
8.4 De la Sra. Rodríguez 

Jo faré una pregunta en relació amb la situació en la que es troba el departament de Serveis 
Socials Bàsics d‟aquesta casa. Des de‟ERC-AM volem preguntar sobre l‟agilitat en la que pensa 
aquest equip de govern en revertir la situació en la que es troba el departament de Serveis 
Socials, tal i com manifesta el mateix equip, que es troba en una situació crítica a causa de la 
manca de personal. Actualment, hi ha a l‟equip set places sense cobrir, entre tècniques i 
administratives. Efectivament, aquesta manca de personal a qui més afecta és a la famílies 
usuàries de Serveis Socials, ja que per molta voluntat d‟atendre que l‟equip posi, donada la seva 
professionalitat i els valors del codi deontològic de la professió, aquesta absència de personal 
afecta directament el correcte funcionament del servei, ja que complica l‟atenció a les persones, 
tenint en compte també la vulnerabilitat de les mateixes. Esquerra Republicana ja va avisar en el 
ple de pressupostos que eliminar la partida destinada a cobrir les baixes laborals era un gran 
error, i ara patim les conseqüències d‟aquesta mesura, que ha suposat el tensionament de la 
plantilla, fins al punt d‟afectar a un servei tan essencial i necessari, com són els Serveis Socials. Hi 
ha hagut moments en els darrers anys, en que el departament de Serveis Socials també tenia 
mancances de personal per baixes o altres situacions, però s‟han arribat a cobrir perquè el treball 
de l‟equip de govern, en concret des de la Presidència de l‟Àrea Social, ens creiem que el 
departament de Serveis Socials és un departament totalment prioritari i que necessita donar un 
servei de qualitat.  



 

Defensem la cobertura de les baixes laborals de tots els llocs de treball, però certament, els 
equips de Serveis Socials són professionals considerats essencials i necessaris per assegurar 
l‟atenció integral de la ciutadania. Per altra banda, segons l‟Organització Mundial de la Salut, som 
una de les professions amb més alt risc laboral, psicosocial, i més afectada pel conegut Burn out. 
Són equips que treballen, diàriament, amb famílies vulnerables, amb necessitats urgents 
d‟acompanyament, i seguiment constant. Intervenen en situacions molt complexes, sostenint una 
forta càrrega emocional, com pot ser en situacions de violència, desnonaments, o d‟alt risc infantil. 
Si a aquestes situacions, li afegim que els equips es quedin incomplerts, quan algun professional 
està de baixa laboral, l‟equip assumeix una càrrega de treball insostenible, afectant al seu 
benestar i posant en risc la seva salut laboral.  
Costa d‟entendre que un àrea tan important com l‟Àrea Social, presidida per un partit declarat 
obertament municipalista, com és Vivim, no posi especial èmfasi en l‟atenció de la seva 
ciutadania, la més vulnerable, ni en la cura dels professionals que han d‟atendre a aquesta 
ciutadania. Entre els dies d‟ahir i avui, el departament de Serveis Socials ha iniciat una sèrie de 
mobilitzacions per posar de manifest la situació crítica en la que es troben i fent una sèrie de 
demandes a l‟equip de govern, per tal de demanar entre altres coses, cobrir els llocs de treball 
vacants, les suplències i oferir un servei de qualitat al ciutadà, un servei àgil i eficient. Sabem que 
s‟han convocat diferents processos selectius i borses de treball, tant a nivell tècnic, com 
administratiu, però són processos lents, l‟administració en aquest sentit és lenta, i a curt i mig 
termini necessitem una altra solució, tenint en compte un altre cop, que és un servei prioritari i 
necessitem una solució mentre arriba aquesta consolidació de llocs de treball.  
També som coneixedors de que avui mateix, a corre cuita, s‟ha començat a trucar a professionals 
de la borsa, per tal de cobrir algunes vacants. Aleshores, ens preguntem: Realment, cal que 
l‟equip de Serveis Socials comenci a fer actuacions per manifestar la situació crítica en la que es 
troben, per que es comencin a veure accions per revertir-la? Aquestes actuacions no es podrien 
haver fet abans? Realment, ens consta que l‟equip de Serveis Socials ho havien posat de manifest 
moltes vegades, i feia temps. Els preguntem quines mesures i actuacions pensen fer per tal de 
donar resposta a les demandes dels professionals del departament de Serveis Socials? I si el 
problema realment es troba en la manca de pressupost per a la cobertura de les baixes laborals, 
els preguntem: Pensen revertir aquesta situació de cara als pressupostos de 2025? 
  
La Sra. Alcalà respon: 

Estic totalment d‟acord amb vostè. Segons paraules de les pròpies treballadores, porten anys 
arrossegant aquesta situació. Són treballadores essencials pel nostre ajuntament. Tenim una 
reunió programada per parlar amb elles, però de moment, la primera demanda que han fet, que 
eren de dues places de treballadores socials, començaran a treballar a l‟octubre i una 
administrativa que també començarà a treballar a l‟octubre. Després ens reunirem per explicar-los 
diferents projectes que tenim i per parlar amb elles, per tal de millorar la seva situació. Perquè 
nosaltres també considerem que les treballadores socials són essencials pel nostre ajuntament.  
 
La Sra. Rodríguez afegeix: Simplement, afegir que entenem que la situació de Serveis Socials 
està amb tensió des de fa molts anys. El problema que nosaltres exposem és que no es cobreixen 
les baixes. Totes les treballadores socials, administratives, educadores socials, tenen dret a agafar 
la baixa quan ho necessitin, però l‟equip que es queda cobrint el servei, ha de tenir resolta la 
necessitat de cobrir aquesta baixa. De fet, he manifestat també, que s‟havia trucat per cobrir 
aquestes treballadores socials, però no quedarà complert tampoc l‟equip. Segons manifesten, hi 
ha set vacants i són processos llargs. El que demanem i demana sobretot l‟equip de Serveis 
Socials, és una major agilitat a l‟hora de cobrir aquestes baixes. Realment, es pot fer. Perquè en 
altres ajuntaments es fa. Es cobreixen el mateix dia de la baixa laboral del professional, l‟endemà 
es produeix la substitució i a vegades inclús han trucat a les borses abans de la baixa, sabent que 
és una baixa programada. Es poden cobrir perfectament, si hi ha pressupost. Baixes per 
embarassos, que això també ho demanen elles en el manifest, no fins que arribi la baixa maternal. 
Perquè hi pot haver un embaràs de risc, que des de la setmana tres, quatre, cinc, tinguin la baixa. 



 

Les companyes que queden no poden cobrir tots els usuaris d‟aquesta educadora que estigui de 
baixa. Entenem que elles no manifesten la situació de Serveis Socials, ja que d‟això en som tots 
coneixedors, sinó de perquè no es cobreixen les seves baixes, essent uns serveis essencials.   
 
La Sra. Alcalà explica: només dir-li que quan nosaltres vam arribar al govern no hi havia borsa, 
vam constituir la borsa i es va constituir a finals de juliol. A l‟agost ja es va començar a fer algunes 
trucades, i va costar molt de trobar la persona que s‟incorporés. El mes d‟agost es van fer 
trucades, però després al setembre, s‟han començat a fer trucades un altre cop. Però, com vostè 
diu, els processos de l‟ajuntament, són lents, molt lents, però nosaltres treballarem, de veritat, per 
millorar la situació de les treballadores socials.  

 

8.5. Del Sr. Sánchez 

Una sèrie de preguntes per dubtes. A veure si me‟ls podeu aclarir. Un ja el vam formular a la 
comissió informativa de l‟Àrea Territorial, referent a la mobilitat. El tema de l‟ordenança de la 
recàrrega del vehicle elèctric, si estipula alguna sèrie de temps per a la recàrrega. Ho vam 
comentar a posteriori, és veritat que li vam fer la pregunta de si la ordenança d‟utilització del 
vehicle elèctric preveu algun temps o no. Vam comentar que la pròpia instal·lació de recàrrega del 
vehicle té un horitzó temporal, però era saber si la ordenança també recull que hi hagi un màxim 
de temps. Ho dic perquè ens han arribat queixes de que hi ha vehicles que estan molt de temps 
utilitzant aquesta recàrrega i això fa que el sistema no funcioni. És saber si l‟ordenança ho preveu, 
o si és la limitació del propi equipament amb el temps, que també pots deixar el cotxe allà, quan ja 
està carregat, o quan ja no està carregant, com si fos un aparcament, i això no s‟hauria de 
permetre.  

 

8.6. Del Sr. Sánchez 

Després un altre dubte. Els canvis que s‟han fet al carrer Clavell, amb el tema del sauló, que s‟ha 
posat el nou paviment, saber quina comparativa de capacitat de drenatge té un sistema amb 
l‟altre, si teniu la fitxa tècnica, si ens ho podeu passar.  

 

8.7. Del Sr. Sánchez 

Després una altra pregunta que ens ha sorgit amb el tema del mercat. No sé si preguntar-ho a la 
Sra. Sánchez, o al Sr. Ruiz. No em queda clar a qui ho he de preguntar. Més que res, perquè 
vostè Sra. Sánchez, ha agraït als tècnics de Comerç, amb Montcada Avança, el José Luís, que és 
l‟inspector i als tècnics en general de tot l‟Ajuntament; i el Sr. Ruiz ho ha agraït a dues persones 
físiques, que ha dit el nom. Era una mica aquests agraïments que ha fet vostè als tècnics 
municipals, com són noms propis, saber en qualitat de què han intervingut en la millora continua 
del mercat. Els noms propis, en qualitat de què. El José Luís ja em queda clar, evidentment.  

 

8.8. Del Sr. Sánchez 

 El demés serien un parell de precs o preguntes. Una referida al carrer Quixot i a la Vallensana 
Baixa, perquè és veritat que amb això teníem aprovada una modificació de planejament, un 
projecte d‟urbanització, un projecte de reparcel·lació i unes quotes, que vam fer moltes 
assemblees amb els veïns, que va costar moltíssim de convèncer que assumissin aquests costos i 
d‟aprovar tot aquest procés.  
Saber en quin punt estava. Perquè entenem que dins de les problemàtiques de les urbanitzacions 
amb dèficits urbanístics és una d‟elles que es pot afrontar amb garanties d‟èxit, segurament més 
que altres que són més complicades. Aquesta si està en un procés tant avançat, per què no el 
prioritzem i ho tirem endavant?  



 

 
8.9. Del Sr. Sánchez 

Després una altra pregunta seria una prec, també. Fruit de les obres del soterrament, i ja sabem 
que són molt complicades i hi ha hagut queixes referides al soroll de la poda que hi va haver, ens 
vareu donar explicacions que entenem raonables i pertinents a la taula del soterrament, sobre la 
necessitat de fer les obres en horari nocturn, perquè s‟havia de desendollar la catenària i entenem 
que té el seu sentit; però el prec seria a veure si podem tenir aquesta informació, sobretot vostès i 
la ciutadania, de manera anticipada, per poder-ho transmetre als veïns abans i que tinguem 
aquesta previsió i aquesta anticipació. Que no ens trobem que la UTE o ADIF fa coses que 
afecten a la ciutadania i no tenim capacitat per anticipar-nos. També hi ha hagut algun conflicte 
amb la ubicació dels contenidors del carrer Guadiana, que si ens podem anticipar a les actuacions 
que facin ADIF o la UTE i informar a la ciutadania, doncs aturem tota la incertesa, els dubtes, la 
por, la desconfiança i el pensar que no es fan les coses bé, quan segurament, hi ha uns perjudicis 
i uns riscos, que s‟han de minimitzar, però que hi seran. Per tant, informar-ho bé. Ja  
 
El Sr. Iruela respon: 

Jo, sobretot, dir-li que li farem arribar la fitxa tècnica del material que s‟ha col·locat últimament en 
el carrer Clavell. És un material que és molt més drenant que el sauló que hi havia 
habitualment,perquè el sauló és compacte i el temps de drenatge és molt lent, i aquest ja de per 
si, aquest material ja està configurat d‟una manera, amb unes resines que drena completament. 
Pots abocar una galleda d‟aigua, que la drena amb molta facilitat.  
La ordenança del vehicle elèctric, no sé si ho té contemplat, però li faré la consulta i li contestaré si 
té un horari determinat. Jo crec que, com vam comentar, està marcat per la mateixa màquina, que 
si no m‟equivoco, regula mitja hora de recàrrega.  
El tema de la Vallensana Baixa, està pendent de que passin les quotes. No sé si hi ha hagut algun 
problema tècnic a l‟hora de passar-lo, però ho estan solucionant i ben aviat ho passaran per poder 
engegar el tema.  
Pel que fa al tema de la informació del soterrament, evidentment, nosaltres passem tota la 
informació que ens passa la UTE o ADIF, de les afectacions o de quan han de fer alguna actuació. 
En aquest cas, del desbrossament no van avisar i van fer un treball nocturn des de les 24 hores, 
pel seu compte, fins a les 2h de la matinada. Per tant, nosaltres hem fet una queixa formal, ens 
hem reunit amb ADIF i hem dit que això de cap manera, i menys, quan és un desbrossament, que 
es pot fer tranquil·lament en horari diürn i no afecta per a res sobre el tema de la catenària. 
Primer, perquè tampoc està tan a prop de la catenària, com per exemple el desbrossament que 
van fer a la cantonada del Duc de Tetuan. Això no té ni cap, ni peus, sinó que ells mateixos com 
que estaven allà ho van començar fer, i així ho van fer. Per tant, hem insistit, com no pot ser d‟una 
altra manera, de que totes les actuacions o intervencions que hagin de fer amb relació amb la 
mobilitat, o treballs nocturns, estiguin informats, com a mínim amb 72 hores d‟antelació.  
El tema dels contenidors és un tema molt complicat, perquè és necessari treure tota la bateria de 
contenidors que hi ha al carrer Guadiana, pel tema de les obres, els que són soterrats, i substituir-
los per un altre tipus de contenidor, el de superfície. Per tant, el que s‟està buscant, és la ubicació 
correcta, perquè tant els veïns de Duc de Tetuan, com els del carrer Major, no hagin de desplaçar-
se fins al final de l‟avinguda de la Ribera, per llençar la brossa.  Estem mirant d‟ubicar-los en dues 
tongades, perquè afecti el menys possible a les terrasses, que es poden veure afectades. També 
he de dir, que van anar a fer aquesta col·locació sense previ avís. Per això nosaltres ho intentem 
controlar al màxim. El problema que hi ha és que la recollida sempre va per la dreta. Hauríem de 
canviar tot el sentit de circulació al carrer Guadiana, però és molt complicat i això no ho farem. 
Però hi ha una alternativa, que com vam anunciar, estem intentant negociar uns convenis amb 
particulars, per fer aparcaments dins d‟aquesta zona i els contenidors precisament, una de les 
ubicacions que hi havia en un inici per col·locar-los era aquesta. Per tant, estem a la espera de 
com evoluciona tot el tema de si podem arribar a aquest conveni amb els particulars, per 
determinar exactament on aniran.   



 

 
El Sr. Sánchez indica: Només un parell de puntualitzacions, per aclarir. Entenc que al passar les 
quotes als veïns de la Vallensana Baixa, això se‟ls hi comunicarà abans, o es farà una mena 
d‟assemblea, o alguna cosa així.  
 
El Sr. Iruela expressa: Tot això ja estava comunicat. El tema de les quotes ja es va parlar amb 
l‟associació i es va comunicar que començaríem a passar les quotes. És un problema tècnic que 
està en l‟àrea i s‟ha d‟acabar de solucionar.  
 

8..10. De la Sra. Segovia. 

Jo volia fer una pregunta en relació amb la descoberta del polvorí de Mas Duran. Per a qui no ho 
sàpiga, el polvorí està situat al parc de la Llacuna i forma part de l‟estructura contemporània i 
arqueològica, industrial i de l‟arqueologia militar.  

Primer de tot, us vull reconèixer i felicitar per la ràpida actuació en el forat trobat. Ho sé, per 
coneixement de causa, perquè el meu fill gran que és un petit explorador no va caure allà de 
miracle. Dit això, sabem, segons hem vist a les vostres xarxes socials que l‟Ajuntament s‟ha 
personat, s‟ha personat el TEDAX,  la Policia Local, els Mossos, ADIF i una excavadora. El que 
volem saber és si abans de fer les excavacions s‟ha personat allà l‟equip tècnic del museu, o si 
s‟ha avisat també al Servei d‟Arqueologia i Patrimoni de la Generalitat, ja que abans de fer 
excavacions, s‟ha de tenir el vist-i-plau d‟aquests serveis. El forat que jo he vist avui i el que vaig 
veure ahir quan vaig avisar, hi ha una gran diferència. També volem demanar l‟informe de tots els 
passos que s‟han fet fins ara, així com quins passos es faran arrel d‟aquest descobriment. 

 

8.11. De la Sra. Segovia. 

La segona pregunta va relacionada amb el conveni de transport adaptat. Volem saber en quina 
situació està i si s‟està donant resposta a tota la necessitat de transport adaptat que hi ha al nostre 
municipi.  

 

El Sr. Zambrana respon: 

Com vostè bé ha dit, l‟actuació ha estat ràpida. De fet, des de Policia Local hem activat 
ràpidament els Mossos d‟Esquadra, donat que és un terreny que havia estat militar, i 
automàticament hem activat també el TEDAX per tal que verifiqués que no hi havia  restes 
d‟explosius, ni restes de pólvora que poguessin afectar a l‟entorn o a veïns. A partir d‟aquí, les 
altres gestions que s‟han dirimit fins un altre departament, no sé si el senyor alcalde li podrà donar 
més informació.  
Aprofito també per agrair la ràpida actuació tant de Policia Local, com de Mossos d‟Esquadra, com 
de TEDAX, i Brigada, evidentment 
 

El Sr. Carandell respon: 

Amb la troballa d‟avui,  que justament després tenia una reunió amb el tècnic que s‟ha incorporat 
de baixa i hi ha pogut anar corrent, molt il·lusionat. S‟ha personat el tècnic de Patrimoni del Museu 
Municipal, em penso que sí que s‟ha notificat a la Generalitat, pel que tinc entès i estem pendents 
de convocar una sessió extraordinària de Comissió de Patrimoni Cultural per poder valorar el valor 
patrimonial per a la ciutat i saber les passes a seguir. També s‟ha demanat un pressupost per 
poder documentar-ho.  

 

La Sra. Alcalà respon: 



 

Dir que l‟allargament del contracte es va portar a Junta de Govern, que tots els partits esteu 
informats, que s‟està netejant la llista d‟espera, que no era tan àmplia com nosaltres pensàvem i 
que es farà una propera licitació perquè ja hem trobat, més o menys, el que les empreses volen i 
abans de que es faci la licitació tenim la voluntat d‟ampliar les places. Res més.  
 

8.12. De la Sra. Sempere 

Jo tenia unes preguntes, però la veritat és que les deixaré pel proper ple, perquè considero que, 
com ha comentat la regidora Sra. Rodríguez, la pregunta d‟aquest ple era relativa a la reivindicació 
que fan les treballadores de Serveis Socials, des del servei, respecte a cobriment de baixes i 
estabilització de plantilla. Jo sincerament, el meu comentari anava a ser molt assertiu, de veritat, 
perquè volia comentar que és un tema molt complicat, que és un tema que ve de llarg per com 
està la normativa, perquè no és fàcil fer una estabilització complerta de la plantilla, però després 
de veure la resposta de la Sra. Alcalà, em fa una mica de ràbia com ho planteja ella, perquè 
sembla que estigui a la defensiva. Es un tema que porta anys. Sí, el tema d‟estabilitzar una 
plantilla és un tema que porta anys. De fet, fa set o vuit plens, els vaig preguntar quin era el futur o 
com plantejaven vostès l‟estabilització de la plantilla de Serveis Socials, per aquesta qüestió, 
perquè no és un tema fàcil, però sí que tot i que és un tema complicat, que s‟ha d‟abordar i que no 
és un tema que es pugui abordar en poc temps, aquí sí que hi ha d‟haver una voluntat política. 
Aquí no podem dir que considerem a les treballadores socials, o als Serveis Socials essencials, 
però després eliminar qualsevol mesura que fa tenir una certa capacitat d‟actuació ràpida.  
S‟han eliminat les partides de substitució. Si vostès no tenen partides de substitució i una persona 
es posa de baixa en un servei essencial com és Serveis Socials, que era el que ens passava a 
nosaltres... Nosaltres aquests serveis sí que els prioritzàvem i de fet, així havíem donat la ordre 
absolutament a tot l‟Ajuntament. O sigui, Serveis Socials passa per davant de tot. Per què? 
Perquè atenem a moltes persones, perquè tenim el municipi que tenim, amb vulnerabilitat. Tenim 
a moltes famílies que en depenen, no podem tenir llistes d‟espera i és una situació força 
complicada. Els Serveis Socials passen per davant. Què passa? Si eliminem la partida de 
substitucions, si eliminem la capacitat de maniobra que hi ha dins del servei perquè eliminem 
partides que tenen a veure amb beques, sobrants... Si tot això ho eliminem, estem fent un flac 
favor al servei, no estem prioritzant un servei essencial com els Serveis Socials.  
Després, Sra. Alcalà diu: “Porten anys amb això”. Sí, es porten anys amb l‟estabilització de la 
plantilla, que és una demanda que fan. Amb el tema de les substitucions no. Això és un tema de 
voluntat política. Vostès en aquest sentit, no han mostrat cap voluntat política i els ho portem dient 
molts mesos. Després diu: “No hi havia borsa”. Si us plau, si no sap, no parli. Les borses estaven 
esgotades. Es van fer processos d‟estabilització, processos d‟oposició, i van entrar persones i les 
borses estaven esgotades, no és que no n‟hi haguessin o que no s‟haguessin convocat. 
Constantment estem demanant personal per a Serveis Socials, perquè com ha comentat la 
regidora, són llocs que són molt complicats de cobrir. Tenen una perillositat i tenen una sèrie de 
condicions que no li agraden a tothom i és molt complicat i si a més a més, no cobrim les baixes, 
sobrecarreguem a les treballadores i tenim un servei sobresaturat, al final passa això, que la gent 
explota i amb tota la raó del món. Jo, de veritat, no vinc a fer sang, però no diguem les coses tan a 
la lleugera, perquè és un tema molt complicat. Mirin, jo fa set o vuit plens els vaig preguntar quin 
era el pla d‟estabilització, no se‟m va contestar  i també em fa ràbia això, perquè ha estat una 
regidoria nostra durant molt de temps i l‟hem prioritzat. Per tant, jo els demanaria, quins plans de 
futur tenen actualment? Amb dades, si us plau. Quina és la situació del servei, com està repartit el 
servei, quines baixes tenim i els plans de futur. Per què, de veritat, si tinguessin un PAM en el que 
haver vist quines són les mesures socials que vostès prioritzen, nosaltres potser podríem fer 
comentaris al respecte, però és que no ho sabem. Retiren partides i no substitueixen, doncs jo 
crec que és normal que part de la plantilla es posi així. Per tant, si us plau, volem dades, volem 
informació i volem saber què faran tant a curt termini amb la problemàtica que tenen, com a llarg 
termini.  
 



 

La Sra. Alcalà respon: 

Només dir que jo no crec que m‟hagi posat a la defensiva. Només estava llegint la frase que posen 
elles al seu comunicat. La frase és aquesta: “Portem anys arrossegant aquesta situació.” És la 
frase que posa el manifest. Només he llegit el que elles diuen.  
 
La Sra. Sempere indica: Però hi ha dues pàgines de manifest. Per què no llegeix la part on 
reclamen la cobertura de les baixes?  
 
La Sra. Alcalà expresa: Sí, també. Ja li he dit que ara a l‟octubre s‟incorporen dues treballadores 
socials i un administratiu. A més, dir-li també a vostè i a la senyora Rodríguez, que la partida de 
substitucions no es va eliminar, la partida existeix i la farem servir. La voluntat d‟aquest equip de 
govern és prioritzar també els Serveis Socials. Si vostè vol parlar amb mi qualsevol tema, no tinc 
cap problema, parlem i jo li explico com està la situació del departament. No hi ha cap problema.  
 

8.12. Del Sr. Ruiz: 

No és en aquest sentit, és per afegir un altre prec, si és possible. És una reflexió, però també és 
un prec. És sobre el bon ús de l‟espai públic i el compliment de les ordenances. Si baixem al túnel 
de la R2, que connecta el carrer Major amb el carrer Rocamora, han aparegut unes pintades, uns 
grafitis de caire polític. D‟acord, cap problema. Sobretot és un prec a totes les forces polítiques en 
aquest cas, que donem exemple per respectar l‟ús de l‟espai públic i el compliment de les 
ordenances. Hi ha espais creats per fer difusió de missatges polítics, no polítics, que són els 
idonis. Si parlem d‟aquí, hi ha previstos uns murals fets per les escoles, però en general és un 
prec a tots els grups polítics aquí representats i no representats.  

Evidentment, es fa extensiu a tota la ciutadania i és el que estic comentant, respectar el bon ús de 
l‟espai públic i el compliment de les ordenances. Només és això.  

 

8.13. De la Sra. Campos 

No he entès res, sincerament. No sé a què es refereix el Sr. Ruiz. No sé de quines pintades parla i 
no sé quin sentit té interpel·lar en el compliment de les ordenances als grups polítics que estem 
aquí al ple. És donar per fet que ho fem nosaltres. En tot cas, m‟agradaria saber a quin tipus de 
pintada s‟està referint i a on exactament, perquè com dic, estic bastant perduda.  
Dues preguntes ràpides, la primera és demanar-li a la Sra. López, perquè no m‟agrada que 
després diguin que aquest grup falta a la veritat, per no dir que menteix directament, o que tot es 
val. Cada vegada que nosaltres diem que s‟ha reduït la partida de substitucions o que ha 
desaparegut, vostè directament diu que no amb la cara. Si estem equivocats, si us plau, li demano 
que ens faci arribar la partida de sortida del pressupost 2024, en quin estat d‟execució està en 
aquest moment i si pot ser, una comparativa amb els darrers dos o tres pressupostos. Perquè, sap 
que passa? Ja li vam explicar que tal i com van presentar els pressupostos de 2024, vam tenir 
problemes per rastrejar partides, perquè van canviar tots els orgànics i aquesta comparativa es 
feia difícil. Per tant, com cada vegada que ho diem vostè fa un gest amb la cara, i ja li he vist, 
faci‟ns arribar aquesta informació i si estem equivocats, rectificarem. Això d‟una banda. 
 

8.14. De la Sra. Campos 

Després volia fer una pregunta adreçada directament al Sr. Carandell. Nosaltres com a equip de 
govern, uns anys amb més encert o no, però vam fer una aposta clara i ferma per universalitzar la 
cultura i acostar-la a tots i cadascun dels barris, dins de les nostres possibilitats econòmiques. 
L‟anterior equip de govern va fer cinema a la fresca, concerts a la fresca, opera i vermuts 
musicals, sobretot en els mesos d‟estiu, que és precisament quan no tots els veïns i veïnes de 
Montcada tenen la capacitat econòmica per marxar de vacances, i per tant, que tinguessin una 



 

programació cultural de qualitat i també tot una sèrie d‟activitats de lleure infantil en totes i 
cadascuna de les diferents places dels barris. Sabem que, enguany, s‟ha fet al barri de la Ribera, 
que és programació municipal, però va a través del Pla de Barris, però no sabem i desconeixem 
per què no hi ha hagut cap mena...? Bé, és una mica una pregunta retòrica. Perquè quan un posa 
els ous en el mateix cistell, que en aquest cas és la Festa Major, imagino que després ja no té 
pressupost per anar programant el que queda d‟any, o sobretot a l‟estiu. Per tant, a part de la 
pregunta, els voldria fer el prec que demanem, si us plau, que aquest equip de govern mantingui i 
continuï garantint el dret universal i gratuït a la cultura, a part de la ciutadania de Montcada, que 
no s‟ho pot permetre. Gràcies.  
 

El Sr. Garrido intervé: 

Al que es refereix ell és que hi ha hagut una pintada al pont i òbviament està signada. Se‟ns va 
informar i jo ja he parlat amb la persona que la va fer. S‟ha tapat, però ens vam quedar sense 
pintura i hem d‟acabar de tapar-la. Ja he parlat amb qui havia de parlar, s‟ha solucionat i ja està. 
La resta ja no entro, perquè aquí sí que ja no sé qui ha estat. Aquella sí que sé qui ha estat, però 
l‟altre no sé qui ha estat. Per tant, en aquest sentit, ens n‟hem fet responsables i ens hem 
disculpat. Ja vaig parlar amb la Damaris per dir-li que no hi havia problema, perquè a sobre hi 
havia la finalitat d‟utilitzar aquell pont per fer un mural dels alumnes del FEDAC amb els pares, si 
no m‟equivoco. Vam assumir l‟error, s‟ha tapat i cap problema. És la pintada que hi ha just aquí 
sota el pont.  

 

La Sra. Sánchez expressa:  

Imagini la meva cara quan vaig veure el post de la senyora Judit demanant més neteja pel que fa 
a l‟abocament que hi va haver en el polígon i després penso: Ostras, ens pinten les parets! S‟ha 
de donar una mica d‟exemple. Li vaig dir al senyor Gerard que, si us plau, les tapés. Si això vostè 
creu que està ben tapat... Jo discrepo. Si vostè vol, anem i ho veiem. S‟ha de tornar a pintar. Ara li 
demano, que ja que em va pintar una paret, si em fa el favor i em tapa l‟altre pintada, encara que 
no hagi estat vostè, els nens del FEDAC i de l‟altre col·legi li agrairan, perquè estan esperant per 
fer un  mural.  

 

La Sra. López respon: 

No hi ha cap problema, li farem arribar tota la informació. El que sí que li demanaria és que abans 
de dir que hi ha partides que les hem tret, em pregunti. No hi ha cap problema. Quan m‟hagi de 
demanar informació, m‟ho demana i li faré arribar tota la informació que vulgui. No diguin que les 
hem retirat, perquè no ha estat així. Gràcies.  
 

La Sra. Campos expressa: Un parell de coses. “Em pinten la paret.” Sra. Sánchez, la paret no és 
vostra, sinó que la paret és de la ciutadania i és del municipi de Montcada, en tot cas. Que ens la 
pintin a tots i a totes.      
Per altra banda, crec recordar, però ja ho recuperaré, que va ser una cosa que es va dir en el ple 
de pressupostos. Es va dir que s‟havia reduït gairebé tot el que era la partida de substitucions. Si 
no és així, vostè m‟ho fa arribar i rectificarem. Gràcies.  
 

8.14. Del Sr. Rodríguez: 

Fa tretze anys del tancament de les urgències de Montcada i Reixac, i sobre això, la consellera del 
nou govern de la Generalitat, Silvia Paneque, va dir en el seu moment que les urgències a 
Montcada estaven ben tancades.  



 

Sobre això, voldríem saber si han fet alguna gestió amb el nou govern per a la reobertura. Si la 
resposta és que han demanat una reunió, demanar si la poden documentar i si és així, si tenen 
alguna resposta.  
 

El Sr. Alcalde respon: 

Des de Presidència, el primer que es va fer en el moment en que es va formar el nou govern, la 
primera reunió que es va demanar va ser amb la consellera de Sanitat. Vam tenir una reunió 
també amb la Taula de la Salut en la que se‟ls hi va explicar, perquè ells també volien fer una altra 
reunió i els vam dir que s‟esperessin a primer tenir la institucional per explicar la problemàtica que 
té Montcada. Penseu una cosa, ho vaig dir a la Taula de la Salut i ho torno a dir aquí al ple, el 
Partit Socialista lluitarà per les urgències de Montcada, com ha estat lluitant fins ara. Necessitarem 
més temps, o menys temps, però lluitarem per les urgències de Montcada. Això que quedi clar. Si 
amb això ja li responc... La Taula de la Salut ja ho sap. Estem pendents de tenir la reunió amb la 
consellera, per suposat que sí. La primera reunió que es va demanar va ser amb la consellera de 
Sanitat, perquè jo crec que les urgències de Montcada són molt importants, no per les urgències, 
sinó pel que comporta darrera, farmàcies, ambulàncies, etc. Al menys, fins que tinguem el futur 
hospital d‟Ernest Lluc. Aquesta és la idea del govern de Montcada i Reixac, actualment. Que em 
sembla que coincidim amb la oposició, o no?  
Per suposat que sí, clar que sí. No sé si ja està convocada, però demà ho pregunto a protocol.  
 

El Sr. Garrido expressa: Només volia fer un incís sobre les pintades. Sempre ho fem i està 
corroborat i comprovat. Respectar la ordenança normativa, per exemple. Hi ha un mural que 
sempre repintem i fem que està al principi del carrer Major, que aquí demanem permís al privat i 
demanem instància, perquè òbviament, quan fas un mural té una bona tirada i es demana permís i 
tal.  Una altra cosa és que hi ha persones que a vegades cometen errors. S‟ha comès un error, es 
rectifica i cap problema. No hi ha problema.  
 
El Sr. Ruiz indica: Donar-li les gràcies, només.  
 
El Sr. Alcalde conclou: L‟important és no embrutar el municipi, eh? Si fem un esforç de deixar 
netes i dignificades les places, les rotondes i els ponts... Inclús la gent del municipi, fins i tot el dia 
següent tothom comentava el mateix: “Per a això ens gastem els diners”. Però bé, a vegades ens 
queixem de que posem la pantalla, però no ens queixem de que estem pintant ponts, rotondes i 
llocs. Tot són diners i tot surt del mateix lloc. 
   
 
 
Sense més assumptes a tractar, a dos quarts de deu del vespre, l‟alcalde-president aixeca la 
sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
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